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Жени Живкова интерпретира
стила на 50-те и 60-те

Стр. 7

Спират временно
ВЕИ-мощности

Стр. 17

Анна Томова-Синтова ще пее
Вагнер с оркестъра на БНР

Стр. 11

Интервю
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Предупреждение

Кипър се превръща
в модел за закъсали страни

Стр. 8

Предизборно

„Ханс Зайдел” финансира
инструктаж на МВР

Стр. 2
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Борис Цветков за метрото,
паркингите и „Софийска вода”

Няколко
ÄÓÌÈ

Георги
ГЕОРГИЕВ

“Погнаха ги”. “Почнаха
ги”. Такива коментари мо-
жеха да се прочетат вче-
ра по интернет форумите
след появата на новината
за повдигнатите обвине-
ния срещу бившия ми-
нистър на земеделието
Мирослав Найденов. Повод
за ентусиазъм сред жаду-
ващото за справедливост
гражданство обаче май
няма. Първо, Мирослав Най-
денов е най-удобната фи-
гура сред бившите управ-
ници от ГЕРБ. Скандалите
около него не спираха през
цялото управление на Бой-
ко Борисов. Нищо чудно
Найденов да е използван в
момента като “бушон”,
чието изгаряне да туши-
ра част от недоволство-
то и в същото време “па-
рата да отиде в свирка-
та”, т.е. това да бъде
единственият министър
на ГЕРБ, който да го отне-
се за всички.

Второ, прокуратурата
преди три години е завела
дело срещу “неизвестен
извършител” и изведнъж,
месец след падането на
ГЕРБ от власт, открива,
че това лице е Мирослав
Найденов. Излиза, че бив-
шият министър е прикри-
ван от някой, който е имал
достатъчно власт, за да
разпореди на държавното
обвинение да си затваря и
очите, и устата, и да му
върже ръцете. Ами ако
този същият, който има
тази власт и наглостта
да я използва, сега е ре-
шил да хвърли Найденов на
“вълците”, за да спаси и
себе си и други по-важни
от ексземеделския ми-
нистър?

За да свали от себе си
подозренията, че е участ-
вала в прикриването на
Найденов, прокуратурата
трябва първо да проведе
вътрешно разследване как-
во е ставало с това дело.
Второ, да се заеме енер-
гично с другите сигнали
срещу министри от ГЕРБ и
бившия министър-предсе-
дател. Основания за рабо-
та по тези сигнали има
повече от достатъчно.

Удобният
и наглият

ИНОВАЦИИТЕ - ПОД ЧЕХЪЛА НА БЕЗКОНТРОЛЕН
АДМИНИСТРАТИВЕН ПРОИЗВОЛ

Стр. 13

Бившият министър на земе-
делието и храните Мирослав
Найденов е привлечен като
обвиняем за корупция, принуда
и злоупотреба със служебно
положение, съобщи Софийска-
та градска прокуратура вчера.
Той ще бъде разследван по
досъдебното производство, об-

Найденов обвиняем
за подкуп и принуда
Земеделският министър на ГЕРБ е с мярка за
неотклонение „парична гаранция” от 10 000 лв.

Разградската филхармония изпълни вчера
траурен марш като протест срещу общинския бюджет,
който орязва заплатите им до 155 лв.

разувано през ноември 2009 г.,
което незнайно защо досега се
водеше срещу неизвестен
извършител. Първото обвинение
срещу Найденов е за подкуп от
200 000 лв., обещан на бившия
шеф на ДФЗ Светослав Симео-
нов, за да подпише платежни
нареждания за възстановяване

на ДДС на две фирми по евро-
програма. Найденов ще отгова-
ря и за това, че е принудил Си-
меонов да подпише предвари-
телно изготвен сигнал за упраж-
няван върху него систематичен
натиск и заплахи от Калина
Илиева. Според третото обвине-
ние Найденов е използвал слу-

жебното си положение, за да
осигури незаконно на близка до
ГЕРБ фирма спечелването на
обществена поръчка за 30 млн.
лв. по европрограма. От проку-
ратурата уточняват, че на Най-
денов е наложена парична га-
ранция от 10 000 лв.

Стр. 3

Стр. 3
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Снимка БГНЕС
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България

Днес, 27.03, сряда, от 17.30 ч. в салона
на дружеството на ул.”Славянска” 6

ще се проведе редовна сбирка на тема:
„Бойни и политически успехи на
македоноодринското опълчение

в Балканската война 1912-1913 г.”
Докладчик: проф. Кръстьо Стоилов

СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО В БЪЛГАРИЯ

щание на ръководството
на МВР в Хисаря в поне-
делник, в което участва и
служебният премиер Ма-
рин Райков. Инструктажът
бе посветен на действия-
та на полицията за осигу-
ряване на реда на избо-
рите и за предотвратява-
не купуването на гласове.
Райков определи купува-
нето на гласове като
“грозно явление” и помо-
ли личния състав да спре
това безобразие, защото
“вие познавате хората на
терена”.

“Ханс Зайдел” от годи-
ни е партньор на МВР,
най-усилено работи с ди-
рекция “Международно
сътрудничество”, чийто
директор бе служебният
министър Петя Първано-
ва. За първи път обаче
става ясно, че разполага-

„Ханс Зайдел”
финансира национално
съвещание на МВР
Немската фондация сериозно подпомага ГЕРБ

щото с огромен бюджет
МВР всъщност разчита на
пари от чужда държава,
за да събере най-висши-
те си служители на наци-
онална среща във важен
предизборен период.

Германската фондация
“Ханс Зайдел” е партньор
в работата на МВР от
1996 г. “Финансирала е
конференции, съвещания,
семинари, свързани с ре-
формите във ведомството
и с обучение на полицей-
ския състав”, обясни за
ДУМА шефът на българ-
ската секция на “Ханс
Зайдел” Богдан Мирчев.
Той припомни, че немски-
те неправителствени ор-
ганизации разполагат с
пари от федералния бюд-
жет на Германия и отчи-
тат до цент всички раз-
ходвани средства. Затова
и на мероприятията,
спонсорирани от “Ханс
Зайдел”, на видно място
стои логото на фондация-
та. Покрай него мина в
залата за пресконферен-
ции в СПА хотела в Хиса-

ря служебният премиер.
Основните им парт-

ньори в България са
Гражданско сдружение
“ГЕРБ”, Институтът за ико-
номическа политика, На-
ционалната асоциация на
общинските служители у
нас, Дипломатическият
институт към МВнР, МВР
и подчинените му служ-
би, Министерството на
правосъдието, СУ “Св.
Климент Охридски” и Дру-
жеството на преподавате-
лите по немски език в
България.

На сдружението ГЕРБ
фондацията е помагала
сериозно в периода 2005-
2009 г., когато партия
ГЕРБ печели изборите и
поема по-голямата част от
финансирането, твърди
Мирчев.

“България постигна
важни успехи при преодо-
ляване на феномени като
о р г а н и з и р а н а т а
престъпност и корупция-
та”, обяви преди 3 години
президентът на “Ханс
Зайдел” проф. д-р Ханс

Цетмайер, когато бе удо-
стоен с почетното отли-
чие на МВР “За доблест и
заслуги”.

ГЕРБ трябва спешно
да си извлече поуки от
случилото се на местните
избори, предупреди фон-

дацията на 30 октомври
2011 г. В противен случай
регионалните беди могат
да се пренесат на нацио-
нално равнище, казва то-
гава Богдан Мирчев. “Ни-
кой не е в състояние да
обясни на германците що

е то покупко-продажба на
вот и защо този феномен
продължава да “краси” ре-
зултатите на всеки избо-
рен процес в страна
членка на ЕС като Бълга-
рия”, споделя Мирчев
пред Дойче веле.

СДС ще реши окончателно следващия вторник
разпределението на местата в листите. Председате-
лят Емил Кабаиванов подчерта, че основен принцип
ще са качествата на кандидатите и дали споделят
идеите на СДС. “Националният съвет гласува на
първите три места в много от листите да има предста-
вители на гражданската квота. Това са дясномислещи
хора, изявени и утвърдени специалисти в своята об-
ласт”, добави той.

Националният съвет одобри вчера споразумения-
та за коалиция с Обединени земеделци, Радикал-
демократическата партия, БСДП, “Гергьовден” и сдру-
жение “Патриот”. Сините продължават да разговарят
за партньорство с още формации, посочи Кабаиванов
и потвърди, че няма да се кандидатира за депутат, а
ще помага в кампанията на структурите в страната.

Веселка ВЕНКОВА

Внесох сигнал при министър-
председателя за двама министри
- на икономиката и енергетиката
и на околната среда и водите,
заяви след срещата си със слу-
жебния премиер лидерът на РЗС
Яне Янев. Той открил нарушения
по отношение на тяхното граж-
данство и в попълнените от тях и
качени на сайта на президента
декларации. Надявам се в рамки-
те на седмица да получим отго-
вор, бодро увери Янев.

Веселка СПИРИДОНОВА

“Атака” няма да се коалира или
да подкрепя ГЕРБ, БСП, НДСВ,
сините, ДПС и Кунева, заяви Во-
лен Сидеров на извънреден бри-
финг вчера и обясни защо. “Това
са партии, които са управлявали и

Веселка ВЕНКОВА

Софийският градски
съд регистрира партия с
наименование “Синьо
единство” със седалище и
адрес на управление Со-
фия. Председател на пар-
тията е Христо Панчугов с
петима заместници, “защо-
то никой не може да се
справи сам с толкова мно-
го работа”, каза за ДУМА
предишният лидер на
МСДС. Генерален секре-
тар на Националното
ръководство на партията е
Димитър Иванов, който по-

лед сигнал, който легия “Антимафия” е пуснала в
НАП срещу Димитър Стефанов - Митко Каратиста,
бе обявено, че той се оттегля от надзорния съвет на
“ЧЕЗ България”. От легията са поискали проверки за
корупционни практики, свързани с Бойко Борисов,
Румен Николов, Димитър Стефанов, Иван Божилов,
Татяна Георгиева, Николай Николов, както и фирми-
те “Омега 96”, “Ер джи България”, “Омега груп М”. В
случай, че те са замесени в престъпления, легията
е поискала НАП да уведоми МВР, ДАНС и прокура-
турата.

Сигналът е от 20 март 2012 и е подписан от го-
ворителя на неправителствената организация Петър
Якимов. “След този сигнал Митко Стефанов взе ре-
шение да излезе от ръководството на “ЧЕЗ Бълга-
рия”, коментира за агенция ПИК Петър Якимов.Той
отново припомни, че сигнал срещу Митко Каратиста
има и до парламентарната комисия за борба с коруп-
цията по високите етажи на властта, докато още
действаше, която обаче така и не реагира.

Легия “Антимафия” разкри, че Каратиста е полу-
чавал 35 000 лв. заплата като член на надзорния
съвет на “ЧЕЗ България”. От организацията са кате-
горични, че той е бил връзката между Бойко Бори-
ков и Румен Николов-Пашата в енергетиката.

СДС отива на избори
с още 5 формации

СГС регистрира
партия с име
„Синьо единство”

даде оставка като главен
секретар на СДС в нача-
лото на юни 2012 г. Съдът
е вписал контролна коми-
сия с председател Драго-
мир Иванов, секретар
Емил Димитров и петима
членове, и устав на парти-
ята, приет на учредително
събрание, проведено на 23
февруари 2013 г. Подпис-
ката за регистрацията на
“Синьо единство” съдържа
над 3200 подписа, а първа-
та задача на новата синя
партия е участие в избори-
те в коалиция с Демократи
за силна България.

За нарушения при двама министри
сигнализира Яне Янев

Двамата се договорили да сле-
дят за спазване на изискванията в
Изборния кодекс при формиране-
то на избирателните секции в чуж-
бина. Янев поискал ксероксите в
СИК да бъдат монтирани поне
седмица преди вота и във всяка
да имало по един “технически гра-
мотен общински служител”. Той
предупреди, че заради сканира-
нето на изборните протоколи в
СИК и РИК резултатите от избо-
рите щели да се забавят. Това не
трябвало да буди съмнения за
фалшификации.

Премиерът обяви, че разпоре-
дил ЕРП-тата да внимават с пода-
ваното напрежение, за да не се
повредят машините в деня на вота.
Той обмислял и как протоколите
по най-бързия начин да бъдат пуб-
ликувани в интернет.

Райков изтъкна, че ключова
била темата за безпристрастност-
та и общественото доверие и се
похвали, че в първия ден от ман-
дата си предупредил министрите
си и изявените “държавни служи-
тели с висока видимост” да внима-
ват с кого сядат на една маса.

Веселка ВЕНКОВА

Н
емската фонда-
ция “Ханс Зай-
дел” е финан-
сирала нацио-
налното съве-

СИДЕРОВ НЯМАЛО ДА СЕ КОАЛИРА С ГЕРБ

заробвали страната. Партии, кои-
то са извършвали национално
предателство спрямо българския
народ”, натърти лидерът на наци-
оналистите.

Сидеров призова посочените
формации да се саморазпуснат,
както направила партията на бив-

шия украински президент Виктор
Юшченко. “Да освободят полити-
ческото пространство и то да се
насити с хора и формации, които
имат патриотична и националис-
тическа насоченост. Само тогава
България ще върви напред”, помеч-
та Сидеров.

КАРАТИСТА СЕ ОТТЕГЛИЛ
ЗАРАДИ „АНТИМАФИЯ”

Политическите
въпроси не

вълнуват
малчуганите
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МИНИСТРИТЕ СИ И ДЪРЖАВНИТЕ СЛУЖИТЕЛИ

1 МИР Благоевград - Емил Костадинов

2 МИР Бургас - Димчо Михалевски

3 МИР Варна - Пламен Орешарски

4 МИР Велико Търново - Марияна Бояджиева

5 МИР Видин - Михаил Миков

6 МИР Враца - Янаки Стоилов

7 МИР Габрово - Йордан Стойков

8 МИР Добрич - Явор Гечев

9 МИР Кърджали - Милко Багдасаров

10 МИР Кюстендил - Мая Манолова

11 МИР Ловеч - Емил Райнов

12 МИР Монтана - Младен Червеняков

13 МИР Пазарджик - Илияна Йотова

14 МИР Перник - Ангел Найденов

15 МИР Плевен - Стефан Данаилов

16 МИР Пловдив град - Стефан Данаилов

17 МИР Пловдив област - Светла Бъчварова

18 МИР Разград - Татяна Буруджиева

19 МИР Русе - Янаки Стоилов

20 МИР Силистра - Антон Кутев

21 МИР Сливен - Валери Жаблянов

22 МИР Смолян - Дора Янкова

23 МИР София - Жельо Бойчев

24 МИР София - Петър Курумбашев

25 МИР София - Сергей Станишев

26 МИР София област - Корнелия Нинова

27 МИР Стара Загора - Сергей Станишев

28 МИР Търговище - Георги Божинов

29 МИР Хасково - Драгомир Стойнев

30 МИР Шумен - Димитър Дъбов

31 МИР Ямбол - Атанас Мерджанов

Специализираното звено за проти-
водействие на злоупотребите със сред-
ства на ЕС към Софийската градска
прокуратура привлече вчера като об-
виняем бившия министър на земедели-
ето и храните Мирослав Найденов.
Досъдебното производство щ29-П/2009
г., по което той е привлечен като обви-
няем, е образувано на 9 ноември 2009
г. срещу неизвестен извършител за
престъпление по чл. 321, ал.6 НК, съоб-
щиха от прокуратурата вчера. Найде-
нов е обвинен за това, че през октом-
ври 2010 г. е обещал подкуп, в размер
на 200 000 лв., на Светослав Симео-
нов, който тогава е бил изпълнителен
директор на ДФ “Земеделие”, за да под-
пише платежните нареждания за
възстановяване на ДДС на търговските
дружества “В.Д.В. 007” ЕООД и “Мел-
ком” ООД по “Програма за разпределе-
ние на храни от интервенционни запа-
си за социалнослаби лица по плана за

Сериозно обновление
на водачите на листи в
цялата страна направи
вчера БСП. На пленум на
партията, който продължи
над 5 часа, социалистите
гласуваха новите водачи
на листи. Съотношението
между стари и нови лица е
50 на 50, коментира след
пленума лидерът на БСП
Сергей Станишев. Според
него това е знак, че парти-
ята е чула гласа на улица-
та и на протестиращите
хора и е показала, че
може да се промени.

Ние обаче не сме пар-
тия на калинките, не
тръгваме от нищото, за
разлика от ГЕРБ, допълни
соцлидерът. Той посочи, че
робуването единствено и
само на “нови лица” не
върши никаква работа.
Нека да припомня, че в
отишлия си парламент
всички от ГЕРБ бяха нови
лица, а той приключи без
никакво доверие и си
тръгна след народни про-
тести, изтъкна Станишев.
Той подчерта, че социали-
стите държат техните пред-
ставители да не бъдат не-

Мирослав Найденов обвиняем, заплашват го до 10 г. за подкуп

Половината водачи
на БСП - нови лица
Не сме партия на калинките, не тръгваме от нищото, нашата цел е
да извадим България от кризата, обяви Сергей Станишев

2010 г.”, което е престъпление по чл.
304а НК. Наказанието за него е до 10
години затвор.

В обвинението е записано, че на 2
ноември 2010 г. в София Найденов е
принудил Симеонов, противно на воля-
та му, да подпише предварително изгот-
вен сигнал до Малена Филипова, зав.
отдел “Инспекторат” на ВКП, за упраж-
няван върху него систематичен натиск и
заплахи от страна на бившия изпълни-
телен директор на ДФЗ Калина Илиева
и от страна на Красимир Тренчев, про-
курор от СГП. По този начин Найденов,
в качеството си на министър, е злоупо-
требил с властта си, а това е престъпле-
ние по чл. 143, ал. 1 НК.

През март 2010 г. обвиняемият Най-
денов е използвал служебното си по-
ложение, за да набави за Йосиф Ново-
сад, управител и собственик на фирма
“ЧЕХ - Йосиф Новосад” ООД, противо-
законна облага, а именно спечелване-

то на обществена поръчка за “Достав-
ка на хранителни продукти за разпре-
деление на лица в неравностойно по-
ложение по обособени позиции - план
за 2010 г.”, обявена от ДФЗ. Деянието
е квалифицирано като престъпление по
чл. 283 НК, коментират от прокуратура-
та. Оттам уточняват, че на обвиняемия
Мирослав Найденов е наложена мярка
за неотклонение “парична гаранция” в
размер на 10 000 лв.

ДУМА припомня, че въпросното
дело излезе наяве месец, след като
правителството на Борисов подаде ос-
тавка и лидерът на младите социалисти
Явор Гечев зададе преди седмица
въпроси на главния прокурор Сотир
Цацаров. Той попита дали срещу Най-
денов има сигнал от ДАНС за негово
участие в престъпна банда за търговия
с влияние, корупция и злоупотреба с
евросредства.

В съобщение до медиите Найденов

обяви вчера, че е разговарял с Бойко
Борисов и го е уведомил, че се отказва
от номинациите на партийните органи-
зации за предизборните листи. “Той прие
решението ми като единственото правил-
но. Не искам да се възползвам от бъдещ
депутатски имунитет, тъй като желанието
ми е за бързо и честно приключване на
това досъдебно производство. Когато
делото приключи, ще отговоря на всички
въпроси”, заяви Найденов.

Делото срещу Найденов нямало
нищо общо с политиката, заяви меж-
дувременно шефът на специализира-
ното звено Божидар Джамбазов. Сиг-
налът, след който е започнало раз-
следването, е от 2009 г. и е подаден
от ДАНС, поясни той. По думите на
Джамбазов част от свидетелите са се
отказали от показанията си след на-
тиск и това е една от причините про-
куратурата да не успее да приключи
разследването по-бързо.

ВОДАЧИТЕ НА ЛИСТИ

известни, а хора с позиции
в обществото и с авторитет.

20 процента от вода-
чите са жени, похвали се
Станишев и допълни, че
е разчитал техният брой
да бъде по-голям. Той от-
беляза, че в листите има
сериозно присъствие и на
млади хора, част от които
вече са се утвърдили
като политици, а точно
това била една от основ-
ните задачи на БСП.

На мен ми беше много
трудно през последните
няколко седмици, защото
трябваше да проведа се-
рия от разговори с досе-
гашните депутати и с об-
ластните лидери, призна
Станишев. Той категорич-
но отхвърли медийните
интерпретации на случва-
щото се в БСП като “чист-
ка”. Това не отговаря на
истината, а и на моето
разбиране за партията,
обобщи соцлидерът. Си-
гурно решението един
или друг човек да не
бъде в листите изглежда
лесно, но ние не сме по-
пулистка партия, допълни
той. Лидерът на БСП бе
категоричен, че партията
не се отказва от своите

кадри и ще разчита на
всеки един от тях в своята
политика и развитие.

Станишев отново под-
черта, че амбицията на
БСП е да спаси България
от кризата, в която ГЕРБ я
натика. Символът на управ-
лението на ГЕРБ са хора-
та-факли, каза той.

С най-голям интерес
журналистите очакваха ре-
акциите на досегашния
депутат от Плевен Румен
Петков на това, че той
няма да е водач на листа.
Очакванията им за скан-
дал обаче не се сбъднаха.
Петков си тръгна от плену-
ма с коментара, че е взел
осъзнато решение да се
оттегли от листата, без да
е бил подложен на ни-
какъв натиск. Не съм ка-
зал, че не искам повече да
бъда депутат, но мисля, че
при сегашната ситуация
има отговорности, които се
поемат с всяко изказване
и позиция, допълни той.
Въпреки това Петков обя-
ви, че не приема кадрови-
те решения да се вземат
под натиск от улицата. Не
забелязвам този “младеж”
Иван Костов да поставя
въпроса за нови лица, по-

шегува се той.
Водачът в Плевен и

Пловдив Стефан Данаилов
коментира, че е бил пока-
нен лично от Румен Пет-
ков и от областния пред-
седател на БСП Васил
Антонов да води листата и
е приел с най-голямо удо-
волствие. Ламбо допълни,
че очаква резултатите от
представянето му да са
добри.

На пленума най-сериоз-
ните дискусии са били око-
ло разпределението на ме-
стата в листите за партньо-
рите на БСП в Коалиция за
България и за гражданска-
та квота. Според предвари-
телното разпределение те
трябва да получат повече-
то от вторите позиции в
листите. Срещу това възра-
зил Стефан Данаилов за
Плевен. Повечето от изказ-
ванията в залата били в
посока, че това ще демоти-
вира структурите по места
да работят за вота.

Окончателният вариант
на листите, местата на ко-
алиционните партньори и
гражданската квота ще
бъдат определени на извъ-
нреден пленум на БСП на
2 април.

Александър СИМОВ

БСП заложи на обновлението, но и на доказаната приемственост

Снимки Мариета ТОМОВА

Стефан ДанаиловСтефан ДанаиловСтефан ДанаиловСтефан ДанаиловСтефан ДанаиловИлияна ЙотоваИлияна ЙотоваИлияна ЙотоваИлияна ЙотоваИлияна Йотова Явор ГечевЯвор ГечевЯвор ГечевЯвор ГечевЯвор Гечев
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България

рията на Софийския универси-
тет “Св. Климент Охридски”
срещата си, на която трябваше
да се реши как сдружението
да участва в изборите. ДУМА
припомня, че представителите
на НПСС основаха поредното
движение, за което се твърди,
че обединява всички протести-
ращи студенти, и го кръстиха
“Орлов мост”. За свой водач те
избраха Христо Стоичков, а

Българският антифашистки съюз
изпрати писмо до новия културен ми-
нистър, в което остро възразява срещу
преместването на паметника на поета
Никола Вапцаров от градината зад
Националната художествена галерия
в Музея на социалистическото и тота-
литарно изкуство, който се намира в
столичния квартал “Младост”.

От БАС подчертават, че много
граждани се интересуват за съдбата
на паметника. Те припомнят, че Вап-
царов е признат за голям творец и ан-
тифашист не само от българския на-
род, но и от Световния съвет за мир.
Той е лауреат на Международната на-
града за мир на конгресите за мир в
Париж и Прага.

За пореден път е поругана памет-
та на поета, подчертават от БАС.
Съюзът припомня, че авторът на скулп-

си с фирмата “Венис Ма-
рина”, която започна не-
законен строеж в резер-
вата “Ропотамо”, съобщи
вчера заместник-ми-
нистърът Евдокия Мане-
ва. Тя обяви още, че ди-
ректорът на бургарската
екоинспекция Бойчо Ге-
оргиев ще бъде наказан
с последно предупреж-
дение за уволнение.

За строежа на нова
кръчма в средата на ре-
зервата преди ден сигна-
лизира сайтът “Биволъ”.
Проверката на строител-
ния контрол и РИОСВ-
Бургас установиха, че се
вдига ново заведение
без строителни книжа.

Аида ОВАНЕС

България е страната с
най-много бедни в ЕС -
44% от населението е
мизерсвало, а 49% са в
риск от изпадане в бед-
ност, става ясно от по-
следния доклад за соци-
алната ситуация в Евро-
съюза през четвъртото
тримесечие на 2012 г.
Единствената държава,
за която е отделена на-
рочна глава в прегледа,
е България. От доклада
става ясно, че хората в
България, които търпят
лишения, са 5 пъти пове-
че от средното ниво в ЕС.

Суровите мерки за
икономии са подобрили
значително състоянието

Ръководството на общинската
фирма “Софийски имоти” ще възста-
новява средства, похарчени за пред-
ставителни разходи и допълнителни
възнаграждения. Неправомерно раз-
дадените допълнителни възнаграж-
дения в район “Изгрев” също ще тряб-
ва да бъдат върнати, съобщи вчера
столичният кмет Йорданка Фандъко-
ва. След проверка на дружеството
“Софийски имоти” е станало ясно,
че освободеният директор Диян
Цветков ще връща около 7 хил. лв.,
а двамата членове от Съвета на ди-
ректорите - по 1624 лева, които са
получени като допълнителни възна-

Софийският университет
изгони феновете на Стоичков
НПСС си присвои заслугите за протестите
от „Орлов мост” и шествията срещу монополите

главният секретар на НПСС
Христиан Даскалов се похва-
ли, че ректорът на СУ проф.
Иван Илчев им дал подкрепа-
та си. Илчев се разграничи и
помоли да не употребяват без
разрешение името му, студен-
ти от цялата страна отказаха
да признаят начинанието на
Ангел Георгиев и НПСС.

Движение “Орлов мост”
трябваше да организира вче-
ра следобед кръгла маса в уни-
верситетския клуб “Яйцето”, но
ректорът отменил проявата,
щом научил кой ще заседава в
сградата на Ректората. Орга-

низацията премести срещата в
ресторант “Синия лъв” до На-
родния театър. “Академичната
общност на Софийския универ-
ситет “Св. Климент Охридски”
остро възразява срещу поред-
ния опит на НПСС да легити-
мира действията си, като из-
ползва името на университета”,
гласи официалната позиция на
учебното заведение. Преди
ден проф. Илчев отрече да се
е срещал по какъвто и да е
повод с представители на На-
ционалното представителство
на студентските съвети и заяви,
че никога не е изразявал под-

крепа за техните искания.
Христиан Даскалов опита да

защити организацията си. Спо-
ред него НПСС е една от най-
активните обществени органи-
зации през последните 2 г. От
НПСС се виждат като основни
лица, предизвикали протестите
на “Орлов мост” през 2011 и
2012 г., смятат, че имат основ-
на заслуга за мораториума
върху застрояването на базата
на НСА в Равда. На кръглата
маса на НПСС освен Стоичков
се появиха проф. Валери Сте-
фанов, Емил Хърсев, Михаил
Константинов, студентите бяха
малцинство. Ангел Георгиев
заяви, че НПСС нямало претен-
ции да представлява всички
протестиращи, а само тези, ко-

ито вярват в това, което правят.
Ролята на Стоичков била да е
гарант за честността на вижда-
нията и намеренията на проте-
стиращите, защото неведнъж
бил “обединител на нацията”.

 Искам да слушат тези хора,
събрани на кръглата маса, ко-
ито да ги упътят, да им начер-
таят пътя, а пък това какво е в
ляво или дясно - няма смисъл
да критикуваме, заяви Камата.
Михаил Константинов заяви, че
в момента по най-оптимистич-
ни социологически предвари-
телни данни, условно казано,
протестиращите имали подкре-
пата на около 15% от избира-
телите. Шефът на фен-клуба на
ЦСКА Димитър Ангелов-Дуче-
то също присъстваше.

Н
ационалното пред-
ставителство на сту-
дентските съвети
получи забрана да
проведе на терито-

България е най-бедната
европейска страна

на бюджета (дефицитът е
намалял от около 4% през
2010 г. на 1% през 2012
г.), но с цената на растящо
социално недоволство.
Разходите за електриче-
ство са едни от най-голе-
мите харчове на българи-
те, а доходите на около
85% от домакинствата в
страната едва стигат за
основните им нужди.

Над половината от
българските деца и стар-
ците над 65 г. са в риск
от изпадане в бедност и
социално изключване -
съответно 52% и 61%.
Това е 2 пъти над сред-
ноевропейските нива. В
страните от ЕС средните
нива на бедност на насе-
лението са 24%, а при

децата - 27%.
Над 22% от работе-

щите получават мини-
мална заплата - 310 лв.
(159 евро), която е втора-
та най-ниска в ЕС.

В края на 2012 г. в
България е регистриран
вторият най-голям спад
на заетостта, като се про-
гнозира, че броят на ра-
ботещите ще падне до
3,3 млн. души.

Безработицата скача
от 5.6% през 2008 г. на
12% през 2012 г., а офи-
циално регистрираната
младежка безработица се
удвоява и надхвърля 28%,
пише в анализа. Над по-
ловината от безработните
- 56%, нямат трудов анга-
жимент над 1 година.

БАС С ПИСМО В ЗАЩИТА
НА ПАМЕТНИК НА ВАПЦАРОВ

МОСВ ще прекрати договора си
с нарушителя от „Ропотамо”

Фирмата, която строи не-
законния обект, е “Венис
Марина” с управител
Здравко Казаков. Тя се
свързва с издирвания за
наркотрафик Христофо-
рос Аманатидис - Таки,
твърди “Биволъ”.

Възложили сме на
РИОСВ-Бургас да пре-
крати този договор, защо-
то те са го сключвали. Ин-
струкцията е да се разва-
ли така, че да няма ни-
какви последствия за ми-
нистерството. Това е въз-
можно, защото нарушени-
ята са сериозни, каза още
Евдокия Манева. Наложе-
ното наказание е първо
за Бойчо Георгиев, въпре-
ки че името му бе наме-
сено и в скандала “Дюни-
гейт”. Манева заяви, че
Георгиев не е бил нака-

зан за този скандал, за-
щото е успял да убеди
ръководството на минис-
терството за своята не-
винност. Сега обаче той
трябвало да бъде наказан
заради неупражняването
на контрол. Директорът
на РИОСВ обяснил на
МОСВ, че е бил уведомен
от фирмата само за ре-
монт на покрива, а неза-
конното строителство е
извършено в събота и
неделя.

От октомври 2012 г
“Венис Марина” има до-
говор с МОСВ да из-
вършва разходки с лодки
по река Ропотамо. Дого-
ворът дава изключителни
права за тази услуга на
фирмата и я задължава
да гони всички други лод-
ки от реката.

Връщат неправомерно взетите пари в район
„Изгрев” и „Софийски имоти”

“Информационно обслужва-
не” АД е единственият
кандидат в конкурса за
преброител на изборите,
стана ясно при отварянето на
документите на обществената
поръчка за обработване на
резултатите от изборите.
Общо 5 фирми са получили
документация за участие в
конкурса, но никой освен
“Информационно обслужва-
не” не се е отзовал.

Само „Информационно
обслужване” иска
да брои на изборитеграждения. Срокът за това е до края

на месеца.
Фандъкова обяви, че има нару-

шение в правилата  и за харчене на
представителни разходи. За това
преди време сигнализира общински-
ят съветник от БСП Георги Кадиев.
По друг сигнал на Кадиев - за рай-
он “Изгрев”, е установено, че има
сериозни нарушения на норматив-
ната уредба за определяне на
допълнителните възнаграждения.
Кметът на района е дал допълни-
телни възнаграждения, без да има
вътрешни правила, като за септем-
ври са раздадени неправомерно

1601 лв., през октомври - 500 лв.,
през ноември - 83 лв. и през декем-
ври - 250 лв. Бившият вече кмет Ди-
митър Димитров трябва да възста-
нови сумите. Ще бъде информирана
Държавната финансова инспекция.

В района е регистрирано още
едно нарушение - за изплащане
на 240 лв. месечно за обществени
възпитатели. За периода, в който
Димитър Димитров е бил кмет, е
прекратил 17 договора с предста-
вители на администрацията, вклю-
чително и с главния счетоводител,
на когото са били изплатени 6 за-
плати.

турата е един от класиците на българ-
ското изобразително изкуство, Нико-
лай Шмиргела - антифашист и приятел
на Вапцаров от антифашистката съпро-
тива. В писмото се твърди, че творбата
на Шмиргела е най-добрият художест-
вен образ на големия ни поет.

“Тревожи ни фактът, че в демокра-
тична България възкръсва фашизмът, в
борбата срещу който Вапцаров отдаде
живота си. Докога в Отечеството ни ще
се разпореждат и вилнеят късогледи
господа, макар и представители на ду-
ховността?”, питат антифашистите.

БАС настоява новият културен ми-
нистър да се намеси по случая и да се
разпореди фигурата на поета да бъде
върната в градината зад Националната
художествена галерия - срещу паметни-
ка на Владимир Димитров-Майстора и
сред другите скулптурни фигури.

МММММ
инистерството на
околната среда и
водите ще пре-
крати договора
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Много ни липсваш!
Винаги ще бъдеш с нас!

Обичаме те!

Колегите от ДУМА

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

ЕДНА ГОДИНА без нашата

ЛИЛИ

Един от основните проблеми
в България е сривът в свободата
на изразяването. Това гласи го-
дишният доклад на Българския
хелзинкски комитет, който бе
представен вчера от председа-
теля на организацията Красимир
Кънев. БХК твърди, че ситуация-
та с правата на човека пропада
или остава на тревожно ниско
ниво в много области, проблем-
ни зони са независимостта на
съдебната власт, правото на ре-
лигиозна свобода на мюсюлма-
ните и положението в местата
за лишаване от свобода.

Директорът на правната про-
грама на БХК Маргарита Илие-
ва определи като доста тягостна
картината на правосъдието в
България. Тя отбеляза, че 2012 г.

БХК:

Свободата на словото
в България се срива

ГЕРБ е тормозил съдиите, посочва организацията
е минала без никаква реформа и
изтъкна, че проблемите са атес-
тирането. Според нея продължа-
ва порочното командироване и
произволно дисциплиниране.
Според БХК продължават и про-
блемите с неслучайното разпре-
деление на делата. “Трябва да
се отбележи начинът, по който
падналото вече правителство се
държа с магистратите през из-
теклата година. Мога да кажа,
че то изпълняваше една програ-
ма за нарушаване на закона, по-
средством тормоз върху съдиите.
Като казвам тормоз, говоря
съвсем буквално по легалното
определение на закона за за-

щита от дискриминация унижа-
ването, накърняването на до-
стойнството на човек или група
хора в случая цялото съсловие и
създаването на обидна и заст-
рашителна среда за тях”, катего-
рична бе Илиева.

“Ние сме в положението да
се борим за възобновяването на
базисни постижения като това да
се спазва законността. Правител-
ството не спазваше законността,
напротив, потъпкваше я по отно-
шение на съдийското съсловие.
Те, управляващите, политическа-
та класа, заедно с предходния
ВСС, извършиха опит за обез-
главяване на съдиите реформа-

тори посредством изваждане,
премахване от системата на то-
гавашната председателка на
Съюза на съдиите”, коментира
Илиева. Тя заяви, че новият
състав на ВСС е обвързан, за-
щото е избран по непрозрачен
начин в НС, а магистратската
квота бе избрана без пряк вот.
ВСС остана неразделен на про-
курори и съдии.

Изборът на главен прокурор
бе определен от директора на
правната програма като предре-
шен, “на обвързан човек с поли-
тическата класа”. Според БХК
процедурата е била изменена,
за да може постът да бъде зает

от избраника на тогавашното
правителство. Според БХК за
този избор е съучаствал и пре-
зидентът, който подписа мигно-
вено указа за назначение.

В доклада за 2012 г. за поли-
цейското насилие е отбелязана
реформата в закона за МВР,
която въвежда стандарт за абсо-
лютна необходимост при употре-
бата за прилагане на оръжие.
“Това е добро само на ниво пра-
вилата, нормите, следва да ви-
дим как ще се формират инсти-
туциите, които ще ги прилагат”,
подчерта Илиева.

Траурният марш, който Разградската филхармо-
ния имаше намерение да изпълни вчера пред
местната община, бе забранен. Затова той звуча
пред сградата на културната институция, съобщи-
ха от симфоничния оркестър. Кметът Денчо
Бояджиев не е разрешил протестният концерт да
се проведе пред общинската сграда, за да не се
пречи на гражданите и служителите, а и имало
риск от нарушаване на обществения ред.
Протестът на разградските симфоници е с основно
искане да бъде актуализиран общинският бюджет,
като бъдат предвидени повече средства за Раз-
градската филхармония “Проф. Димитър Ненов”.
Преди месец съветниците приеха финансова
рамка, която предвижда музикантите, които доско-
ро бяха на заплати от по 310 лв., да преминат на
половин работен ден със заплати от 155 лв.
Парите за фолклорния състав бяха увеличени
след протести в края на миналата година. В
Разград и в социалните мрежи бе разпространен
некролог за Разградската филхармония, а трима
музиканти от Разград са приети на работа в Русе.

От началото на 2013 г. близо 500
чужденци са потърсили закрила у
нас. Броят им само през февруари е
228. Те са от 29 държави, на 82 души
е предоставен хуманитарен статут, а
на 22 е отказан статут на бежанец.

За 2012 г. хората, потърсили за-
крила в България, са 1387. Най-го-
ляма е групата от Сирия - 450 души,
следват бежанците от Ирак - 325, и
др., съобщиха от Държавната аген-
ция за бежанците.

По данни на Евростат в ЕС е
имало 332 хиляди молби за убежи-

т болницата в Белоградчик не
са уведомили органите за
закрила на детето за 14 слу-
чая на ранни раждания през
2012 г. - 12 непълнолетни и 2

ай-големият проблем на младите е намирането на
първа работа, заяви евродепутатът Кристиан Виге-
нин пред студенти в УНСС по време на дискусия на
тема “Ролята на европейските институции за бъде-
щето на младите хора в страните-членки на ЕС”. По
думите му причините за това са финансовата криза,
тежката икономическа ситуация, неправилната по-
литика, но има и дълбоки структурни проблеми. За
да се справи с младежката безработица, в следва-

Болницата в Белоградчик не е съобщила за 14 раждания на непълнолетни
новороденото да бъде изоставено, воде-
на в родилното отделение, е отбелязан
само един сигнал до местния отдел за
закрила на детето, подаден през 2011 г.

Инспекторите от ДАЗД са констати-
рали, че служителите в АГ отделението
не са наясно с понятието “дете в риск” и
не знаят в кои случаи е необходимо да
се уведомяват органите за закрила.

Лекарите и медицинските сестри са

запознати с мерките за предотвратява-
не изоставянето на деца и настаняване-
то им в институции. Въведени са прави-
ла за комуникация с ОЗД по превенция
на изоставяне на деца в родилен дом.

От 2010 г. до момента в ОЗД - Бело-
градчик, има 11 случая на непълнолет-
ни майки, седем от случаите са за м.г.

Специалисти от отдела са работили с
част от момичетата преди бременността

им заради проблеми в училище или за-
ради предприети мерки за закрила. Ус-
тановени са личните лекари на непълно-
летните майки, които също не са подали
информация за бременността им.

В резултат на проверката ще бъдат
образувани административно-наказа-
телни производства срещу служителите
от родилното отделение на болницата в
града, допълват от ДАЗД.

Снимка Мариета ТОМОВА
Пред паметника на Одринци
в София се състоя честване
по повод Деня на Тракия.
Граждани и военни почетоха
100-годишнината
от Одринската епопея

Забраниха протестен
траурен концерт пред
общината в Разград

500 чужденци са потърсили убежище у нас през 2013 г.
ще, като 90 на сто са нови кандида-
ти, а едва 10 на сто от молбите са
повторение. През 2011 г. 300 хиля-
ди лица са търсели убежище в ЕС.

Най-голям е броят на хората от
Афганистан, търсещи убежище в ЕС
- 8 на сто. Следват Сирия и Русия -
по 7 на сто, Пакистан и Сърбия - по
6 на сто. През 2012 г. най-много
кандидати за убежище са регист-
рирани в Германия - 77 500, или 23
на сто. Следват Франция - 60 600
кандидати за бежанци, Швеция - 44
хиляди, Великобритания и Белгия -

по 28 хиляди. Тези пет държави
събират повече от 70 на сто от же-
лаещите да получат статут на бе-
жанец в ЕС.

Най-малко желаещи да получат
статут на бежанец са регистрирани
в Естония - 75 души, Латвия - 205
души, Португалия - 295 души, Сло-
вения - 305 души, Словакия и Чехия
- по 700 души и др. Най-многоброй-
ните групи граждани, които преби-
вават в ЕС, са от Турция - около 2,5
млн. души, Мароко - 1,8 млн. души,
и Албания - над 1 милион души.

ВИГЕНИН: НАЙ-ГОЛЕМИЯТ ПРОБЛЕМ НА МЛАДИТЕ
Е НАМИРАНЕТО НА ПЪРВА РАБОТА

О
малолетни момичета са родили в лечеб-
ното заведение през 2012 г. Това е ус-
тановила проверка на Държавната аген-
ция за закрила на детето (ДАЗД).

В тетрадката за сигнали при риск

ННННН
щия си програмен период от 2014-2020 г. Евро-
съюзът предвижда субсидирането на инициативата
на ПЕС, наречена “Европейска младежка гаран-
ция”, обяви Вигенин. Според него целта е младите
хора да получат добро предложение за работа,
продължаващо обучение, стаж или професионална
квалификация не по-късно от 4 месеца, след като са
завършили образованието си, като върне младите
хора на пазара на труда.
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НОВИ ПРАВИЛА ЗА ПАРИТЕ
НА ДЪРЖАВНИТЕ ПРЕДПРИЯТИЯ

Как се управляват па-
ричните потоци на
държавните предприятия
и държавните дружества
вече няма да бъде тай-
на, до която само журна-
листически разследва-
ния се опитват да се до-
коснат.

Със заповед на ми-
нистър-председателя в
служебния кабинет Ма-
рин Райков от вчера е
създадена работна меж-
дуведомствена група, ко-
ято ще напише правила
за публичност и управ-
ление на риска, свързан
с управлението на па-
ричните потоци на
държавните предприятия
и държавните дружества.

Целта е да се приемат
универсални указания
на Министерския съвет,
които да бъдат спазвани
от всички министри и

всички държавни пред-
приятия и държавни дру-
жества.

В състава на работна-
та група влизат всички

министри от служебния
кабинет, чиито ресори са
свързани с управление-
то на държавни предпри-
ятия, както и министърът

на финансите Калин
Христов. Премиерът лич-
но ще ръководи между-
ведомствената работна
група.

Н
На срещата на земеделски-

те министри в Люксембург ще
търсим финансова подкрепа от
Европейския съюз за развитие-
то на розопроизводството и тю-
тюна. Това съобщи министърът
на земеделието и храните проф.
Иван Станков в Стара Загора,
съобщиха от МЗХ.  На този етап
двата сектора се финансират с
национални помощи.

Министър Станков припомни,
че през следващия програмен
период България и Румъния ще
получат повече европейски пари
за земеделие. Той посочи, че
сред важните задачи за
изпълнение ще бъде запазване
и развитие на малките ферми и
производители. Това би станало,
ако от обвързаната подкрепа за
производство се отделят средст-

България ще иска европари
за рози и тютюн
Бизнесът в сектора все
още чака Закон за розата
и розопроизводството

ва за слабите производства, ко-
ито се развиват в необлагоде-
телстваните региони. Стратегия-
та за прилагане на тези първи
мерки ще бъде обсъдена на но-
восформирания Бизнес-научен
съвет, който се събира за първо
заседание този петък.

ДУМА припомня, че в края
на януари бе премахнат т.нар.
“Списък с допустимите за суб-
сидиране култури” с решение
на Комисията по земеделие в
Европарламента. От това след-
ва, че българските тютюнопро-
изводители имат шанс да по-
лучават евросубсидии за пери-
ода 2014-2020 година. За пе-
риода 2010-2014 година тю-
тюнът не беше включен в списъ-
ка с допустимите за субсиди-
ране земеделски култури.

Служебният министър на транспорта Кристиан
Кръстев се е срещнал с трите най-големи кредитора на
БДЖ. Разбрахме се по всички основни въпроси и наме-
рихме мерки, договорихме се, заяви той пред БНТ. “Пред-
ложили сме замяна по конкретни обезпечения по
първия облигационен заем. Освен това обсъждахме
мерки, които да предприемем за създаването на така
наречения експертен съвет на кредиторите към БДЖ, с
който да се подпомогне изцяло мениджмънтът на ком-
панията. Кредиторите ще получават ежедневна инфор-
мация какво става вътре в железницата”, обясни по-
дробно транспортният министър.

Преди няколко седмици кредиторите на БДЖ запо-
рираха част от активите на дружеството, защото хол-
дингът е преустановил плащането по задълженията си.
Бившият министър на транспорта Ивайло Московски
многократно изрази притеснението си, че кредиторите
на железницата “във всеки един момент могат да поис-
кат несъстоятелност на дружеството”. В тази връзка
Кристиан Кръстев изрази увереност, че те няма да
предприемат подобна стъпка.

Кръстев заяви, че до няколко дни ще обяви проме-
ните в ръководството на холдинга. “Всички ще разбере-
те какви ще са промените. Състоянието на железница-
та е под всякаква критика - всички го знаят. Време е да
се потърсят грешките по веригата”, коментира още той.

Постигнати
били договорки с
кредиторите на БДЖ

В Румъния отпада ог-
раничението, заради ко-
ето румънците масово
регистрираха колите си у
нас. Към момента около
35 000 коли в Румъния са
с българска регистрация
и със собственици
румънски граждани. Сега
северната ни съседка е
намалила таксата за ре-
гистрация на автомобили
втора ръка, обяви вчера
Йонел Дима, вицепрези-
дент на австрийска заст-
рахователна компания,
цитиран от econ.bg.

Национална информационна
карта ще посочва местата с пче-
лини, в които има проблеми, съоб-
щи директорът на Областната ди-
рекция по безопасност на храни-
те в Ловеч Ивайло Йотов, цити-
ран от БТА. По думите му от една-
две години в България се комен-
тира възникването на заболява-
нето Синдром на празния кошер.
Mрез последните десет години
смъртността в пчелните семейст-
ва е толкова голяма, колкото в из-
миналите 50 години назад, т.е.
увеличила се е в пъти в световен
мащаб, обясни той.

Йотов съобщи, че проверки на
пчелините ще се извършват в края

Слънчев бряг ще посрещне първите туристи на
24 април. Това съобщиха от едноименното друже-
ство в комплекса. Летовниците, които ще открият
сезона, са австрийски пенсионери. В края на
април се очаква да пристигнат 1500 гости.
 Те са по програма на австрийския съюз на
пенсионерите. Очаква се по договора със Слънчев
бряг през пролетта на тази и другата година по
тази програма да почиват около 15 000 гости.
 От “Слънчев бряг” АД съобщиха още, че до
средата на другия месец комплексът ще е
подготвен за посрещане на летовници. Алеите
ще са почистени, а зелените площи - оформени.
Автомобили до крайбрежната алея и пешеходна-
та зона няма да се допускат след 24-ти април.

35 000 коли в Румъния са с българска регистрация

на април, май и септември. От тази
година от Българската агенция по
безопасност на храните предвиж-
дат при установяване на голям
брой смъртност при пчелините да
се въвеждат GPS координати, т.е.
ще се направи национална инфор-
мационна карта на България, в ко-
ято ще бъдат посочени регистри-
раните пчелини, в които има про-
блеми. Така ще се следи разпрост-
ранението на Синдрома на праз-
ния кошер.

Според Йотов причините, кои-
то могат да доведат до риск за
възникване на този вид заболява-
не, са неправилно хранене и
поддържане на жизнения статус на

пчелите, промените в околната
среда, неправилна употреба и раз-
пространение на препарати за
растителна защита, генномодифи-
цирани организми, използвани в
селското стопанство, както и стан-
дартните вирусни заболявания при
пчелните семейства.

По думите на директора на обла-
стната дирекция “Земеделие” в Ло-
веч Преслав Георгиев друга причи-
на са вълните, които излъчват мо-
билните телефони и объркват нави-
гацията на пчелите, и те губят коше-
рите си. Най-големите загуби на пче-
ли според него стават през пролет-
та, когато овошките и слънчогледът
се пръскат с пестициди.

СЛЪНЧЕВ БРЯГ ПОСРЕЩА
ПЪРВИТЕ ТУРИСТИ
В КРАЯ НА АПРИЛНовите текстове крият

интересен парадокс - с
промяната на таксата ре-
гистрацията на стари во-
зила става много по-ев-
тина от тази за нови
коли. Експертите прогно-
зират, че това автоматич-
но ще доведе до нараст-
ване на дела на старите
автомобили в страната,
обясни Дима. Високата
екотакса в Румъния се
събираше като предпаз-
на мярка, която да огра-
ничи вноса на возила
втора ръка, тъй като те

замърсяват околната сре-
да. Друг мотив беше, че
унищожаването на внесе-
ните от чужбина употре-
бявани автомобили, не-
годни за експлоатация,
излизаше много скъпо.

Сега, с отпадането на
това ограничение,
всъщност отпада и един
от мотивите на румънци-
те да регистрират у нас
колите, които си купуват.
Като други основни при-
чини румънците да реги-
стрират коли у нас се
посочваха цената на за-

страховката “Гражданска
отговорност” и данъкът
за превозното средство.
Проучванията на раз-
лични официални органи
обаче сочат, че “Граж-
данска отговорност” в
Румъния е измежду най-
ниските в целия ЕС.
Дима прогнозира, че
през следващите някол-
ко години ще намалее и
в бъдеще съвсем ще из-
чезне интересът от реги-
страция на румънски
превозни средства в
България.

Правят GPS карта на проблемните пчелиниПравят GPS карта на проблемните пчелиниПравят GPS карта на проблемните пчелиниПравят GPS карта на проблемните пчелиниПравят GPS карта на проблемните пчелини

Годишно у нас се добиват средно
около 2000 килограма розово
масло, при средно до 400 килогра-
ма розов цвят на декар. За един
килограм от етеричната есенция са
необходими 3000 килограма розов
цвят. Традиционните ни бизнес
партньори остават САЩ, Южна
Корея и Япония. Засега Турция е
най-големият ни конкурент в бизне-
са с розово масло по света.
Бизнесът в сектора настоява стра-
ната ни да изготви Закон за розата
и розопроизводството. Такъв закон
е имало в България преди 9 сеп-
тември 1944 година, обяснява
Радев: “В България нямаме прави-
ла, нямаме закон за розопроизвод-
ство. Голям проблем е, че няма
наредба, която да регулира сезон-
ната работа. Това са все неща,
които ние бихме могли да ги опра-
вим, но няма желание от политиче-
ските партии, които са на власт в
момента, и предишните, и по-
предишните - общо взето в послед-
ните 20 години никой не се замис-
ля върху това”.
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вуващия дисбаланс пред-
лага Министерството на
икономиката, енергети-
ката и туризма (МИЕТ).
Мерките бяха представе-
ни вчера от служебния
министър на икономика-
та Асен Василев. Те са
само за стабилизиране
на ситуацията в сектора
и няма да доведат до
дълготрайно решение на
проблема, уточни Васи-
лев. Енергетиката е мно-
го болна и изключително
неефективна с много гу-
бещи и малко печелив-
ши, каза той.

Сред предложенията
е производителите на
енергия от възобновяеми
енергийни източници
(ВЕИ) - фотоволтаици и
ветроцентрали, които де-
вет месеца са били в не-
изпълнение на Закона за
енергетиката, да бъдат
спрени временно, до
изпълнение на законови-
те изисквания. Тези цент-
рали не са произвежда-
ли ток и не са уведомява-
ли диспечерските цент-
рове за произведена
енергия.

Държавната комисия
за енергийно и водно
регулиране (ДКЕВР) пък
трябва да смени начина
на изчисляване на енер-
гията, произведена от
заводските централи с
“кафява енергия”. ДКЕВР
трябва да въведе меха-
низъм за нетирано изку-
пуване от НЕК и ЕРП на
електроенергия, произве-
дена от заводски центра-
ли, за да се заплащат
само разликите между

Спират временно
ВЕИ-мощности

Либерализацията на пазара няма да доведе до по-ниски сметки за
електричество за битовите потребители. Това стана ясно от изказването на
председателя на Държавната комисия по енергийно и водно регулиране
(ДКЕВР) Евгения Харитонова вчера. Причината е, че предприятията, които
ще доставят енергия, трябва да направят много големи инвестиции, както и
да назначат сериозно количество персонал, което да се занимава с отчита-
нето на сметките. Според Харитонова, всеки търговец ще е “нещо като
краен снабдител” и за да осигури снабдяването, ще има нужда от техника,
а и от още много други условия. Той в същото време ще плати съответните
цени на естествените монополи, срещу които всички роптаят, каза още
Харитонова по време на общественото обсъждане на цените на природния
газ за второто тримесечие.

По повод искането на ЕВН да бъдат преразгледани цените на тока от
1 април, Харитонова заяви, че това няма как да стане от тази дата, а
дружеството само си е виновно за загубите от изкупуване на зелена
енергия. Припомняме, че електроразпределителното дружество заяви, че за
периода 1 юли 2012 г. до 30 юни 2013 г. ще натрупат загуби в размер на
220 млн. лв. заради огромния брой ВЕИ, които имат на територията си.

Харитонова обясни, че EVN, когато миналата година се е вземало реше-
ние за цени на електроенергия, са заявили, че очакват присъединяване на
80 мегавата от ВЕИ, а всъщност към мрежата им са се закачили 450,
които по закон подлежат на задължително изкупуване.

Тя посочи, че EVN трябва да си понесе отговорността за това, без да
конкретизира за чия сметка ще са загубите, които очаква дружеството.

Енергетиката е много болна и изключително неефективна,
смята служебният министър Асен Василев

Служебният министър Асен Василев представи девет
мерки за стабилизиране на енергийния сектор с

уговорката, че те ще имат само временен ефект

производството и консу-
мацията. В момента има
много мощности, насле-
дени преди 1989 г., кои-
то произвеждат и прода-
ват на НЕК скъпа енер-
гия, а купуват от компа-
нията евтина енергия, а
това нарушава европей-
ските директиви за пазар-
ни помощи, защото из-
кривяват пазарната сре-
да, обясни Василев.

Електроенергийният
системен оператор (EСО)
трябва да предложи ре-
дуциране на количество-
то “студен резерв” за пе-
риода до септември 2013
г. от 1040 МВт на 840 МВт
и да предприеме необхо-
димите действия за про-
веждане на тръжна про-
цедура за изкупуване на
“студен резерв” съгласно
Закона за енергетиката.
За тези мощности се пла-

ща, дори те да не рабо-
тят и държавата може да
направи търг коя мощ-
ност може да предостави
най-евтино този “студен
резерв”.

ЕСО да предложи тех-
нически издържана и
правно допустима въз-
можност за премахване
на  ограниченията за из-
нос на електроенергия за
Турция, предлага още
МИЕТ. ДКЕВР пък може
да преразгледа възмож-
ността за модифициране
на такса “пренос” с оглед
стимулиране на износа.

ДКЕВР ще трябва да
приеме и правила за
търговия с електроенер-
гия, които да влязат в
сила до 15 април 2013 г.,
както и да одобри до
същата дата общите ус-
ловия за достъп на про-
изводители до преносна-

та и разпределителните
мрежи в страната. Мярка-
та е свързана с либера-
лизиране на пазара и
затова е изключително
важна, посочи ми-
нистърът.

Всички производите-
ли на енергия трябва да
предлагат почасов гра-
фик за следващия ден.
Ако те се отклонят от този
график, ще се наложи
пускане или спиране на
мощности. Вместо тези
разходи да се правят от
НЕК и да се плащат от
потребителите, те ще се
плащат от производите-
лите, които не си следват
графика.

Министерството пред-
лага на ДКЕВР да изгот-
ви механизъм за точното
определяне и контрол на
количествата електриче-
ска енергия, формиращи

квотата за обществен до-
ставчик-квотни централи,
обществен доставчик-
крайни снабдители. Сега
в енергийната система
цената не се формира от
това кои доставчици са
най-евтини, а се опреде-
ля от дългосрочни дого-
вори с фиксирана цена,
по които се плаща неза-
висимо дали се произ-
вежда енергия. Важно е
обаче ДКЕВР да каже по
какъв начин, спазвайки

ДКЕВР: ЛИБЕРАЛИЗАЦИЯТА НА
ПАЗАРА НЯМА ДА СВАЛИ ЦЕНИТЕ

тези договори, ще се
формира т.нар. “енергиен
микс” за потребителите.

МИЕТ е поискало от
Комисията за защита на
конкуренцията (КЗК) да
направи секторен анализ
в енергетиката в най-
кратки срокове, а Аген-
цията за държавна фи-
нансова инспекция да
влезе в най-големите
държавни предприятия и
да направи одит на об-
ществените поръчки.

сто предложените от “Булгаргаз”
3,22% ДКЕВР оставя дружеството
без печалба, заяви вчера по време
на откритото заседание за обсъж-

България е на последно място в Европейския съюз
по иновации, сочи сравнителен анализ на Европей-
ската комисия.

Постиженията в областта на иновациите в ЕС се
подобряват от година на година въпреки икономиче-
ската криза, но разликата в нивото на отделните стра-
ни в тази област се увеличава, предаде “Фокус”.

Общата класация в рамките на съюза остава отно-
сително стабилна - Швеция е начело, следвана от
Германия, Дания и Финландия. Естония, Литва и Лат-
вия отбелязват най-голям напредък в сравнение с
миналата година. На последните места са Полша,
Латвия, Румъния и България, чиито резултати са зна-
чително под средните за ЕС.

Спадът в бизнес инвестициите и инвестициите на
рисков капитал през периода 2008-2012 г. е оказал
отрицателно въздействие върху резултатите в област-
та на иновациите.

България е страната с
най-ниски разходи за
труд сред държавите-
членки на ЕС, сочат дан-
ни на германската стати-
стическа служба.

Почасовите разходи
за труд в страната ни
възлизат на 3,70 евро,
сочат данните на статис-
тиката. Те показват още,
че разходите за труд в
Германия са останали
през 2012 г. почти с една
трета по-високи от сред-

Цената на газа няма да се
променя до края на годината

дане на цената на природния газ
от 1 април изпълнителният дирек-
тор на “Булгаргаз” Димитър Гогов.
Той обясни, че по-голямото нама-
ление е постигнато като търговска-
та надценка за “Булгаргаз” от 2% е
понижена до 1,26 на сто. По този
начин в дружеството не остава нито
стотинка и ние не знаем принципа,
по който тази надценка е опреде-
лена, каза Гогов.

На въпрос за прогнозата на
дружеството за цени на природния
газ за трето и четвърто тримесе-
чие на годината Гогов отговори, че
се очаква курсът на долара леко
да се повиши, което да доведе до

минимално увеличение на цената
от 1 юли с 0,07%, а от 1 октомври
прогнозира намаление с 0,5%.
Промените са минимални и не би
трябвало да се отразят в цената за
потребителите, смята Гогов.

Той отбеляза, че газохранили-
щето в Чирен е почти празно и се
налага в следващите месеци да
бъде нагнетен природен газ. Фи-
нансовото състояние на “Булгар-
газ” обаче е такова, че не може да
посрещне всички свои разходи и
най-вероятно ще се пристъпи към
поемане на нов заем, като доку-
ментите за това вече са внесени в
БЕХ, посочи Гогов.

ИМАМЕ НАЙ-НИСКИ РАЗХОДИ
ЗА ТРУД В ЕВРОСЪЮЗА

ните за ЕС и нарастват
по-бързо в последните
години.

С почасови разходи за
труд от средно 31 евро
през 2012 г. Германия за-
ема осмо място сред 27
държави-членки на ЕС и
те са с 32% по-високи от
средното за съюза, съоб-
щава Федералната стати-
стическа служба Деста-
тис. Макар да са нараст-
вали по-бавно от средно-
то между 2001 и 2010 г.,

сега разходите за труд в
Германия растат по-
бързо, съобщава БГНЕС.

Те са се увеличили с
2,8% през 2012 г. спрямо
2011 г. в сравнение със
средно 2,1% в ЕС. Във
Франция, която се нами-
ра на четвърто място след
Швеция, Белгия и Дания,
разходите за труд са на-
раснали само с 1,9%
между 2011 и 2012 г. По-
часовите разходи за труд
обаче са с 11% по-високи

във Франция (34,90 евро),
отколкото в Германия, от-
белязва Дестатис.

В промишленото про-
изводство, което най-вече
е изправено пред между-
народна конкуренция, по-
часовите разходи за труд
са били средно 35,20 евро
през 2012 г., което поста-
вя Германия на пето място
в ЕС. Това е с 47% повече
спрямо средното за съю-
за, но с 3% по-малко, от-
колкото във Франция.

Снимка Мариета ТОМОВА

СССССС намалението на цената на
природния газ с 3,89% вме-

Д евет мерки за га-
рантиране на си-
гурността на
енергийната сис-
тема при същест-

На последно място
сме в ЕС по иновации
На последно място
сме в ЕС по иновации
На последно място
сме в ЕС по иновации
На последно място
сме в ЕС по иновации
На последно място
сме в ЕС по иновации



8 СРЯДА 27 МАРТ 2013

Свят кратки
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Стотици кипърски ученици, притеснени за своето бъдеще, се
събраха пред парламента в Никозия в рамките на

демонстрация срещу спасителния план, който бе договорен
между Кипър и международните кредитори. “Страхуваме се за

своето бъдеще”, казват младежите

като го предложи, Европей-
ският съюз обеща, че мярка-
та с облагането ще се при-
ложи само в Кипър. “Непопу-
лярният данък върху банко-
вите депозити, който е част
от спасителен план за Кипър,
няма да се въвежда в други
европейски страни, ситуаци-
ята в Кипър е изолиран слу-
чай”, заяви председателят на
Еврогрупата и министър на
финансите на Холандия Йе-
рун Диселблум. “Кипър е в
ситуация, която не може да
бъде сравнена с никоя друга
в Европа”, допълни той в ин-
тервю за частния телевизио-
нен канал Ер Те Ел Зет.

Часове след като беше
постигнато споразумението
между кипърското правител-
ство и тройката кредитори
обаче, председателят на Ев-
рогрупата рязко смени пози-
цията си. “Спасителната про-
грама за Кипър представля-
ва нов модел за решаването
на банковите проблеми в
еврозоната и може да се
наложи и други страни да
преструктурират банковите
си сектори”, заяви Диселб-
лум пред Ройтерс и “Фай-
неншъл таймс”.

“Това, което направихме,
аз определям като отблъ-
скване на рисковете. Ако има
риск в една банка, първият
ни въпрос трябва да бъде:
“Добре, какво ще направите
с това вие в банката? Какво
можете да направите, за да
се рекапитализирате?” Ако
банката не може да го на-
прави, тогава ще разговаря-
ме с акционерите и държа-
телите на облигации, ще
поискаме от тях да доприне-

Прецедент ли е Кипър?
С изказванията си, че
спасителната програма за
Никозия може да се приложи и
върху други закъсали страни,
председателят на Еврогрупата
Диселблум вся тревога

Ромите и африканците са сред най-дискриминираните в ЕС,
показват данните от проучване на Европейската мрежа срещу
расизма, публикувани от в. “Либр Белжик”. Изследването дава
примери с Германия, където жени със забрадка не са били допу-
скани до фитнес зала, както и с Франция, където лекари са отказ-
вали лечение на хора заради техния малцинствен произход.

Расизмът в Европа съществува и той е особено силно изразен
към имигрантите и чужденците от етническите малцинства, все
още преобладава отрицателното отношение към тези хора, се
посочва в доклада. Според изследването, извършено през по-
следните две години в целия ЕС, най-засегнати от дискриминаци-
ята са мюсюлманите. Най-често представителите на малцинствата
не получават равен достъп до обществени услуги, до правото на
труд и на здравеопазване. Особено често страдат жените мюсюл-
манки, те предизвикват насилие срещу себе си заради характер-
ното си облекло, отчитат авторите на доклада.

Майкъл Приво, директор на организацията, осъществила про-
учването, определя като причини за ислямофобията в европей-
ското общество атентатите в САЩ от 11 септември 2001 г. и по-
литическото говорене, последвало тези събития.

Правителството на Чехия
представи нова програма, коя-
то цели да стимулира икономи-
ката на страната. Програмата
напомня плана на бившия гер-
мански канцлер Герхард Шрьо-
дер, който успя да превърне
изпадналата в стагнация Гер-
мания в най-силната икономи-
ка на ЕС, коментира в. “Лидове
новини”. Шрьодер радикално
намали социалните придобив-

Министрите на отбра-
ната на Русия и САЩ Сер-
гей Шойгу и Чък Хейгъл
са постигнали договоре-
ност за възобновяване на
преговорите по системата
за противоракетна отбра-
на (ПРО). Преговорите ще
бъдат възобновени на
ниво заместник-министри,
обяви представителят на

Според 62% от анкетираните страната не трябва да
влиза в еврозоната, 32% са се изказали в подкрепа на
това, а останалите 6% нямат мнение по въпроса. Сон-
дажът е извършен от института Homo Homini на 22
март в разгара на кризата в Кипър.

Полша държи час по-скоро да съобрази икономика-
та си с Маастрихтския договор, но не бърза да смени
злотата с еврото. Неотдавна президентът Бронислав
Коморовски заяви, че Варшава ще вземе решение по
въпроса за влизането в еврозоната след 2015 г. Това
решение изисква промяна в конституцията, която тряб-
ва да бъде одобрена от парламента с квалифицирано
мнозинство от две трети. Националистическата десни-
ца е против това и иска да се организира референдум
по въпроса, независимо от ангажимента на страната
пред ЕС един ден да приеме еврото.

ЧЕХИЯ ЩЕ СТИМУЛИРА
ИКОНОМИКАТА

Расизмът в Европа
съществува

ки и направи по-лесно уволня-
ването на служители. Чешкият
план няма радикалния и ино-
вативен характер на герман-
ския, но в него се съдържат ра-
зумни стъпки как да се помог-
не на икономиката, отбелязва
изданието. Чешката икономика
силно пострада от свиването на
вътрешния пазар в условията
на бюджетни икономии и дълго-
ва криза в региона.

РУСИЯ И САЩ ПАК
ПРЕГОВАРЯТ ЗА ПРО

Поляците не
искат еврото

БББББ
лизо две трети от поляците са против възприе-
мането на общата европейска валута - еврото,
гласи резултатът от социологическо проучване,
публикувано от в. “Жечпосполита”.

Пентагона Джордж Литъл.
Русия е против разпо-

лагането на ПРО най-
вече на територията на
Полша. Според руския
външен министър Сергей
Лавров разногласията по
ПРО пречат на създава-
нето на единно евроат-
лантическо пространство
за сигурност.

сат за рекапитализирането
на банката, ако е необходи-
мо, с негарантираните депо-
зити”, обясни Диселблум.

Финансовите пазари вед-
нага реагираха на тези из-
казвания, изпадайки в тре-
вожни колебания, че мярка-
та може да бъде приложена
и в други закъсали страни.
След коментара на Диселб-
лум S&P 500, който се беше
покатерил на едва един
пункт от историческия си ре-
корд, постигнат през октом-
ври 2007 г., се гмурна рязко
надолу. Сините чипове също
мигновено смениха посока-
та си на негативна.

По-късно Диселблум отстъ-
пи от позицията си, заявявай-
ки, че Кипър е “специфичен
случай”, но тревогата остана
да витае във въздуха. Беноа
Кьоре, член на управителния
съвет на Европейската цент-
рална банка (ЕЦБ) пък заяви,
че председателят на Еврогру-
пата е сгрешил с изказването
си. “Случващото се с Кипър
не е модел за останалата част
на еврозоната, защото ситуа-
цията бе достигнала мащаб,
който е несравним с положе-
нието в която и да е друга
страна”, каза Кьоре в ефира
на радио Европа 1.

Междувременно стана
ясно, че по нареждане на фи-
насовия министър на Кипър
всички банки в страната ще
останат затворени до че-
твъртък. Очакваше се финан-
совите институции в страна-
та да заработят още вчера.
Решението те да останат за-
творени още два дни е взе-
то, за да се осигури “гладко-
то функциониране на цялата
банкова система”. Очаква се
да бъдат въведени рестрик-
ции, за да бъде предотвра-
тено паническото теглене на
пари. В двете най-засегнати
от кризата финансови инсти-
туции “Лаики Банк” и “Банк

ъф Сайпръс” се намират бли-
зо 40 на сто от всички влого-
ве в страната.

Управителят на “Банк ъф
Сайпръс” Андреас Артемис
подаде оставка в знак на

протест срещу споразумени-
ето, постигнато с междуна-
родните кредитори, което ще
засегне сериозно най-голя-
мата банка в Кипър, преда-
де АФП.

Н
е п о п у л я р н и я т
данък върху фи-
насовите депози-
ти предизвика
вълна на негоду-
вание из цяла
Европа. След

Снимка БГНЕС

Хърватия е готова
за ЕС, обяви ЕК

Хърватия ще бъде готова да
се присъедини към ЕС от 1 юли
тази година, съобщи Европей-
ската комисия в последния си
доклад от наблюдението на
страната. Документът беше
оповестен вчера. Според ЕК
Хърватия е изпълнила десетте
приоритетни действия, посоче-
ни в предишния доклад през ок-
томври миналата година.

Атина ще има нужда
от още помощ

Гърция вероятно ще има нуж-
да от допълнителна помощ, но
страната е на “добър път” и
връщането на доверието ще
улесни удължаването на между-
народната подкрепа, заяви гер-
манският министър на финанси-
те Волфганг Шойбле. Ако Гърция
продължи усилията си, може да
обмислим какво още можем да
направим за стабилизирането на
страната, допълни Шойбле.

Безработните сърби
се увеличават

778 579 е броят на безработ-
ните в Сърбия и всеки ден се
увеличава, пише сръбският “Ве-
черне новости”. Парите и мерки-
те, които правителството
предприе за борба с историчес-
кия процент безработни, очевид-
но не са достатъчни, за да на-
малят опашките пред бюрото
на труда.

Бомба уби двама
политици в Ирак

Крайпътна бомба избухна до
бронирана кола и отне живота
на двама местни политици и един
бодигард. При инцидента беше
тежко ранен и техен колега,
както и един от другите охра-
нители. Експлозията избухна на
север от столицата Багдад, в
близост до град Туз Курмату.

Вълни като цунами
заляха Турция

Вълни като цунами заляха чер-
номорското крайбрежие на Тур-
ция, предизвиквайки смъртта на
един човек. Младежът е правел
снимки на пристанище в гр. Бу-
ланджак, когато бил повлечен от
голяма вълна. На места вълните
са достигали височина до 10
метра.

Силно земетресение
разтърси Гватемала

Силно земетресение с магни-
туд 6,2 по Рихтер разтърси
Гватемала. Няма данни за жерт-
ви или разрушения.

Седем терористи-самоубийци на
движението на талибаните загинаха

при координирано нападение срещу
полицейска база в афганистанския град

Джелалабад, при което загинаха и
петима служители на реда.

Екстремистите уточниха, че техни
цели са били “чуждестранните и

израелските инструктори”, които
“обучават близо 300 новобранци”

С
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¬ ÔËÎÓÊÂÌËÂÚÓ ˜ÂÚÂÚÂ:
¬ ÔËÎÓÊÂÌËÂÚÓ ˜ÂÚÂÚÂ:
Œ˜‡Í‚‡Ú ·ËÁÌÂÒ˙Ú
‰‡ ÒÂ ‚˙ÌÂ Û ‰ÓÏ‡
ÃËÎË‡‰Â ÓÒËÌÓ‚Ë
19 ÒË‡ˆË
–ÛÒÍ‡Ú‡ ‰ËÔÎÓÏ‡ˆËˇ
ÒÚ‡Ì‡ ÔÓ-ÏÓ·ËÎÌ‡
Õ‡Ó‰ÌËÚÂ ÏÓÚË‚Ë
ÒÚ‡‚‡Ú ˜‡ÒÚ ÓÚ ‰ËÁ‡ÈÌ‡

Œ˜‡Í‚‡Ú ·ËÁÌÂÒ˙Ú
‰‡ ÒÂ ‚˙ÌÂ Û ‰ÓÏ‡
ÃËÎË‡‰Â ÓÒËÌÓ‚Ë
19 ÒË‡ˆË
–ÛÒÍ‡Ú‡ ‰ËÔÎÓÏ‡ˆËˇ
ÒÚ‡Ì‡ ÔÓ-ÏÓ·ËÎÌ‡
Õ‡Ó‰ÌËÚÂ ÏÓÚË‚Ë
ÒÚ‡‚‡Ú ˜‡ÒÚ ÓÚ ‰ËÁ‡ÈÌ‡

Œ˜‡Í‚‡Ú ·ËÁÌÂÒ˙Ú
‰‡ ÒÂ ‚˙ÌÂ Û ‰ÓÏ‡
ÃËÎË‡‰Â ÓÒËÌÓ‚Ë
19 ÒË‡ˆË
–ÛÒÍ‡Ú‡ ‰ËÔÎÓÏ‡ˆËˇ
ÒÚ‡Ì‡ ÔÓ-ÏÓ·ËÎÌ‡
Õ‡Ó‰ÌËÚÂ ÏÓÚË‚Ë
ÒÚ‡‚‡Ú ˜‡ÒÚ ÓÚ ‰ËÁ‡ÈÌ‡

Œ˜‡Í‚‡Ú ·ËÁÌÂÒ˙Ú
‰‡ ÒÂ ‚˙ÌÂ Û ‰ÓÏ‡
ÃËÎË‡‰Â ÓÒËÌÓ‚Ë
19 ÒË‡ˆË
–ÛÒÍ‡Ú‡ ‰ËÔÎÓÏ‡ˆËˇ
ÒÚ‡Ì‡ ÔÓ-ÏÓ·ËÎÌ‡
Õ‡Ó‰ÌËÚÂ ÏÓÚË‚Ë
ÒÚ‡‚‡Ú ˜‡ÒÚ ÓÚ ‰ËÁ‡ÈÌ‡

Œ˜‡Í‚‡Ú ·ËÁÌÂÒ˙Ú
‰‡ ÒÂ ‚˙ÌÂ Û ‰ÓÏ‡
ÃËÎË‡‰Â ÓÒËÌÓ‚Ë
19 ÒË‡ˆË
–ÛÒÍ‡Ú‡ ‰ËÔÎÓÏ‡ˆËˇ
ÒÚ‡Ì‡ ÔÓ-ÏÓ·ËÎÌ‡
Õ‡Ó‰ÌËÚÂ ÏÓÚË‚Ë
ÒÚ‡‚‡Ú ˜‡ÒÚ ÓÚ ‰ËÁ‡ÈÌ‡

Миналата година над 9,6 милиона домакинства във
Великобритания са се оказали най-неочаквано
длъжници на електроразпределителните и газоснаб-
дителните дружества заради неверни сметки за ток и
газ, съобщи в. “Дейли телеграф”. Тези задължения са
дошли от разликата между прогнозните и действител-
но изразходваните количества газ и електричество.

Миналата година тези 9,6 милиона са дължали
средно по 154 паунда на дружествата. Всеки шестна-
десети от тях е дължал дори над 500 паунда.

Задълженията са отпаднали след коригиране на
сметките, но в някои случай това отнемало средно
месец. Корекции на надписаните сметки за един ден
се извършвали само в един от всеки шест случая.

За да бъдат избегнати подобни неприятни изнена-
ди, все повече британци започват да дават редовно
точни данни, отчетени от техните измервателни уреди.

Корейската народно-
демократична република
обяви бойна готовност на
ракетните си войски, пре-
даде АФП. Комунистиче-
ската държава издаде
заповед на стратегичес-
ките подразделения да
се подготвят за възмож-
ни удари срещу Хаваите
и Гуам, които са амери-
канска територия. “Ръко-

В южната част на Полша стачкуват около 100 хиляди души. В стачката участват миньори, работници
от транспорта, детски и медицински учреждения. Участниците в акцията искат от правителството

данъчни привилегии за предприятията по време на престоя, да бъдат изплатени на фирмите,
пострадали от задълженията на Полша по ограничение на изхвърлянията на отпадъци в атмосферата,

а също да се откаже от реформите на образованието и здравеопазването, предвиждащи съкращение на
държавното финансиране на училищата и болниците

Виетнам отправи протестна нота срещу Китай
заради нарушаване на териториалната цялост на
страната. Повод за нотата стана инцидентът, в който
китайски военни обстрелваха виетнамски риболовен
кораб в близост до спорните Параселски острови в
Южнокитайско море. Виетнамското външно министер-
ство призова Китай да изплати на рибарите компен-
сации за причинените на кораба им щети.

Китай обявява Параселския архипелаг за част от
своята територия през 1974 г. Виетнам обаче също има
претенции към островите, които счита за част от про-
винция Дананг. Пекин пък ги брои към китайската про-
винция Хайнан. Претенции към островите има и Тайван.

По мнението на специалисти Параселските остро-
ви вероятно са богати на нефт и газ. Освен това те са
част от удобен корабен търговски път.

Епруветка със слабо изучен вирус, който може да
бъде използван като биологично оръжие, е изчезнала
от научноизследователска лаборатория в град Галвестън
в американския щат Тексас. Ръководителят на лаборато-
рията Скот Уийвър е съобщил, че липсата на епруветка-
та от хладилната камера е била установена в понедел-
ник в хода на планова инвентаризация. Стъкленицата
съдържала опасния за човека вирус “Гуанарито”, върху
който са се провеждали лабораторни експерименти. По
странното мнение на експертите от центъра ампулата с
опасния вирус може да е била счупена при предишната
инвентаризация, извършена през ноември.

Европейската комисия наблюда-
ва с безпокойство националистичес-
ките стъпки, предприемани от някои
страни-членки на ЕС успоредно със
задълбочаването на кризата, пише
испанският в. “Ел Паис”.

Най-силна тревога предизвиква
Великобритания и в понеделник
изпълнителният орган на ЕС преду-
преди Лондон, че ще наблюдава
отблизо дали оповестените от пре-
миера Дейвид Камерън ограничения
за имигрантите отговарят на норма-
тивната уредба на Евросъюза.
Говорител на еврокомисаря по
социалните въпроси припомни, че
голямата част от имигрантите напус-
кат своите страни, за да търсят
работа, а не да искат социални
помощи.

Брюксел засега не взема отно-
шение за плана на Камерън, докато

Снегът и силният вя-
тър, които връхлетяха
балканските страни,
утежняват пътната обста-
новка в региона. Власти-
те препоръчват на шофь-
орите да бъдат изключи-
телно внимателни. Зимни
условия за шофиране са
обявени в много хърват-
ски крайбрежните райо-
ни. Заради падналия сняг
е затруднено движение-
то по пътищата и в съсед-
на Босна и Херцеговина.
В Словения също се про-
гнозират валежи от сняг,
но и отслабване на сила-
та на вятъра.

Еврокомисията следи плана
на Камерън за имиграцията

не види това на книга, но подчерта-
ва, че страните-членки без друго
разполагат с достатъчно механизми,
за да предотвратяват “социалния
туризъм”, посочва изданието.

“Всички страни-членки, включи-
телно Великобритания, са въвели
стриктни предпазни механизми”,
подчерта говорителят на еврокоми-
саря Ласло Андор.

Тази тема безпокои Европейска-
та комисия, защото спънките за
имиграцията засягат до голяма
степен две държави, влезли в ЕС
през 2007 г., Румъния и България,
чиито граждани ще могат да пъту-
ват свободно в целия ЕС след 1
януари 2014 г., продължава в. “Ел
Паис”. Брюксел припомня, че пове-
чето социални придобивки не могат
да се ползват автоматично, посочва
вестникът.

И британците с
надписани сметки
за ток и газ

КНДР ГОТВИ НОВ
ПЪРЛ ХАРБЪР

водството на Народната
армия на Северна Корея
обяви, че всички артиле-
рийски войски ще бъдат
приведени в пълна бой-
на готовност”, съобщи
държавната агенция в
Пхенян. На Хаваите се
намира базата на армия-
та Пърл Харбър, напад-
ната от Япония на 7 де-
кември 1941 г.

ВИЕТНАМ И КИТАЙ
СПОРЯТ ЗА ОСТРОВИ

Опасен вирус изчезна
от лаборатория

мерен мъртъв в дома си в лондон-
ското предградие Аскот в събота,
е установила, че смъртта му е
настъпила в резултат на обесване,
съобщиха световните агенции. Ор-
ганите на реда не уточниха дали
67-годишният Березовски се е са-
моубил, но казаха, че не са откри-
ти доказателства за насилие и за
участие на друг човек в смъртта
му. Според разследващите пред-
стои да бъдат направени още из-
следвания, включително токсико-
логични и хистологични анализи,
чиито резултати вероятно ще бъдат
готови след няколко седмици.

Смъртта на руския олигарх, смя-
тан до неотдавна за най-богатия
човек в Русия, породи редица
въпроси, на които най-точен отго-
вор, поне засега, даде британски
съдия, който изрази през януари т.г.
съмнения дали магнатът ще е в
състояние да плати дълговете си.
Припомняме, че още в първите

Березовски
е бил обесен
Преди смъртта си „героят” от епохата на Елцин
изпаднал в дълбока депресия

часове след съобщението за
смъртта на Березовски излезе ин-
формация, според която той по-
търсил заем от 5 хиляди британски
паунда, за да си купи самолетен
билет. Някой от хипотезите за при-
чините за смъртта му се свързват с
тежката депресия, в която Березов-
ски е изпаднал в последно време.
В изясняване на догадките се е
включил и зетят на Березовски -
Егор Шупе, който разкрил, че биз-
несменът бил изпаднал в депресия,
самоизолирал се е и не поддържал
връзка с приятели и познати.

В последно време стана изве-
стно, че Борис Березовски е бил
диагностициран с клинична депре-
сия през 2012 г., след като загубил
делото срещу милиардера Роман
Абрамович, което му коствало 100
млн. долара съдебни разноски и
адвокатски хонорари, пише в.”Сън-
ди таймс”. В редица други издания
коментарите за смъртта на магна-
та се свързват не само с огромни-
те финансови загуби, но и с осъз-
наването на постигналата го лич-
на морална криза.

Преди няколко месеца руският
олигарх е изпратил писмо до прези-
дента на Русия Владимир Путин, в
което иска прошка за грешките си и
разрешение да се завърне в роди-
ната си, предаде РИА Новости, по-
зовавайки се на прессекретаря на
президента Дмитрий Песков.

В последното си интервю, да-
дено за сп. “Форбс”, Березовски
заявява: “Нищо не искам повече
от това да се прибера у дома. Дори
когато срещу мен там заведоха
дело за извършено криминално
престъпление, аз пак исках да се
върна у дома. Основното, което аз
неоцених подобаващо, беше кол-
ко ми е скъпа Русия и че не мога
да бъда емигрант. Не трябваше да
напускам Русия”, признава Бере-
зовски.

Символично е, че в края на
живота си Березовски се оказа на
ръба на катастрофа, подобна на
тази, която на времето елцинската
приватизация, в която той взе ак-
тивно участие, доведе Русия, като
същевременно го направи най-бо-
гатия човек, отбелязва АП.

Снимка БГНЕС

Б
ританската полиция съобщи
официално, че аутопсията на
руския бизнесмен Борис
Березовски, който беше на-
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Зимата се
върна на
Балканите

Зимата се
върна на
Балканите

Зимата се
върна на
Балканите



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

10 СРЯДА 27 МАРТ 2013

Свят

мозапалвания в Бълга-
рия. Все повече българи
избират самоубийството
като спасение от бед-
ността и липсата на пер-
спектива. Служебното
правителство на страна-
та иска да противодейст-
ва на тази тенденция с
кампания за повишаване
на осведомеността, пише
“Ди Пресе”.

Вълната на самоза-
палвания на българи
продължава. В края на
миналата седмица 73-го-
дишен човек се опита да
се залее с бензин и да
се самозапали. В неделя
по обяд мъжът отишъл
пред президентството с
кутия бензин в ръка. Си-
лите за сигурност обаче
са успели да го спасят.
Мъжът бил отведен в по-
лицейския участък и бил
консултиран от психолог.

Инцидентът се разми-
на без последствия, но в
други случаи помощта за
съжаление идва твърде
късно, коментира “Ди
Пресе”. Четирима бълга-
ри през последните пет
седмици починаха от са-
мозапалване. Други три
жертви на самозапалва-
не още се борят със
смъртта. През изминала-
та седмица един от тях
почина в болница в чер-
номорския град Варна.
Човекът произхожда от

Юрий МЕДВЕДЕВ

Челябинският метеорит и
особено прелетелият съвсем
близо до Земята астероид
DA14 ни накараха да поглед-
нем сериозно на космическите
заплахи. Но докато едни учени
само обмислят методите за за-
щита, други вече пишат апока-
липтични сценарии. Последно-
то е по-лесно, тъй като в исто-
рията на планетата ни има та-
кива случаи. Например астеро-

идът, който преди предположи-
телно 65 милиона години е
погубил динозаврите. А какво
щеше да стане, ако той беше
паднал на Земята сега? Спо-
ред мнението на учените,

Какво ще се случи, ако сега на планетата ни
падне астероидът, погубил динозаврите

България - страната
на най-нещастните
европейци

Вълна на самозапалвания заля най-бедната държава в ЕС

най-бедната страна в Ев-
ропейския съюз да по-
търсят изход в самоубий-
ството. Само в столицата
София в първите два ме-
сеца на годината 131
души са отнели живота
си. “Пълно отчаяние”, от-
белязва вестник “Мони-
тор”, за всички, особено
за пенсионерите и бед-
ните. “Виж, аз горя!” -
това е парадоксалният
зов за помощ на отчая-
ните.

бедните райони на севе-
роизточната част на
страната. Самозапалил
се е на стадиона в Сито-
во. 40-годишният безра-
ботен баща на едно дете
е последната жертва на
самозапалване.

Отчаяните
персионери

Бедността и липсата
на перспектива подтик-
ват все повече жители на

“Отчаяните българи”
се казва програмата на
служебното правителст-
во, с която то се опитва
да спре вълната от само-
убийства. Здравни специ-
алисти и психолози в 7,3-
милионната балканска
страна са насърчавани
да търсят контакт с отча-
яните хора, способни на
самоубийство. “Незабав-
ни резултати от кампани-
ята не се очакват”, при-
знава служебният ми-

нистър на здравеопазва-
нето Мирослав Ненков.
Той определя скромна
цел - “Дори самоубийст-
вото на един човек да
бъде предотвратено,
това пак е успех”.

Но психолозите не са
в състояние да променят
тъжната съдба на много
българи. Въпреки при-
съединяването си към Ев-
ропейския съюз през
2007 г. една пета от бъл-
гарското население тряб-

ва да живее с 120 евро
на месец, за да свърже
двата края. Последната
статистика на Евростат
показва, че 49,1 процен-
та от българите са заст-
рашени от крайна бед-
ност и социално изключ-
ване.

Напразно очевидно
патриарх Неофит, новият
глава на Българската
православна църква, в
началото на месеца при-
зова сънародниците си
да се въздържат от екст-
ремни действия. Новини-
те за все повече самоуби-
ли се засили като че ли
желанието на българите
към смъртта. Ежедневно
хора се хвърлят пред
влакове, скачат от мосто-
ве или високи сгради.
“Вълна от самоубийства
наводни България!”,
съобщават новинарските
емисии.

Високите нива
на бедност

Може да се очаква
вълна от “масови само-
убийства” на отчаяни
българи, предупреждава
професорът по психоло-
гия Петър Иванов. В Ев-
ропейския съюз страната
му се намира в челните
редици по неграмотност
и бедност. “Нашата стра-
на е най-бедната в ЕС. А
българите са най-неща-
стните европейци”, ко-
ментира Иванов.

“епохата на човека”, както и на
повечето от днешните видове
животни, би приключила. Меж-
ду другото, в историята на Зе-
мята живите същества по раз-
лични причини масово са из-
мирали няколко пъти.

Професорът от Университе-
та на Аризона Алън Вайсман е
обрисувал хода на събитията
“Земя без хора” от първите дни
на катастрофата до далечното
бъдеще. Сривът на цивилиза-
цията ще стане учудващо

бързо. В много големи градове
още на втория ден ще стане
наводнение, тъй като отводни-
телните помпи ще спрат да от-
водняват тунелите на метрото.
Без подаване на вода ще за-

почнат да се топят ядрените
реактори, което ще доведе до
непредвидени последствия.
След 2-4 години тротоарите
ще се напукат, вода ще покрие
улиците. Ще започнат да се
рушат сградите. След 500 го-
дини градовете ще се пре-
върнат в руини, навсякъде ще
прорасте трева. След 1000 го-
дини ще изчезнат бетонните и
тухлените сгради. Пет хиляди
години е срокът, когато зара-
ди корозията ще започнат да

се разрушават ядрени-
те бойни глави и плуто-
ний-239 ще попадне в
околната среда. След
15 хиляди години гори
ще покрият градовете.

С други думи - Земя-
та бързо ще забрави за
човека. Но някаква сле-
да той все пак би тряб-
вало да остави. Какво
ще види извънземният
геолог, който в много
далечното бъдеще ще
се опита да възстанови
хода на историята, изу-
чавайки Земята? На
този въпрос се опита да
отговори група британ-
ски учени. За цялата

световна култура отговорът
беше разочароващ: следи няма
да могат да се открият. И въпре-
ки всичко човекът ще успее да
се увековечи.

- Съществуват няколко без-

спорни маркера, по които
бъдещият геолог ще може да
съди за това, че все пак на
Земята е имало някакво разум-
но същество - казва профе-
сорът от Лестърския универ-
ситет Ян Засалевич. - Най-оче-
видният са последствията от
тестовете на ядрени бомби.
Радиоактивните частици
бързо са се разпространили
по целия свят и са оставили
следа на всички континенти и
океани.

Още един маркер характе-
ризира индустриалната рево-
люция. Според британския про-
фесор Кристофър Уейн, това са
различните съединения, свиде-
телстващи за изгарянето на
въглища и бензин, а също така
много други продукти на про-
мишлеността и транспорта.

И накрая, според британ-
ските учени, човекът завинаги
се е записал в аналите на Зе-
мята, като е предизвикал гло-
балното затопляне. За това
веднага ще се досети извън-
земният геолог, когато намери
на дъното на Световния океан
варовиков слой. Именно той
свидетелства за рязкото увели-
чаване на планетата на въгле-
родния диоксид, предизвикано
от човешката дейност.

Общият извод на британци-
те гласи: като цяло засега чо-
векът не е успял кардинално
да промени света. Природата

може да излекува тези рани и
да продължи да се развива
както си иска. Което не е учуд-
ващо. Та нали ако компреси-
рате историята на Земята до
12 часа, човекът би се появил
през последните 2 секунди, т.е.
в 11 часа, 59 минути, 58 секун-
ди. За сравнение: микробите
биха се появили в 01:25:38,
животните в 09:59:28, растени-
ята в 10:13:44, динозаврите в
11:23:31. Тоест нашето време
на земния циферблат е нищож-
но малко. Затова се смята, че
природата бързо ще излекува
раните, причинени от човека.

Между другото, някои уче-
ни смятат, че за катастрофа-
лен сценарий изобщо не са
необходими астероиди. Чо-
векът всичко прави сам. Напри-
мер австралийският професор
Франк Фенер предрича: чове-
чеството няма да доживее до
ХХII век.

- Причината за това е нео-
бузданото ни потребление -
твърди Фенер. - Ако 7-те мили-
арда от днешното население
на планетата започнат да из-
ползват земните ресурси така,
както го правят сега водещите
държави, влизащи в т.нар. “зла-
тен милиард”, а всичко върви
именно към това, то биосфера-
та на Земята бързо ще се раз-
руши. А човекът ще изчезне
така, както са изчезнали мно-
го видове живи същества.

В
своя статия ве-
стник “Ди Пре-
се” коментира
з а ч е с т и л и т е
случаи на са-

Земя без хораЗемя без хораЗемя без хораЗемя без хораЗемя без хора
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Интервю
Борис Цветков:

Столичани трябва да получат
правото на глас за града си
Метрото подминава хиляди софиянци, всячески се пречи на исканията за допитване
за презастрояването и концесията на „Софийска вода”, казва общинският съветник от БСП в София

БОРИС ЦВЕТКОВ е роден на 25 ноември 1973 г. в
София. Завършил е НПМГ и информатика в Софий-
ския университет. Има специализация “Политически
мениджмънт” в НБУ и Българско училище за поли-
тика. В момента е общински съветник от БСП.
Член на постоянната комисия по образование,
култура, наука и културно многообразие и на
комисията по стопанска политика и общинска
собственост към Столичния общински съвет.

Интервю на Деси ВЕЛЕВА

Снимка Мариета ТОМОВА

 Г-н Цветков, как се по-
яви предложението за кръ-
щаване на метростанция в
София на името на Димитър
Благоев?

- Нормално е всяка столи-
ца да уважава историята си,
а част от историята на София
заемат борбите на работни-
ческото и социалистическото
движение начело с водачи
като Димитър Благоев и Ге-
орги Кирков. Те са били и
народни представители, но и
общински съветници от сто-
лицата. Борили са се срещу
неща, актуални и днес, като
например срещу белгийска-
та концесия на общинския
трамваен транспорт.

Димитър Благоев е осно-
вател на организираното со-
циалистическо движение в
България и на първата соци-
алдемократическа партия на
Балканския полуостров. За
времето си е виден деец на
европейската социалдемо-
крация - едно от най-попу-
лярните и до днес политиче-
ски течения, чийто предста-
вител е председателят на Ев-
ропейския парламент Мар-
тин Шулц. Благоев три пъти е
бил избиран за народен
представител и веднъж за
общински съветник в София.
По време на мандата си не-
отклонно защитава интере-
сите на своите избиратели,
пледира за достъпен обще-
ствен градски транспорт,
жилищна политика, всеобщо
образование, здравеопазва-
не и др. Въпреки че за вре-
мето си са звучали еретич-
но, негови идеи ще се реа-
лизират години по-късно, а
някои от тях днес се възпри-
емат просто като даденост и
като белег за модернизация
и цивилизованост.

С именуването на метро-
станция на името на Благоев
може да се поправи и един
исторически дисбаланс в на-
именованията на основни
софийски артерии. Днес бу-
леварди и други обекти в сто-
лицата носят имената на
видни фигури от българската
политика - негови съвремен-
ници, като Петко Каравелов,
Стефан Стамболов, Иван Ге-
шов, Андрей Ляпчев, Алек-
сандър Стамболийски и др.,
но дейците на българската
социалдемокрация остават
подценени за разлика от
представителите на други
политически течения.

Наименоването и откри-
ването на метростанция “Ди-
митър Благоев” бе съвпадна-
ло със стогодишнината от
мандата му на общински
съветник в столицата (1911-
1915), което е един добър
повод тази несправедливост
да бъде поправена.

 Идеята има ли подкре-
па на хората от района?

- Създадохме инициати-
вен комитет и предприехме
конкретни стъпки официално
и мотивирано да предложим
метростанция 22 да бъде на-
речена “Димитър Благоев”.
Тя е част от разширението
на метрото от бул. “Цариград-
ско шосе” до аерогара Со-
фия и е в промишлената зона
на района близо до Гара
Искър. Там е имало много
фабрики, както и редица ра-

ботнически борби и протес-
ти за достоен труд и запла-
щане, за подпомагане на со-
циалнослаби работници и се-
мействата им със създаване-
то и работата на кооперации.

Вече внесох предложени-
ето до Столичния общински
съвет и кмета, а преди някол-
ко дни пратихме писмо с мо-
тивите ни и до Европейския
парламент и неговия предсе-
дател Мартин Шулц, че точно
Европа показва как се ува-
жава историята. Парите, кои-
то се влагат в метрото, са ев-
ропейски, а Благоев има сво-
ето място в историята и на
европейската, и на българ-
ската социалдемокрация.

Засега предложението е
подписано от интелектуалци
от район “Искър” - професо-
ри, научни работници, соци-
алисти, синдикалисти, журна-
листи и от представители на
повечето фирми в близост до
бъдещата метростанция. Там
се намира и частният поли-
графически комплекс, който
е запазил в името си своя
патрон “Димитър Благоев”, а
в двора на печатницата му е
пренесен паметникът на
Благоев от Полиграфическия
комбинат.

Ако управляващите об-
щината покажат, че са по-
широко скроени, ще приемат
предложението ни. Ще видят,
че след като има обекти с
имената на Г.М. Димитров,
Мария-Луиза, Александър
Стамболийски и Константин
Величков, така може да се
назове метростанция на Ди-
митър Благоев. Още повече,
че се навършват 100 години
от мандата му на общински
съветник.

 Въпросът с именува-
нето на метростанции в
София обаче не е основен.
През последната година
достъпът до тях се
превърна в проблем за част
от столичани. Ще могат ли
да стигнат до него живее-
щите в “Дружба 2” скоро?

- Действително основни-
ят въпрос е кого обслужва
метрото. В него са вложени
много пари на европейските
данъкоплатци, финансиране-
то на строежа се допълва и
с бюджетни средства. Но се
оказва, че трасето минава
през жк “Дружба 2”, без да

нен период стои абсолютно
празен. Едното му ниво вече
е заключено, а другото се
ползва от 30 коли на ден. Не
могат да се платят дори раз-
ходите за тока. От общината
явно все още очакват митич-
ните хора, които ще дойдат
от Ямбол или Лесичово, ще
си оставят колата на паркин-
га и ще ползват метрото. Не-
лепо е толкова милиони ле-
вове да се дадат за метро,
което не се ползва. Оправ-
данието на общината е, че

стигна тя?
- Преди три години актив-

ни граждани от района, кои-
то се опасяваха, че ще се
построят нови блокове в гра-
динките им, събраха 6000
подписа за референдум сре-
щу застрояването. Столични-
ят общински съвет още не е
отговорил на инициативния
комитет, защо подписката им
изобщо не е внесена за раз-
глеждане от него. Затова се
наложи през декември мина-
лата година 13 общински
съветници да внесем предло-
жение за референдум. И то
обаче бе отхвърлено абсо-
лютно немотивирано от мно-
зинството в СОС. А мотивите
за отказа можеха да бъдат
различни - от липсата на пари
до незаконосъобразно иска-
не. Такива обаче липсваха и
това ни даде право в едно-
седмичен срок да обжалва-
ме отказа в съда. Админист-
ративният съд се опита про-
цедурно да отклони делото
ни. Първо трябваше да пред-
ставя доказателства, че съм
общински съветник, а след
това да събера подписите с
подкрепата на останалите 12
колеги. Пратихме и ново пис-
мо до съда, че това е дело от
особен обществен интерес за
района и смятаме, че не е
нормално то да се проточва.
Така че е хубаво, че защи-
тихме дюните в Несебър,
където хората почиват, но е
редно да защитим и мястото,
на което живеят.

 Общинските съветни-
ци от БСП внесохте пред-
ложение и за още един ре-

ферендум в края на минала-
та година.

- 16 съветници внесохме
искане за референдум за
прекратяване на концесията
със “Софийска вода”. Отново
без мотиви и напълно неза-
коносъобразно предложени-
ето ни беше отхвърлено.
Обърнахме се към съда и
чакаме да се насрочи дело.
Ще припомня, че години на-
зад Столичната община не е
възразявала срещу предла-
ганите увеличения на цена-
та на водата, въпреки че има
25 на сто в “Софийска вода”.
Не се е и интересувала как-
во е правил представителят
й в дружеството. А той вина-
ги се е подписвал за увели-
чение на цената на водата,
а нито едно писмо не е пра-
тено официално до СОС.
Едва сега, отчитайки граж-
данските протести, кметица-
та ударно реагира и шумно
възрази срещу новото иска-
не за скок на цената. Ако се
окаже, че и двата отказа за
референдуми, предложени
от нас, са незаконосъобраз-
ни, съдът ще се разпореди
те да се насрочат.

 Като общински съвет-
ник давахте нееднократно
различни предложения за
справяне с недостига на
места в детските градини
в София, които бяха от-
хвърлени. Ще продължите ли
да се борите за приемане-
то на поне някои от тях?

- Като кандидат за наро-
ден представител се ангажи-
рам да се боря за промяна
на нормативните документи,
които да задължат общини-
те неосигурили места за
всички деца в детските гра-
дините, да изплащат компен-
сации за родителите на не-
приетите деца. Това е възпи-
тателно решение, защитава-
що правата на децата. Идея-
та ми е на децата, които са
кандидатствали в забавачки,
но не са приети, да бъдат
изплащани месечно 120 лв.
Сега родителите плащат по
60 лв. на месец за посеще-
ние на градина, а общината
доплаща останалите 120 лв.
за издръжка. Смятам, че за
13 000 неприети малчугани
трябва да се изплаща тази
компенсация. Въпреки че
предложението ми бе
отхвърлено от СОС, има ак-
тивни родители и една май-
ка заведе дело, че са нару-
шени правата й. Подкрепям
я напълно и се надявам, че
се съдът ще отсъди по въпро-
са в разумни срокове.

През последните години
са дадени стотици милиони
левове за строеж и ремонт
на детски градини. Оказва,
че районни кметове от ГЕРБ
са злоупотребили с тях при
строежите им. Това е дока-
зано от вътрешния одит и от
АДФИ за районите “Мла-
дост”, “Триадица”, “Илинден”,
“Възраждане” и “Овча купел”.
Правени са нарушения на
Закона за обществените
поръчки и Наредбата за
възлагане на малки общест-
вени поръчки. Нагласявани
са конкурси, използвани са
свързани фирми, избирани
са най-високите ценови
оферти, фактурирани са
асансьори за инвалиди, кои-
то не са построени. Това от-
говаря на въпроса дали
средствата са използвани по
най-ефективния начин.

Åäâà ñëåä ãðàæäàíñêèòå
ïðîòåñòè êìåòèöàòà
óäàðíî è øóìíî âúçðàçè
ñðåùó íîâîòî èñêàíå
çà ñêîê íà öåíàòà

обслужва жителите му. Нор-
мално е да възникне въп-
росът защо е избран този
маршрут. Десетки хиляди
хора от района живеят меж-
ду бъдещите следващи две
метростанции и се питат за
кой е направена спирката на
бул. “Цариградско шосе”. Там
има и двуетажен буферен
паркинг, който през целия си
едногодишен експлоатацио-

следващата станция ще об-
служва “Дружба 2”, но тя
също е далече от квартала.
Вече се виждат изкопите,
които обозначават точното й
местоположение и хората не
са удовлетворени от него.

 Преди време хората
от район “Искър” водиха и
друга борба - срещу презас-
трояването в междублоко-
вото пространство. Докъде

‘
‘
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„Висяща” държава

ВАЛЕНТИН
ГЕОРГИЕВ

Ако човек направи
някои аналогии с попу-
лярната от известно
време мода с “висящи-
те” кафета и хляб, може
да стигне до ужасява-
щи изводи за състояни-
ето на държавата. До-
статъчно е да проследи
заглавията в медиите
от последните дни, за
да добие усещането, че
всичко у нас изглежда
на доизживяване.

Статистиките са все
по-безмилостни - биз-
несът съвсем го няма, а
песимизмът за икономи-
ческата ситуация в стра-
ната се е задълбочил.
Само за февруари на-
пример заемите за граж-
дани и фирми са спадна-
ли с 330 млн. лв., а спе-
стяванията в банките са
нараснали с рекордните
за това време на година-
та 510 млн. лв. Това зна-
чи, че само за месец

Спонсор като слънце

ВЕСЕЛКА
ВЕНКОВА

Анатолий СТАНКУЛОВ

Фондация “Ханс Зай-
дел” може да финансира
колкото си иска с пари
от федералния бюджет
на Германия всеки стра-
тегически партньор от
листата, която едва ли е
одобрявана само от уп-
равителния й съвет. Сти-
га парите да са правил-
но отчетени и до цент. У

нас фондацията има осем
партньори и много се
надявам Софийският уни-
верситет и Дружеството
на преподавателите по
немски език в България
да не са в списъка про-
сто за цвят.

Почти съм сигурна
обаче, че няма как тези
две институции да са ус-
воили такива прилични
суми, каквито са отишли
за българо-германски
семинари на прокурори,
съдии и висши полицаи -
във връзка с борбата
срещу организираната
престъпност. Обучител-
ните мероприятия - ясни,
целите им - похвални.
Ама да чакаш с парите
на германския данъко-
платец да спретнеш

първото за годината на-
ционално съвещание на
МВР! И то не какво да е,
а предизборен инструк-
таж, на който идва слу-
жебният премиер, за да
успокои висшето ръко-
водство, че няма да пра-
ви политически чистки, а
на редовия състав да
напомни, че е деполити-
зиран, професионален и
трябва да спре изборна-
та търговия...

Има един основен
въпрос: защо федерални-
ят бюджет на една бога-
та държава щедро спон-
сорира Министерството
на вътрешните работи на
последния бедняк в ЕС?
Дали само, за да се
справи то с организира-
ната престъпност, или да

търси основните “дейци”
в добре смазаната маши-
на “където трябва”?

Веднага можете да
ме обвините в глупост, в
недобронамереност, в
пошли намерения да вло-
ша традиционно добрите
отношения между двете
държави. Може и още
обвинения да отправите,
но и скромният дописник
не е глупак и знае, че
безплатен обяд няма.
Макар да са го учили “от
всекиго според способ-
ностите, всекиму според
потребностите”, той знае,
че даващият винаги е
бил на принципа “от бол-
шинството - според
търсенето на пазара, но
на някои - в повече от
потребностите”.

Когато някой те ог-
раби на улицата или
обере дома ти, веднага
и съвсем естествено е
заклеймен като крадец.
А когато от вложители-
те на банките се вземат
част от спестяванията
им с “висшата” цел да се
спаси единната валута,
това вече е друго нещо.

КРИСТИЕЛА
СИМЕОНОВА

Злата мащеха Европа
Крайна мярка, изключи-
телно несправедлива,
но пък в името на свет-
ла цел... Каквото и да си
говорим обаче, кражба-
та си е кражба.

Когато цяла Европа
негодуваше заради
предложението за обла-
гане на депозитите, от
ЕС успокояваха, че мяр-
ката се прилага само и
единствено в Кипър.
Сега обаче се заговори,
че мярката може да се
използва като модел за
решаване на банковите
проблеми и в други
закъсали страни, което
обаче не вещае нищо
добро в бъдеще.

Кипър избегна фали-
та. И Гърция все избягва
банкрута с всеки поре-

ден транш на “спасител-
на” финансова помощ,
преди който и Атина, и
цяла Европа тръпнат
дали ще бъдат изпълне-
ни условията на креди-
торите. Досега бяха
само непрестанните
икономии, така че евро-
пейците започнаха да
асоциират идеята за
Повече Европа с идеята
за повече и повече ли-
шения. А страните,
потърсили финансова
помощ, започнаха да
затъват все по-надълбо-
ко в порочния кръг на
заемите. Сега измисли-
ха нова мярка, която ще
задълбочи още повече
проблемите в Европа.
Дано след време, кога-
то не е вече твърде

късно, експертите от
МВФ не обявят и тази
мярка за непродуктивна
и погрешна, както заяви-
ха, че спасителната
програма за Гърция е
била безполезна и дори
противопоказна.

Преди време предсе-
дателят на италианската
федерация на работода-
телите Джорджо Скуин-
ци предупреди, че пред-
ложеният данък върху
банковите депозити в
Кипър ще постави Евро-
па в ролята на злата ма-
щеха. Всекидневните
протести на недоволни-
те от европейската поли-
тика показват точно това
- Европа се превърна в
зла мащеха за обикно-
вения европеец.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ТЕАТЪРА. Датата
е свързана с откриване-
то на сезона на Театъра
на нациите в Париж
през 1962 г. Тогава
Международният театра-
лен институт към ЮНЕС-
КО, който е най-голяма-
та международна организация за сценични из-
куства, решава това да бъде Международният
ден на театъра. Чества се с разнообразни пред-
ставления на местно и международно ниво.

1860 - В НЮ ЙОРК Е ПАТЕНТОВАН ТИРБУ-
ШОН ЗА ОТВАРЯНЕ НА БУТИЛКИ. Историята
на приспособлението за ваде-
не на тапи от бутилки започва
от древността. Архимед изоб-
ретява винт за издигане на водата в
акведукти. Леонардо да Винчи го
превръща в подемник за винтокрила
машина. Няколко века по-късно се
ражда “тапоизмъквач”. За първи път
за тирбушон се споменава публично
преди около 350 години, когато се
пуснати стъклените бутилки. Появя-
ва се официално в Англия през 1802 г. Тогава
инженерът от Бирмингам Едуард Томасън ре-
гистрира изобретения от него “самонавиващ
се тирбушон”. По-късно в САЩ са издадени
много патенти за тирбушони.

1878 - УМИРА ДОБРИ ВОЙНИКОВ, ВЪЗРОЖ-
ДЕНЕЦ, ПИСАТЕЛ, ДРАМАТУРГ И МУЗИКАЛЕН
ДЕЕЦ (Р. 1833 Г.). Основопо-
ложник на българския те-
атър, пръв български режи-
сьор и автор на театрални
пиеси. Най-известна сред
тях е “Криворазбраната ци-
вилизация” от 1871 г., която
е смятана за най-добрата
българска комедия до нача-
лото на ХХ в.

1886- УМИРА ДОБРИ ЧИНТУЛОВ, ВЪЗРОЖ-
ДЕНЕЦ И ПОЕТ (Р. 1822 Г.). Като
учител в родния си гр. Сливен
участва активно в борбата за
църковна независимост. Основа-
ва и читалище. Полусляп и бо-
лен, посреща руските войски
при идването им в Сливен в на-
чалото на 1878 г., като произна-
ся пламенна реч. Умира разоча-
рован от новата следосвобож-
денска действителност: “Боже,
аз не съм желал такава свобода за народа ти”
- говори с болка той. Поетическото му наслед-
ство не е голямо - доказано е авторството му
на около 20 стихотворения, сред които “Къде
си, вярна ти любов народна?”, “Стани, стани,
юнак балкански”, “Вятър ечи, Балкан стене”.

1893 - УМИРА ТОНКА ОБРЕТЕНОВА, РЕВО-
ЛЮЦИОНЕРКА (Р. 1812 Г.). Изве-
стна като Баба Тонка. Оказва
сериозна организационна, морал-
на и финансова помощ на Русен-
ския революционен комитет -
най-важният във вътрешността на
България. Той е основан от сина
й Никола Обретенов и заседава
в нейната къща. Баба Тонка по-
гребва и успява да съхрани че-
репа на Стефан Караджа. Сино-
вете й Ангел, Петър, Никола и Георги участват в
различни чети и са убити или изпратени на
продължително заточение. По-малката й дъще-
ря - Анастасия (Сия), е женена за революционе-
ра, писателя и публициста Захарий Стоянов.

1932 - РАЖДА СЕ СЛАВ КАРАСЛАВОВ,
ПОЕТ И ПИСАТЕЛ (УМИРА 2002 Г.). Племенник
на писателя Георги Караславов.
Следва руска филология в СУ “Св.
Климент Охридски”, завършва
кинодраматургия в Москва. Рабо-
ти като редактор в различни сто-
лични издания. Автор на 23 книги,
между които стихосбирките “Ехо
от кавалите”, “На бял камък”, “Ко-
рава пръст” и др., трилогията “Со-
лунските братя”, тетралогията “И
се възвисиха Асеневци”.

2006 - УМИРА СТАНИСЛАВ ЛЕМ, ПОЛСКИ
ПИСАТЕЛ (Р. 1921 Г.). Твори в
областите научна фантастика,
философия и сатира. Носител е
на Ордена на Белия орел - най-
високото отличие за заслуги на
Полша. Книгите му са преведе-
ни на 41 езика и са продадени в
над 27 милиона екземпляра. Най-
известното му произведение е
романът “Соларис”, издаден
през 1961 г., който е екранизиран три пъти. Спо-
ред някои оценки Лем е най-четеният писател-
фантаст в света.

нови 840 млн. лв. са “за-
стопорени” във финансо-
вата система, вместо да
влязат в оборот и да
създават продукт.

В същото време рас-
тат лошите кредити, ко-
ито продължават да
“висят” с пълна сила
както за длъжниците,

така и като черни обла-
ци над банките. Току-
виж сме осъмнали ня-
кой ден и с “висящи”
трезори, по подобие на

някои държави в евро-
зоната, където все по-
често започват да пося-
гат върху спестяанията
на хората.

280 млн. лв. ДДС пък
не са възстановени на
фирмите според данни
от края на миналата
седмица. Което предпо-
лага верижно бавене
на разплащания с парт-
ньори, “висящи” запла-
ти за заетите, изобщо -
борба за оцеляване ден
за ден.

Но за да е още по-
отчетлива лудостта на
този параграф 22, в
който сме изпаднали, се
разбра, че все повече
хора търсят потреби-
телски заеми, за да по-
гасяват стари борчове.
Растат всякакви други
“висящи” плащания -
към топлофикация, ЧЕЗ,
ВиК, набъбва и броят
на “висящите” дела.

Като капак безрабо-
тицата не спада, напро-
тив - сред младите тя
вече достига 40%. И ако
все още има такива, ко-
ито “висят” пред бюрата
по труда, още повече са
отчаяните, които вече
са спрели да търсят ра-
бота, защото от дълго
време не могат да на-
мерят.

Е, при такава “вися-
ща” държава поне се
къпем в обещания и ис-
кания. Нищо, че накрая
и те увисват.
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ИНОВАЦИИ ПОД ЧЕХЪЛ
С над 9 млн. лв. олекна държавният бюджет по решение на тайни експерти
след непрозрачен конкурс в икономическото министерство

а сложиш някого “под
чехъл” е равнознач-
но на това да го под-
чиниш, да му отне-
меш инициативата,

Светла
ВАСИЛЕВА

едни проекти са предпочетени,
а други отхвърлени, кои са екс-
пертите, решаващи коя идея за-
служава финансиране, а коя -
не, тези

въпроси останаха
да висят в

пространството

и да пораждат съмнения, заси-
лени от факта, че според прави-
лата на НИФ няма предвидена
възможност за обжалване на ре-
зултатите от конкурса. Никаква.

Фондът е единственият инст-
румент за регламентирана
държавна помощ за иновативни
идеи и предприятия, в това чис-
ло и стартиращи (т.нар. StartUp),
разпределящ публични средст-
ва, събрани от всички данъко-

платци. Като такъв от изключи-
телна важност е дейността му
да е прозрачна и проследима,
за да не компрометира идеята,
с която е създаден. Не така са
разсъждавали чиновниците, пи-
сали правилата за управление
на средствата на НИФ, скривай-
ки случващото се зад етикети
като “служебна информация” и
конфиденциалност (вж. карето).
Очевидно в разрез с политиките
на прозрачност е разсъждавал
и бившият министър Делян Доб-
рев, който с подписа си е узако-
нил документа, даващ възмож-
ност за

безконтролен
административен

произвол

Позовавайки се на Закона за
достъп до обществена информа-
ция, ДУМА поиска от ИАНМСП
копие на мотивирания доклад с
оценките на проектите, списък
на отхвърлените проекти, както
и поименни списъци на члено-
вете на Оценяващия комитет, на
външните експерти и данни за
размера на средствата, които са
им изплатени. С решение РД-
16-26/01.03.2012 г. агенцията
отказа да ни предостави указа-
ния доклад, скривайки се зад
етикета “служебна информация”,
а също и позовавайки се на
формалното основание, че
същият няма самостоятелно зна-
чение, понеже бил свързан с
оперативната подготовка на
акта по утвърждаване на списъ-
ка с класирането. Имената на
членовете на Оценяващия коми-
тет също не ни бяха предоста-
вени, поради техен изричен от-
каз, което е най-малкото смуща-
ващо, тъй като според правила-
та на фонда те са “представите-
ли на бизнеса и науката с дока-
зана професионална репутация”
(съгласно чл. 15 на правилата
за управление на средствата на
НИФ). Ако изпълнителният ди-

ректор на ИАНМСП и управи-
телният съвет са избрали без-
спорни експерти за членове на
комитета, защо е това бягство
от публичност и

какво скрива то
от гражданите

а и от участниците в шестата
сесия на НИФ?

Въпреки драконовските мер-
ки за сигурност до медиите (в
разследване на в. “Класа”) все
пак достигнаха имената на чле-
новете на Оценяващия комитет.
Това са д-р инж. Бенислав Ва-
нев - зам.-председател на “Съюз
по автоматика и информатика”,
доц. д-р инж. Коста Бошнаков -
зам.-председател на “Съюз по
автоматика и информатика” и

катедра “Автоматизация на про-
изводството” - ХТМУ, проф. д-р
инж. Тодор Нешков - катедра
“Автоматика и механика” в ТУ -
София, д-р Костадин Костадинов
- секция “Мехатроника” Инсти-
тут по механика на БАН, Румен
Атанасов - председател на Ка-
марата по електротехника, проф.
дтн Камен Фильов - факултет
“Компютърни системи и контрол”
в ТУ - София, доц. д-р Мая Нус-
торова - катедра “Екология”,
ЛТУ. Прави впечатление, че
екипът е доминиран от инжене-
ри по автоматика, а специалис-
ти в обявените за приоритетни
за шестата сесия сфери като би-
отехнологии, фармация, химия,
нови материали и нанотехноло-
гии, екотехнологии и третиране
на отпадъци, енергоспестяващи
технологии и иновативни техно-
логии за управление на град-
ската среда, отсъстват. Няма и
икономисти и юристи, макар да
е наложително присъствието им,
за да бъдат оценени проектите
в пълния им обем според крите-
риите на фонда.

За експертното си участие в
осемте заседания на НИФ, про-

ведени в периода 18.10.2012-
10.12.2012 г. седемте членове
на Оценяващия комитет получа-
ват общо 19 250 лв., или средно
по 2750 лв., според справка,
подписана от О. Кьосева, счето-
водител. На независимите екс-
перти са изплатени 34 500 лв.
Колко и кои са те, няма как да
знаем. ИАНМСП предостави на
ДУМА хвърчащ списък с 276
имена. От “документа” не става
ясно нито кой го е съставил, нито
за коя сесия на НИФ се отнася.
Ако все пак това са външните
експерти, одобрени да оценяват
проектите от шестата сесия на
НИФ, проведена през октомври
2012 г., как сред тях фигурира
името на учен - това на Павел
Иванов Мерджанов (под щ 83 в
списъка), награден посмъртно

през април същата година.
Защо срещу номера 138 и 139
стои едно и също име - това на
доц. Костадин Фикиин, а над
20% от имената (вероятно на
пенсионери) са “украсени” с от-
падналото още през 2011 г.
научно звание “ст.н.с.”(старши
научен сътрудник). Ясно е, че
списъкът нито е актуализиран,
нито някой е правил мониторинг
на експертите в него.

Пропуските на
чиновническото

безхаберие

обаче остават безнаказани. За
много по-дребни пропуски, на-
правени от кандидатстващите с
проекти в сесията, санкцията е
своевременна и не подлежи на
обжалване.

От предоставения ни ре-
гистър на постъпилите проекти
е видно, че 31 са отхвърлени.
От тях 7 са отпаднали поради
административно несъответст-
вие (на основание чл. 32 от пра-
вилата), а 5 заради това, че не
отговарят на изискванията за
допустимост (на основание чл.

23. ал. 3 от правилата). Или
общо 12 проекта не са оценя-
вани по същество - тези на
“Галванохимия 2010” ООД (44
594 лв. - за такава сума канди-
датства проектът), “Вижън про-
тект” ЕООД (248 316 лв.), “Чис-
тота Искър” ЕООД (49 978 лв.),
“Тетраком интерактивни реше-
ния” ООД (475 490 лв.), ЕТ
“Тийм интелект - Румяна Бум-
барова” (62 237 лв.), “Актив
сълюшънс” ООД (417 558 лв.),
“Тотема инженеринг” ЕАД (483
552 лв.), “Борима” АД (126 195
лв.), “Финес мобайл” ЕООД (48
020 лв.), “БГ Еко проджект” ООД
(314 993 лв.), “Байк Айс” ООД
(49 954 лв.), “Тиксострой” ООД
(308 406 лв.). Останалите 19
компании, чиито предложения
са отхвърлени заради несъот-
ветствие на критериите за из-
бор и оценка, като например
липса на организационен и тех-
нически капацитет, икономиче-
ска перспективност, допусти-
мост на проектната идея и др.,
описани в чл. 30 и чл. 31 на
правилата, са: “Ламбда техно-
лоджи” АД (33 296 лв.), “Систе-
ми, проекти и анализи консулт”
ООД (228 905 лв.), “Контро”
ООД (22 278 лв.), “Интеркапи-
тал груп” (347 692 лв.), “Бизнес
лоджик партнърс” ООД (328
113 лв.), “Био Трийм” ООД (287
156 лв.), “Клоуд медия” ЕООД
(499 302 лв.), “Провити” АД (499
338 лв.), “Б плюс К” ООД (96
861 лв.), “Лактина” ООД (499
098 лв.), “Ривал инвест” ООД (37
350 лв.), “КАМ” ООД (42 641 лв.),
“Ем Ай и Ко консултинг” ООД
(500 000 лв.), “АИИ Дейта про-
цесинг” ООД (492 822 лв.), “Ком
Тех Про” ООД (два проекта за
381 266 лв. и за 390 836 лв.),
“ВИП софтуер” ООД (251 355
лв.), “ВА консулт” ООД (49 640
лв.), “Лион Технолоджис” ЕООД
(433 473 лв.). В тази втора гру-
па компании, прескочили бари-
ерата за административно съот-
ветствие, е странно присъстви-
ето на две фирми - “Системи,
проекти и анализи консулт”
ООД и “Клоуд медия” ЕООД. Те
не фигурират в Търговския ре-
гистър, нито в информационна-
та система на АПИС. Интернет
търсачките също не откриват
следи от тяхна активност.

Как тези фантоми
са се промъкнали

през ситото на изискванията за
административно съответствие е
една от многото загадки на
шестата сесия на НИФ.

ДУМА успя да се свърже с
част от компаниите, чиито про-
екти са отхвърлени. Една от ос-
новните им претенции към фон-
да е, че не са уведомени писме-
но за решението на изпълни-
телния директор на Агенцията
за класиране на проектите в 3-
дневния срок, посочен в чл. 35
(5) на правилата.

ПРАВИЛА ЗА УПРАВЛЕНИЕ НА СРЕДСТВАТА НА НАЦИОНАЛНИЯ
ИНОВАЦИОНЕН ФОНД, УТВЪРДЕНИ ОТ МИНИСТЪР ДЕЛЯН ДОБРЕВ, 2012 Г.

IV. Принципи за работа на фонда.
Чл. 7. (1). Дейността на фонда се основава на принципите на прозрачност и публичност и се
осъществява на конкурсен принцип при равнопоставеност на кандидатите.

ХIII. Конфиденциалност
Чл. 37 (1). Всички обстоятелства и данни, свързани с кандидатите, конкурсната документация,
включително проектите, оценяването, класирането, условията по подписаните договори, цени-
те, плащанията по договорите, както и партньорите, представляват служебна информация.
Чл. 37 (3). Разпоредбата на ал. 1 не се отнася за резултатите от конкурсната сесия, относно
класираните кандидати и наименованието на техните проекти, които са публични и се обявя-
ват.

Методология за оценка на проекти по финансова схема за подкрепа на иновативни предприя-
тия
НИФ, 2012 г.

2.6.8. Заседанията на оценяващия комитет се извършват при закрити врата и са конфиденци-
ални. Не се допуска разгласяването на информация, свързана с разглеждането, изясняване-
то, оценяването или сравняването на проектите.

На стр. 15

Д
завладявайки постепенно всяко
негово свободно поле за реак-
ция. При липса на съпротива
стратегията работи с предвидим
краен резултат. В междулично-
стните отношения. Когато
държавна институция започне
да действа по аналогичен на-
чин, несправедливостта на си-
туацията лъсва в целия й обем и
грозота. Точно това е направи-
ла Изпълнителната агенция за
насърчаване на малките и сред-
ните предприятия (ИАНМСП)
към икономическото министер-
ство, администрираща Нацио-
налния иновационен фонд
(НИФ), провеждайки конкурса
за иновативни проекти, публич-
но известен като Шеста сесия.

След като замрази финанси-
рането на НИФ веднага с идва-
нето си на власт, в края на ав-
густ 2012 г. правителството на
ГЕРБ изненадващо реши

 да отпусне
за иновации

цели 5 млн. лв.

Сумата не беше заложена в
бюджет 2012 г., но предвид ус-
тановените “традиции” на Граж-
даните за европейско развитие
да управляват импулсивно, след-
вайки капризи, прищевки и мо-
ментни настроения на човека-
държава, индулгенцията за ни-
щоправенето и политическото
празноговорене беше предста-
вена на обществото като жест
на загриженост. В спешен по-
рядък чиновниците от ИАНМСП
организираха сесия за набира-
не на проекти, шеста по ред,
откакто е създаден фондът (2004
г.). За приоритетни направления
за финансиране са обявени раз-
работки в сферата на информа-
ционните и комуникационните
технологии, приборостроенето,
биотехнологиите, фармацията,
химията, новите материали и на-
нотехнологиите, екотехнологии-
те и третирането на отпадъци,
енергоспестяващите технологии
и иновативните технологии за
управление на градската среда.
Едва 67 са подадените до края
на октомври 2012 г. заявки за
участие (най-малко в историята
на фонда), от които 55 са допус-
нати до оценка.

По предварителна информа-
ция, дадена от ИАНМСП за
ДУМА, на 10 декември трябва-
ше да бъде обявен списъкът с
одобрените за финансиране
проекти. На указаната дата оба-
че липсваха данни за класира-
нето на участниците в Шестата
конкурсна сесия на НИФ. Чети-
ри дни по-късно (14.12.2012 г.)
от пресцентъра на държавната
агенция ни информираха, че
вече тече процедура по подпи-
сване на договорите с предста-
вителите на екипите, чиито про-
екти са одобрени, както и че
имената им ще бъдат огласени
до дни. На 20.12.2012 г. на ин-
тернет страницата на ИАНМСП
се появи съобщение, че вече са
подписани договорите за фи-
нансиране на избраните 36
проекта. Стойността им възлиза
на 9 092 278 лв., като от тях за
първи етап авансово ще бъдат
изплатени 3 096 885 лв. Защо
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На фокус

реди близо десетилетие ка-
бинетът на Сакскобургготски
хариза електроразпределе-
нието на чужди компании.
Този сектор, изграден с
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Неолибералният модел за отворен електроенергиен пазар
никъде по света не доведе до обещаното поевтиняване на тока

П

Иван
АЛАДЖОВ

държавен контролен орган, който и до
днес остана с ограничени правомощия.
“Реформата” започна с агресивна ме-
дийна атака от реклами и обещания от
страна на политиците и бизнеса, че
либерализацията на пазара е единст-
веният път към понижаване на цените.
И действително - за кратко време се
появиха голям брой доставчици и в
борбата за клиенти цените се занижи-
ха за кратко с 15% за домакинствата и
дори с 25% за индустрията. Не след
дълго тарифите започнаха да растат.
Днес те вече достигат увеличение от
100% за промишлените потребители и
за домакинствата спрямо началото на
дерегулацията. Цената на тока в Гер-
мания вече  надхвърля 20 евроцента/
квтч. за домакинствата, като преди
дерегулацията бе около 0,13 евро/квтч.
В същото време значително намаля и
броят на доставчиците. Днес около
90% от този най-голям европейски
пазар за ток вече са разпределени
между четири гиганта - E.ON, ENbW,
Vattenfall и RWE, които печелят годиш-
но по близо 15 млрд. евро. Тези кон-
церни са и основните газоснабдители
в страната. По този начин

те образуват
олигопол

който произволно повишава цените на
енергията в Германия. Останалите 10%
от пазара за ток се контролират от
регионални монополисти, които също
пропускат чужда еленергия по своите
мрежи само срещу неоправдано висо-
ки такси.

Така реално се отнема пропаган-
дираната от инициаторите на дерегу-
лацията възможност за свободен из-
бор и смяна на електроснабдителя за
клиентите. Затова и в Германия много
малко потребители са сменили елдос-
тавчика си.

Доводите, с които елкомпаниите
оправдават ръста на цените, са
поскъпването на енергоносителите и
разходите за рехабилитация и модер-
низация на мрежите. Това обаче е само
половината истина. Няма причина за
повишение на таксите например за
транзитиране на енергия, след като
през изминалите години компаниите от
бранша рязко съкратиха инвестициите
за разширение и модернизация на еле-
ктрическите преносни мрежи. А резул-
татите от тази късогледа политика на
печалбарство не закъсняха. Вследствие
на закриването на много от резервните
паралелни далекопроводи се стигна до
множество сривове в електроподаване-
то на Германия - през ноември 2005 г.
около Мюнстер загаснаха светлините за
половин милион души в продължение
на 10 дни, а през есента на 2006-а
подобен срив във ФРГ предизвика ве-
рижна реакция в цяла Западна Европа
и спря тока на десетки милиони граж-
дани чак до далечен Лисабон. Вслед-
ствие на неоправданото перманентно

увеличаване и недопустимото явно до-
говаряне на цените за енергията, на
основните играчи на немския пазар бе
наложена глоба от около 500 млн. евро
през 2006 г. Тези практики дават пълно-
то право на германските специалисти в
твърдението им, че дерегулацията на
отрасъла е типичен пример за разми-
наването между теорията за саморегу-
лиращите се пазари и реалността.

Подобни драстични противоречия
между обещания и практически резул-
тати се наблюдават и във Франция.
След Втората световна война там се
извърши мащабна национализация, в
резултат на която бе създаден гигант-
ският държавен електромонопол EdF.
Той функционира успешно близо поло-
вин столетие. Въпреки отрицателния
опит на Германия и под натиска на
Брюксел, Франция също взе решение
да либерализира електропазара си
през 2003 г. Негативните ценови после-
дици вече са налице. С 50% поскъпна-
ха цените за индустриалните потреби-
тели. Ценовият удар срещу дребните
потребители дебне при смяна на до-
ставчика. Като причина за това във
Франция се дава недопустимото дого-
варяне на цените между електрораз-
пределителите, вследствие на липсващ
ефикасен контрол срещу тази недопус-
тима, но трудно доказуема практика.
Приватизацията

събужда
големи апетити

и чуждестранните инвеститори започ-
ват битката за неговото завладяване. В
сражението за френския пазар ЕdF има
амбицията да запази на всяка цена
позициите си на най-голям елпроизво-
дител и доставчик в страната. Предпо-
ставките за това са добри, тъй като ЕdF
произвежда най-евтиното електричест-
во в Западна Европа - 80% се добиват
в атомни централи. А чрез създаването
на дъщерна фирма ЕdF запазва и мо-
нопола върху преносната мрежа, с ко-
ето гарантира възможността си и в
бъдеще, вече като частна компания, да
влияе при ценообразуването на тока
във Франция.

Въпреки либерализацията на паза-
ра и във Франция цените на електрое-
нергията се увеличават. Причините за
повишението са най-различни - като се
започне с нарастващото потребление
на електроенергия при недостиг на
резервни мощности, мине се през ог-
ромните разходи за изкупуване на кон-
куренти и се завърши с недопустимото
договаряне на цени между производи-
телите и неефективния контрол върху
подобни незаконни практики. В резул-
тат - недоволни от приватизацията са
вече дори и големите индустриални
консуматори, а обикновеният потреби-
тел се чувства направо изнуден от по-
вишенията. Постоянно нарастват оплак-
ванията на клиентите от новите условия
на “свобода на избора”, но на значи-

телно по-високи цени.
Индустриалните потребители харак-

теризират дерегулацията като “либера-
лизация с отрицателни последици”. Те
критикуват, че снабдителите са се
превърнали във фактически олигопол,
който е създал манипулируем в тяхна
полза пазар за енергия и на абсолют-
но спекулативно ценообразуване. Във
Франция вече всички усещат липсата
на предсказуемостта и на ниските цени
на бившия държавен монополист.

Парадоксално се възприема и
фактът, че ръстът на цените се
извършва паралелно с намаление на
разходите на компаниите за производ-
ство и разпределение на енергията,
въпреки затварянето на стари губещи
централи и на нерентабилните резерв-
ни далекопроводи и централи и драс-
тичните уволнения на персонал.

В Англия, която от 1990 г. е с тотал-
но раздържавено, разпокъсано на мал-
ки регионални производители електро-
снабдяване, тези съкращения обхващат
вече 2/3 от всички заети в бранша. И
въпреки това там цената на електриче-
ството винаги е била по-висока от тази
на бившия френски държавен монопо-
лист ЕdF. А 40% от английските елпро-
изводители, въпреки значително по-
високите потребителски цени, са посто-
янно на ръба на фалит. Британският
модел на раздържавено електроснаб-
дяване копира изцяло американския
модел на разбити на малки единици
регионални снабдители на енергия и
на телекомуникации.

Винаги след началото на привати-
зацията се отбелязва систематично
намаление на инвестициите за строеж
и поддръжка на резервни мощности и
паралелни далекопроводи, които са
нерентабилни, но абсолютно необходи-
ми за надеждността на енергийните
системи срещу сривове, подобни на този
от лятото на 2003 г. в североизточните
САЩ, когато в продължение на цяло
денонощие изгаснаха светлините за 50
млн. американци.

Съществуват и

сериозни
подозрения

че след приватизирането на сектора
частният бизнес, притиснат от конку-
ренцията и от ламтежа за повишава-
не на печалбата, ще съкрати инвести-
циите в надеждността дори и на
атомните централи. Не остават скрити
и опитите за прехвърляне на скъпото
съхранение на отработеното ядрено
гориво в задължение на държавата и
запазване в частния сектор само на
доходната експлоатация на атомните
електроцентрали.

Подобни користни практики се на-
блюдават навсякъде в раздържавената
икономика, която се ръководи не от
стремежа за задоволяване на реални-
те потребности на обществото, а от
мисълта как да се използва търсенето,
което тези нужди създават, за повише-
ние на печалбата. В това отношение
няма никакви задръжки да се използ-
ват и спекулации на границата или дори
отвъд закона. Независимо дали в Гер-
мания, Франция, Англия или САЩ, фа-
воризираният от заинтересованите не-
олиберален модел за отворен електро-
енергиен пазар никъде по света не
доведе до обещаното понижение на
цената на тока. Приватизациите в този
отрасъл навсякъде предизвикаха ек-
сплозия на цената, която е изцяло за
сметка на потребителите и на остана-
лата част от икономиката.

Повече от наивно е тогава да се
очаква, че България ще е някакво ща-
стливо изключение в това отношение.
По-скоро е сигурно, че поддържането
на частни структури в електроснабдя-
ването ще продължи да генерира це-
нови удари за съгражданите ни.

български средства и работил винаги
на печалба, внасяше дотогава значи-
телни приходи в държавния бюджет и с
това изпълняваше важни социални
функции, което сега вече е невъзмож-
но. И до днес сме оставени в неведе-
ние кое наложи това доходоноснo
държавнo предприятиe да се преотстъ-
пи на чужди собственици и да печели
за тях. Необяснимо е защо България,
която преди десетилетия сама построи
своята енергийна база, включително и
ядрена, бe обявена за неспособна да я
експлоатира. Управниците ни досега
остават длъжни да обяснят на общест-
вото защо решиха, че българската еле-
ктроразпределителна система, строена
и управлявана от българи в течение на
десетилетия, трябваше да стане собст-
веност на чуждестранни компании и да
работи за тяхното благоденствие.

Фактите сочат, че никъде по света
приватизациите в снабдителните секто-
ри, които имат социално измерение, не
предизвикват поевтиняване на жизнено
необходимия краен продукт - в случая
на цената на електричеството, и подоб-
ряване качеството на електрозахранва-
нето, а водят точно до обратното.

Електроснабдяването е отрасъл,
който произвежда необходимa за всич-
ки ни услугa и

винаги
е в състояние

да носи печалба. В същото време оба-
че създава и възможности за ценово
изнудване на потребителите, които не
остават незабелязани от частния биз-
нес. Докато монополът в електроснаб-
дяването е под контрол на държавата,
тя има ангажимент да доставя енерги-
ята за всеки на достъпни цени. Но де-
регулацията на отрасъла замени об-
ществения монопол с частен олигопол
от ограничен брой регионални достав-
чици. Те според теоретиците на нео-
либерализма ще бъдат принудени
вследствие на конкуренцията да пови-
шават качеството и да понижават це-
ната на предлаганата услуга. Това
обаче е невъзможно, защото те фун-
ционират като регионални частни оли-
гополи. А няма нищо по-лошо от част-
ния монопол.

И практиките по света не потвържда-
ват подобна хипотеза на пазарните
фундаменталисти. Навсякъде, където бе
проведена приватизация в електро-
снабдяването, цените на тока трайно
се повишиха, без подобрение в качест-
вото. Тоталното разминаване между
твърденията и действителността показ-
ва, че не става дума само за грешка в
теорията, а за преднамерена манипу-
лация на обществените представи.

Негативните резултати от привати-
зацията на електроснабдяването са
вече налице навсякъде в Европа. Как-
во стана в Германия след старта на
дерегулацията на електроенергийния
бранш през 2001 г.? Характерна за
отрасъла в страната до този момент
беше децентрализираната структура
от голям брой регионални електро-
снабдителни дружества. С началото на
реформата те бяха принудени да отво-
рят електропреносните си мрежи за
нови доставчици на ток. Създадена
беше и борса за еленергия, както и
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Животописи

Тодор КОРУЕВ

есто ми се отваря
път към Смолян и
всякога все нещо ос-
тава у мен от “видя-

ното и чутото”. Този път
попаднах в свят, който ми
е потомствено близък и
мил - овчарството. В музея
“Ст.Н. Шишков” е уредена
международна изложба
“Иманье без довършува-
нье”, чието название на-
помня, че встъпваме в нео-
бятното. Баба-овчарка от
Врачанско казвала за народната песен: “Има-
нье без довършуванье” - нито молец го яде, ни
огин го гори, ни крадец го краде.” Връзката на
овчаря с песента е откак битува тоя древен
поминък. И не само у нас - така е и с пастирите
от четирите посоки по света.

Изложбата, обърната към музиката и устните
традиции на овчарските общности в Европа, е
част от проект CANERAL, в който са се сдружили
изследователи от осем страни. Има хляб, щото
ще научим от него много за себе си, за своя
някогашен бит и култура, пък и за другите ще
узнаем по нещичко, за да се убедим колко много
е общото у човеците под това небе. В българския
фолклор кавалът “дума и говори”: “Закачем си
остра сабе,/ возправем си тьонка пушка/ на бо-
ричка, на еличка/ извадем си меден каваль,/ та
да свирем желни песни...” В унгарска овчарска
песен пък се пее: “Щом се насити на кавала/
взема гайдата,/ изплаче си скръбта в мешината,/
та вятърът да я отвее надалеч.”

Сливането с природата, общуването с живот-
ните, колибарството, самотата и уединението на
овчарите пораждат склонност към самопрецен-
ка и аналитичност, а непреднамерената мъдрост
изостря нравственото зрение. Всичко това възди-
га словото в морал, повишава цената на човеш-
кото присъствие, затуй не учудва раздаваното
човеколюбие и гостолюбие. Пастирите обичат да
поседнат, да погълчат, да поядат, да попият. Да
разговорят за бивалици и небивалици. Във ве-
селбата удоволствието е да дадеш и да получиш
повече от даденото. Празниците на пастирите се
броят на пръстите на ръката, но те умеят да ги
обогатят не само с хубавото ядене и с щедрина-
та на общуването, а ги озвучават с песен. Всичко
това обяснява защо у нас почти е нямало овчар,
който да не свири на гайда или кавал, а песента
е била постоянен спътник и “в драгото и в бал-
ното”. В книгата “Овньо льо вакал, каматан...” се
опитах да разкрия широката душевна кройка на
овчаря, която несъмнено се отразява в обичаите,
начина на живот, бита, облеклото, музиката,
дърворезбата и кухнята. Става дума за време, за
което се отнасят думите на Николай Хайтов: “Ов-
чар беше сладка дума, а овчарлък - благородна
работа.” Но някога!

Но да се поразходя из изложбата сред музи-
калните инструменти: рогове от Естония, пастир-
ска тръба от Швеция, флейти от Унгария, рог,
фуярка, тромпет, двоянка и цигулка на закопан-
ските овчари от Полша, цимбуна - гайда от Егей-
ските острови, нашенски направи - гайди, кава-
ли, двоянки и дудуци. Гайдата в Родопите носили
в писана чанта - ето я и нея - от козя кожа,
ошарена със синце и кичилки. Посетителят  ще
види резбованите геги, набор от чанове и тюм-
белеци, обредни овчарски хлябове (кошари) от
Троянско, Тетевенско и Ловешко, сред които и
родопски хляб от село Борино, в който е изобра-
зен lYl - символът на рода Дуло. А студенти от
Художествената академия са изработили пано с
дамгите, знаци за собственост, нещо като семей-
ни гербове. В Родопите имало “хиляда кехае, две
хиляди дамги”. Не ще отминете и удивителния
овен от метал, дело пак на студенти, наречен
“Годеш”. Така наричали жертвения бял овен,
остриган на ивици, който се изпращал от момъка
на момата, когато се сгодяват. Не мога да разка-
жа всичко за неизбродимата изложба, тъй като
тя започва от мита за Златното руно, напомня за
Божия Агнец, за светците покровители на пасти-
рите и през образа на овчаря в поезията и му-
зиката стига до “най-ситното” - беглигчийския от-
личителен знак на рода Чалъкови.

Изложбата е предшествана от “национален
уъркшоп по овцевъдство с международно учас-
тие” в Златоград. Трудно преглътнах названието,
но разбрах, че със съдействието на инж. Алек-
сандър Митушев и Етнографския комплекс учени-
те са успели да надникнат в пастирския живот на
Стара Европа. Дори на поляните в Ягнево шведи,
естонци, гърци и унгарци играли на чалник и
свинкя - нашенски овчарски забавления. А на мен
не ми се щеше да си тръгна от изложбата, трудно
ми бе да откъсна очи от живописното платно
“Овчарски игри” на Любомир Самарджиев. Худож-
ник, който ми лежи на сърцето и ми липсва.

Ако ви интересува: През целия ХХ век до 1990
г. овцете у нас били винаги малко под и над 10
милиона (през 1984 г. почти 11 млн.). Преди двай-
сет години във всяко село е имало от 1000 до 10
000 овце. Вече има села без нито една овца.
Сега поголовието е някъде от 800 000 до един
милион. Това е положението!

Ч

tosho.koruev@abv.bg

През последните години на ико-
номическа криза безработицата в
България се покачи сериозно. Дохо-
дите на хората спаднаха драстично,
а работата на институциите, свързани
с този проблем, се увеличи. Една от
най-мащабните оперативни програми
- “Развитие на човешките ресурси”,
спомогна частично да се преодолее
това болно място. Какво се оказва
обаче на практика?

В бюрата по труда в София има
безконечни опашки за регистрация,
в случай че човек се окаже безра-
ботен. Експертите, обслужващи без-
работните, нямат нито време, нито
голямо желание да обясняват на хо-
рата възможностите, от които биха
могли да се възползват. В момента
има много европейски програми, по
които се работи успешно, но на
практика това се случва най-добре
в провинцията, а не в столицата.

По програма “Развитие на чо-
вешките ресурси” - подкрепа за
заетост, се оказва, че безработно
лице не може да започне работа
във фирма, която се намира в рай-
он, различен от този, в който е ре-
гистрирано. Това значи, че ако сте
с регистрация в район “Възражда-
не”, нямате право да започнете по
горецитираната програма в район
“Люлин”. В същото време експерти-
те в бюрата препоръчват безработ-
ният сам да си потърси фирма, ко-
ято желае да го назначи. Нямам
представа дали това се отнася за
всички големи градове в страната
или само за София, също така и
поради каква причина е поставено
такова условие и от кого, но то, така
или иначе, се оказва не дотам прием-
ливо нито за безработните, нито за
работодателите.

Да вземем друга така привлека-
телна мярка по същата оперативна
програма - за предприемчивите
българи. Според нея лице, което е
безработно, може да представи свой
бизнес проект и при одобрение да му
бъдат отпуснати максимум 20 000 лв.
Но и тук условията са малко странни,
дори взаимноизключващи се.

Първи вариант: представяте про-
ект, отписвате се от Бюрото по труда
като безработен, откривате фирма
(ЕООД) и стартирате бизнеса, описан
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Едва ли 350 лв. е заплатата, с която
младите българи могат да преживяват
Галина ГОРАНОВА
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предприемчив българин да предоста-
ви само бизнес проект в свободен
текст и бюджет. Впоследствие някой
решава да усложни още повече не-
щата и бъдещият предприемач тряб-
ва да попълва формуляр с огромна и
ненужна, а на моменти и взаимноиз-
ключваща се информация.

Разбира се, и в този случай ни-
кой не дава обяснение кой и защо
е взел такива решения, а още по-
малко, счита ли се, че те са в пол-
за на обществото и в частност на
безработните. Друга щекотлива
тема е и тази за предлаганите сво-
бодни позиции от Бюрата по труда.
В съвременния динамично разви-
ващ се свят се счита, че владеене-
то на поне един чужд език и рабо-
тата на компютър са елементарни
ключови компетенции, които всеки
е длъжен да притежава, за да може
да намери достойно своето място
на пазара на труда. Но достатъчно
е да отворите сайта на бюрото и
ще ахнете от “завидното заплаща-
не” за вашата компетентност. Тук
най-често заплатата варира от 350
до 400 лв. Например - позиция за
висше икономическо образование
и владеене на два чужди езика -
руски и английски, със заплащане
върху минималния размер за стра-
ната. Отговорът на работодателя е,
че толкова отпускат от бюджета.

От друга страна, много често
официалната информация не отго-

варя на реалната, за което в случая
институцията не носи отговорност. Ра-
ботодателите обявяват в бюрото по-
висока заплата, но в случай, че ре-
шите да се кандидатирате за свобод-
ното място, положението се оказва
непривлекателно.

В рекламата по програмата в под-
крепа на младите хора в България се
казва, че те могат да си намерят “нор-
мална работа за нормални пари”. Ня-
мам представа какво точно се има
предвид под “нормална работа”, но
едва ли 350 лв. е заплатата, с която
дори и млад човек в България е в
състояние да се издържа самостоя-
телно.

в проекта. При одобрение на пред-
ставения такъв в бюрото, ви се отпу-
скат първоначално 4000 лв, а впос-
ледствие и при определени условия,
и останалите пари. Втори вариант:
проект, отписване, откриване на фир-

ма и поради финансови затруднения
евентуално започвате работа някъде,
като чакате одобрение.

Както и да го разглеждаме, се
оказва, че тази програма е направе-
на не просто за хора с идеи, които
могат да бъдат подпомогнати да се
реализират, а за хора, които са без-
работни, но имат пари за първонача-
лен капитал, или казано простичко -
“програма за безработни с пари”.  Или
може би това е с цел попълване на
бюджета от безработни лица чрез
таксите, които се взимат за разкрива-
не на нови и недействащи фирми.

Освен това първоначаният за-
мисъл е бил желаещият безработен

т документи, с кои-
то редакцията раз-
полага, е видно, че
уведомленията до

Иновации под чехъл
пореден път се опитват да
се осведомят по телефона
за класирането на проекта
си, чуват следното: “Ами то
договорите вече са сключе-
ни, ще получите писмо до
няколко дни”. На 19 декем-
ври на “ВА консулт” ООД от-
говарят (по телефона), че
класирането не е готово.
Скрити зад правилата си,
чиновниците на практика

укриват информа-
ция, действайки в
полза на одобрени-

те проекти

и в ущърб на отхвърлени-
те. Ако трябва да се гледа
на ситуацията през приз-
мата на Наказателния ко-
декс, то тя е учебникарски
пример за посоченото в чл.
282, който гласи: “Длъжно-
стно лице, което наруши
или не изпълни служебни-
те си задължения, или пре-
виши властта или правата
си с цел да набави за себе
си или за другиго облага
или да причини другиму
вреда и от това могат да
настъпят немаловажни
вредни последици, се на-
казва с лишаване от сво-
бода до пет години”.

На въпроса ни обжал-
вали ли са процедурните
нарушения и ще съдят ли
ИАНМСП, мнозинството от

фирмите отговориха отри-
цателно (с изключение на
две). Не са съгласни със
случващото се, но не нами-
рат смисъл да отправят пре-
тенциите си в съда поради
факта, че дори решението
да е в тяхна полза, така или
иначе фондът администри-
ра целия процес по предо-
ставянето, контрола и отчи-
тането на държавната по-
мощ, което, образно каза-
но, означава, че не само
хлябът и ножът, но и сире-
нето са в ръцете му. Чинов-
ниците изискват, налагат и
санкционират, а за бенефи-
циентите е оставена

единствено приви-
легията да
изпълняват

Част от отхвърлените
проекти няма да намерят
своята реализация и разви-
тие. Обнадеждаващо е, че
въпреки странните реше-
ния на администраторите
на НИФ, повечето от ком-
паниите са решени със соб-
ствени средства, макар и
по-бавно, да доведат идеи-
те си до иновативен про-
дукт. Един от проектите кан-
дидатства за финансиране
в Германия, а два други ще
разчитат на норвежка  пра-
вителствена програма.

Липсата на прозрач-

ност и честност,  изключи-
телно бюрократичният под-
ход, както и съмненията за
компетентността за адми-
нистриране на иновативни
идеи и експертността на
оценяващите са сред основ-
ните недостатъци на фон-
да, посочени от представи-
тели на фирмите, чиито
проекти не са одобрени за
финансиране. Тайните ре-
шения, чрез които аноним-
ни експерти разпределят
публични средства в особе-
но големи размери, опити-
те за прикриване на нару-
шения на правилата и бяг-
ството от персонална отго-
ворност, очевидно са в раз-
рез както с политиките на
откритост, така и с общест-
вената търпимост. Админи-
страторът на фонда -
ИАНМСП, е сред институ-
циите с рейтинг на прозрач-
ност под средния - с 37
пункта, при максимални
78.5, според анализа на
програма “Достъп до ин-
формация”. На 11 март т.г.
изпълнителният директор
на агенцията Мариана Вел-
кова е сменена. Правилата,
скриващи случващото се
зад гриф “служебна инфор-
мация” и “конфиденциално”,
обаче остават и докато ги
има в този им вид, иноваци-
ите ще си стоят под чехъла
на бюрократите.

ООООО
фирмите са изведени с дата
18 декември и в нито едно
от тях няма позоваване на
решението (нито самото то
е идентифицирано с номер
и дата) на директора на
ИАНМСП. Дни преди 18 де-
кември медиите са разпро-
странили информация, че
такова е подписано на 14
декември. Ако това е досто-
верната дата на админист-
ративния акт, което пред-
стои да бъде установено от
съда, пред който две ком-
пании са завели искове, то
агенцията е нарушила соб-
ствените си процедурни
правила. Като едновремен-
но с това е лишила от
възможност участниците в
шестата сесия на НИФ,
чиито проекти са отхвърле-
ни, да оспорят действията й
и да защитят правата си.

Най-драстичен е случа-
ят с “Провити” АД. Уведоми-
телното писмо до тях, из-
пратено от агенцията, е с
пощенско клеймо от 19
декември и е получено на
21 декември, което е в раз-
рез с всякакви срокове.
Представители на “ВИП
софтуер” ООД, след като на
18 декември сутринта за
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Мнение

поред последните социологи-
чески изследвания, в перио-
да на народните вълнения и
бунтове загуби са претърпе-
ли две партии, едната - пар-

БСП И ПРОТЕСТИТЕ
Ваня
ДОБРЕВА

макар да е ясно, че в държава член на
ЕС това е не само авантюра, а и

задкулисно употребяване
на народната енергия

от сили на олигархията

Замисълът на нашите политически
опоненти е да не допуснат обедине-
ние на лявомислещите граждани с
най-голямата лява партия у нас - БСП.

Ще дам няколко примера.
Сред протестиращите преднаме-

рено се внедрява теза, че БСП е пар-
тия на олигархията. Премълчава се
обаче, че основният контингент на
олигархията вече е с дясна и проаме-
риканска ориентация, че поддържа
главно ГЕРБ и други десни партии, че
само по-малка част от новобогаташи-
те остават все още с леви убеждения.

Когато днес в общественото прост-
ранство се говори за контакти на лиде-
ри на протестиращите с партии на ста-
туквото, единствено прозвучалите об-
винения са за връзки на такива лидери
на протестите с БСП. Пословична ста-
на интригата за проведена среща меж-
ду Ангел Славчев, един от ръководите-
лите на протеста, с хора от БСП. Към
него и неговите колеги се отправят уп-
реци, че са с леви убеждения. Интерес-
но, защо въобще не се обсъждат връзки-
те на други лидери и участници в про-
тестите с Бойко Борисов, Иван Костов
или Цветан Цветанов, с ГЕРБ или сини-
те? Защо да е лошо, ако лидерите на
протестите са лявомислещи българи, а
е добре, ако те яростно клеветят соци-
ализма, Русия и АЕЦ “Белене”?

Една друга теза, издигната на про-
тестите и лансирана в медиите: за лик-
видирането на съвременния ни поли-
тически елит, за пълната му подмяна
с нови лица в политиката. И в този
случай

отново се атакува само БСП

Не се казва и дума за кадрите на
сините, които вече 23 години стоят на
първа позиция - Иван Костов, Асен
Агов, Атанас Атанасов, Надежда Нейн-
ски, Лъчезар Тошев, Екатерина Михай-
лова, за кадрите на Атака - Сидеров
или Шопов, които още от края на 80-те
години на ХХ век участват в предните
редици на СДС; за кадрите на ДПС, на
“България на гражданите”, на РЗС - с
такъв отдавнашен виден номад и по-
литик-провокатор като Яне Янев, или
за Бойко Борисов, който вече 13 годи-
ни е фаворизиран политик на нацио-
нално равнище - водач на две избира-
телни листи на НДСВ, главен секретар
на МВР, кмет на София, министър-
председател на България.

И още нещо. Според мен Бойко
Борисов хвърли оставката на кабинета
след съвети, които той получи при по-

следното си  посещение в посолството
на САЩ. Тази оставка позволи на Бой-
ко Борисов да напусне държавния ко-
раб, преди да потъне, преди да се раз-
рази финансовата криза, преди да рух-
не напълно ГЕРБ. Нещо повече, в този
план Б.Борисов представи себе си и
своето некомпетентно управление
като жертва и на Тройната коалиция, и
на световната криза, и на монополите,
и на БСП.

Същевременно по всичко личи, че
ГЕРБ се готви да употреби предизбор-
но служебния кабинет - другото не тол-
кова брутално лице на същата партия,
както и да употреби определени сре-
ди и лидери на протестиращите граж-
дани. Не е случайно, че през послед-
ните дни Ангел Георгиев, председател
на студентското обединение “Орлов
мост” и близък до бившия министър
Сергей Игнатов, се обърна с молба към
футболния идол Христо Стоичков -
близък приятел на Бойко Борисов, да
стане лице на протестите; че движени-
ето на протестиращите “Освобожде-
ние” ще участва на изборите чрез пар-
тия “Другата България”; че Яне Янев,
най-верният съюзник на ГЕРБ, ще
предложи 60% от състава на листите
на РЗС да бъде запълнен с протести-
ращи граждани.

Според мен в момента БСП изоста-
ва с отговорите на справедливите иска-
ния на протестиращите.

Но партията закъснява
и с отговорите

на организираните
провокации

срещу нея, целящи да изкопаят ров
между БСП и трудовите маси. БСП до-
сега можеше на пленум да анализира
всестранно и обективно ситуацията у
нас, радикално променена след проте-
стите. Можеше на специални прескон-
ференции и в медиите категорично да
разкрие позицията си във връзка с об-
виненията, които се отправят към лява
България. Можеше да изрази станови-
щето си по едно или друго предложе-
ние на протестиращите, но и да разоб-
личи подмолните действия на ГЕРБ.
Можеше да защити по-убедително по-
зитивите на новия партиен курс, форму-
лирани в политическата рамка, приета
на последното заседание на конгреса.

Смятам, че е наложително по ини-
циатива на ИБ на НС на БСП спешно
да се организират срещи с делегации
на протестиращите. Наред с парламен-
тарно представените партии, непремен-
но би трябвало да има срещи с форма-
ции като ВМРО, ГОРД, “България на
гражданите”, Националния фронт за
спасение на България, с различни еко-
логични движения, синдикатите и др.
Крайно наложително е да се активизи-
ра медийната ни политика, включител-

но чрез формирането на консултативен
съвет за медиите във връзка с предсто-
ящите избори, чрез срещи със собстве-
ниците на основните медии. Нужно е
да се систематизира информационната
и антикорупционна дейност на БСП на
равнище партийна централа.

Във връзка с искането за радикална
подмяна на политическия елит ще по-
соча, че и в момента

БСП има най-сериозно
подготвения

кадрови потенциал

в сравнение с останалите политически
партии. Впрочем обновяване винаги е
нужно и нашата партия е давала не-
веднъж примери в това отношение.
Същевременно БСП не би трябвало да
заделя квоти по възрастов принцип. Но
тя е призвана да дава път на можещи-
те, на образованите, на добрите екс-
перти, на талантливите представители
на нацията. Не бива под внушения на
зложелатели ръководството на партия-
та да се поддава на инерция, от която
вече сме си патили - заради самото об-
новление да се издигат нови кадри и
после години наред да ги чакаме да се
научат на най-трудното изкуство - това
на управлението и политиката. Не тряб-
ва заради вътрешнопартийни взаимо-
отношения БСП да се лишава на всеки
десет години от подготвени и ценни
кадри или да ги праща в периферията
за вечни времена. Аз държа обновява-
нето преди парламентарните избори да
не е кампанийно. Разбира се, недопус-
тимо е да се правят компромиси с ръко-
водни кадри, които са загубили автори-
тет поради различни причини.

След подадените оставки на каби-
нета и разпускането на Народното
събрание ГЕРБ, според мен, продължа-
ва да се възползва от мощните лосто-
ве на държавната машина, както и от
своя диктат в рейтинговите медии. По
всичко личи, че сега Бойко Борисов и
неговият екип не без резултат правят
решителни стъпки към оглавяване на
масовите протести, започнали като
бунт срещу мизерията и провалената
политика на ГЕРБ. В същото време
ръководството на БСП все още бави
анализ и оценка на всенародните про-
тести, на справедливата им кауза, но и
на опасността те да бъдат употребени
и манипулирани от ГЕРБ. Подобно по-
литическо поведение на БСП, колкото
и да е разбираемо като опит за нена-
меса в бунта на улицата, толкова е и
уязвимо във връзка с очертаващата се
дистанция на протестите от БСП и тях-
ното трансформиране в псевдопротес-
ти. За да преодолее изоставането си в
анализа и оценката на протестите,
БСП се нуждае от нов тип енергия и
активност, от нови форми на социална
комуникация и прагматизъм.

С
ламентарна, другата - извънпарламен-
тарна. Става въпрос за БСП, която в
течение на месец от 22% подръжка се
смъкна на 19%, както и за “България на
гражданите” на Миглена Кунева, която
падна под прага за влизане в един
бъдещ парламент. Кои спечелиха? На
първо място ГЕРБ, колкото и парадок-
сално това да изглежда, съумя да спре
неудържимото си низходящо развитие
и в момента изпреварва БСП, а също
така Атака, която 4 пъти увеличи елек-
торалното си влияние.

Усещането
за двойнственост

в протестите идва от това, че по време
на тяхното протичане, особено в нача-
лото, се издигаха най-вече леви лозун-
ги и искания, израз на крайното обед-
няване на населението, на борбата
срещу монополите и установения нео-
либерализъм у нас. Като на един малко
по-късен етап масовото недоволство на
хората от ГЕРБ започна да се манипу-
лира от същата партия, срещу която из-
бухна като бунт. Тази ситуация с нейни-
те различни по характеристика прояви,
с вътрешното й развитие, противоречи-
вост и еклектизъм, се нуждае от анализ
от страна на БСП.

Няма да повтарям казани неща в ме-
диите. И все пак предварително ще спо-
деля, че ядро на протестите са млади
хора, които искат да отвоюват социал-
ните си права. И нормално би било
тъкмо БСП

да подаде ръка
на крайно обеднелите

Повечето от издиганите лозунги
представляват социални и политичес-
ки искания с лява насоченост. Но не
са малко и нереалистичните, прово-
кативни и недемократични призиви.
Съставът на протестиращите е идей-
но разнороден. Мнозинството от тях
са хора, които управлението през по-
следните три години и половина до-
веде до ръба на биологическото оце-
ляване. Но се срещат и немалко анти-
комунисти, готови да обслужат инте-
ресите на ГЕРБ. БСП няма причини да
води преговори с контингента от ан-
тикомунисти и провокатори, част от тях
подставени лица на спецслужбите.

 За зараждането и протичането на
протестите. Протестите - това е оче-
видно, започнаха спонтанно като со-
циален бунт, резултат от катастрофал-
ната политика на ГЕРБ. И едва след
това определени лидери на протеста
подмениха реалните искания с призи-
ви, които размиват управленските и
корупционни грехове на ГЕРБ. Ето
защо в обращение се въведе идеоло-
гемата, че всички партии на прехода
са еднакво виновни и излишни, че
всички политици на прехода са родо-
отстъпници и корумпирани, както и че
през изминалите 23 години БСП не-
прекъснато - явно или подмолно - е
управлявала държавата! Утвърди се и
казус, според който легитимните пар-
тии от последния парламент трябва да
бъдат отстранени от управлението на
държавата, но при наличието на ди-
рижирано съчувствие към лидера на
ГЕРБ Бойко Борисов. Към изцяло от-
ричаните партии на статуквото и за-
стоя бяха причислени БСП и ДПС, а
не толкова ГЕРБ и останалите партии
от десницата. Подобна формула и сега
се котира като най-актуална.

Показателно е, че тази нова идео-
логия се пропагандира от медийната
мрежа, чийто герой дотук беше Бойко
Борисов. Същата медийна мрежа
усърдно разпространява и версията за
революция, която помита стария режим
и заличава многопартийната система,

Възможно ли е ГЕРБ
да използва
за своя интерес
масовите народни вълнения?

Възможно ли е ГЕРБ
да използва
за своя интерес
масовите народни вълнения?

Възможно ли е ГЕРБ
да използва
за своя интерес
масовите народни вълнения?

Възможно ли е ГЕРБ
да използва
за своя интерес
масовите народни вълнения?

Възможно ли е ГЕРБ
да използва
за своя интерес
масовите народни вълнения?

Снимка Мариета ТОМОВА
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Култура
очаквайте

Оперната прима Анна То-
мова-Синтова ще пее със
Симфоничния оркестър на
Българското национално ра-
дио под диригентството на
Емил Табаков в зала “Бълга-
рия” на 29 март от 19 ч. В
програмата ще прозвучат про-
изведения от немския компо-
зитор Рихард Вагнер - увер-
тюра към операта “Риенци”,
“Песни по Матилде Везен-
донк”, въведенията към I и III
действие от операта “Лоен-

Министър Владимир
Пенев ще участва
в церемонията
„Икар 2013”

Министърът на културата
Владимир Пенев ще участва на
27 март в церемонията по
връчването на националните
награди “Икар 2013” на Съюза на
артистите в България, съобщи
БТА. Владимир Пенев ще връчи
годишните награди на Министер-
ството на културата за високи
постижения в областта на ме-
ниджмънта и маркетинга на два
театъра. Церемонията ще се
състои в Народния театър “Иван
Вазов” и ще бъде излъчена по
БНТ 1 на 27 март от 22 ч.

Петър Софрониев с
наградата „Чудомир”

Жури под председателството
на проф. Симеон Янев присъди на-
градата “Чудомир” в националния
конкурс за кратък хумористичен
разказ, публикуван в печата през
2012 г., на писателя Петър Софро-
ниев за разказа “Минерален извор
- начин на употреба”, съобщи БТА.
Наградата ще бъде връчена по
време на традиционните Чудоми-
рови празници в Казанлък. Разказът
на Петър Софрониев е бил публи-
куван в бр. 48/30.11.2012 г.
на в. “Стършел”.

Йордан Камджалов отново дирижира
Софийската филхармония утре
Йордан Камджалов отново дирижира
Софийската филхармония утре
Йордан Камджалов отново дирижира
Софийската филхармония утре
Йордан Камджалов отново дирижира
Софийската филхармония утре
Йордан Камджалов отново дирижира
Софийската филхармония утре

Анна Томова-Синтова
изпълнява Вагнер

Известната прима ще пее със
Симфоничния оркестър на БНР
на 29 март в зала „България”

Снимка БНР

Първи музикален
конкурс
„Vitam inspirare”

Фондация “Америка за Бълга-
рия” и “Фортисимо фест” със
съдействието на НМУ “Любомир
Пипков” обявяват Първи между-
народен музикален конкурс “Vitam
inspirare” - за музиканти от
15- до 23-годишна възраст. В
превод “Vitam inspirare” означава
“Да вдъхнеш живот”. Това е и
основната идея на конкурса -
млади и талантливи музиканти
да имат възможност да свирят
на изключително качествени ин-
струменти, създадени от съвре-
менни майстори. Първото изда-
ние на конкурса ще се състои на
15 май. Наградите са две изклю-
чителни цигулки, копия на Гуар-
нери Дел Джезу и Страдивари,
създадени от японския лютиер
Риц Ивата. Какви са условията
за участие, кой е собственик на
цигулките и колко време ще ги
притежават победителите - ще
стане ясно на пресконференция
днес в Музикалното училище с
участието на цигуларя Веселин
Пантелеев-Ешкенази и дириген-
та Максим Ешкенази, научи ДУМА
от Ростислава Генчева, дирек-
торка на “Фортисимо фест”.

За Международния ден на театъра -
27 март, трупата на театър “Димитър
Димов” зарадва кърджалийската публика
с комедията на Ст. Л. Костов “Женско

царство”. Режисьор е Димитър
Игнатов, танци - Веселина Тодорова,

пластика - Георги Бояджиев. Участват
актьорите Димитър Варадинов,

Антоанета Миланова, Севгюл
Кардамова, Динко Ковачев, Калин
Серафимов, Гълъб Бочуков и др.
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грин”, въведение и сцена
смъртта на Изолда из опера-
та “Тристан и Изолда”, научи
ДУМА от Иван Върбанов.

Анна Томова-Синтова на-
влиза в света на музиката още
от 6-годишна възраст, когато
започва да взима уроци по
пиано. След завършване на
средното си образование
постъпва в Националната му-
зикална академия в класа по
оперно пеене на проф. Геор-
ги Златев-Черкин и сопрано-

то Катя Спиридонова. Прави
своя професионален дебют
като Абигейл от “Набуко” на
Верди на сцената на
Залцбургската опера. След
бурния успех следват покани
за централните партии в “Ма-
дам Бътерфлай”, “Травиата”,
Трубадур”, “Отело”, “Манон
Леско”, “Дон Жуан”, “Арабе-
ла”. През 1971-ва печели
златни медали на певческите
конкурси в София и в Рио де
Жанейро и започва активна
звукозаписна дейност с ор-
кестъра “Гевандхаус” под ди-
ригентството на Курт Мазур.
През 1972 г. Анна Томова-
Синтова е поканена да се
присъедини към екипа на
Дойче Щатсопер Берлин, а го-
дина по-късно гастролира на
сцените в Париж и Виена.
Синтова пее на световната
премиера на операта “De
temporum fine comoedia” от

Карл Орф на Летния фестивал
в Залцбург. След като я чува,
прочутият диригент Херберт
фон Караян я провъзгласява
за свое откритие и работи с
българката в продължение на
много години, като заедно гос-
туват на големите сцени и кон-
цертни зали по света. Безспор-
но изпълненията им на
Залцбургския фестивал оста-
ват ярък спомен в музикална-
та история. До 1991 г. Синтова
има статут на постоянен гост
на фестивала, където пее ед-
новременно в Берлинската и
Виенската филхармония. Под
диригентството на Караян тя
изпълнява Елза, Контеса Ал-
мавива, Донна Анна, както и
много концертни пиеси като
“Последните четири песни” на
Щраус и Реквиемите на Вер-
ди, Моцарт и Брамс. Изпълне-
нията са записани, а част от
тях - и филмирани.

ай-успешното клавирно дуо в света - “клавирно-
то дуо на младата генерация”, както ги нарече
Клаудио Абадо - Аглика Генова и Любен Дими-
тров, изнесе сензационен встъпителен концерт
в Маями към най-големия конкурс за клавирни
дуа - Драноф интернешънъл ту пиано компе-
тишън. Публиката, която месеци преди това бе
изкупила билетите за събитието в най-престиж-
ната концертна зала на Маями, аплодира на
крака българските звезди на концертния поди-
ум, а легендарен рецензент на водещия вест-
ник “Маями хералд” призна: “Невероятен пиа-
низъм!” Освен позицията си на директори на
специализирания клас за клавирни дуа във
водещата клавирна академия в Европа - Хано-
вер музикхохшуле, българските пианисти бяха
обявени и за артистични директори на този най-
престижен конкурс за клавирни дуа, който ще
се състои през месец май в Маями. Преди това
Аглика и Любен обаче ще намерят време и за
кратък престой в България, научи ДУМА от
д-р Маргарете Бредов.

Дуото Аглика Генова и Любен Димитров
вдигна на крака публиката в Маями

Н

„Армията” отбелязва Деня на
театъра с „Ромео и Жулиета”

Снимки Иван ДОНЧЕВ

Световната култур-
на общност ще отбе-
лежи днес 52-рата го-
дишнина на Междуна-
родния ден на театъ-
ра. Датата не е избра-
на случайно. На
27 март през 1961 г. в
Париж е открит първи-
ят сезон на Театъра
на нациите.

Театър “Българска
армия” ще отбележи
27 март с най-новата
си премиера - “Ромео
и Жулиета” от Уилям
Шекспир, реж. Нико-

лай Ламбрев-Михай-
ловски. Изборът на
ТБА да сподели праз-
ника си с гостите,
приятелите и зрители-
те си с този спектакъл
не е случаен, защото
“Ромео и Жулиета”
среща таланта и
страстта на три поко-
ления актьори - звез-
ди в най-трагичната
история за любов, ко-
ято световната драма-
тургия познава. Резул-
татът е изумителен -
спектакъл, който сти-

ска за гърлото, спира
ударите на сърцето,
изтръгва въздишки и
предизвиква на дуел
мисълта.

Днес Радина
Кърджилова (Жулие-
та), Явор Бахаров (Ро-
мео), Георги Къркела-
нов (Меркуцио), Весе-
лин Анчев (Тибалт),
Ангел Генов (Бенво-
лио), Милен Миланов
(Княз Ескал), Антоане-
та Добрева - Нети
(Синьора Капулети),
Гергана Данданова
(Синьора Монтеки),
Илия Добрев (Брат
Лоренцо), Мирослав
Косев (Капулети),
Стойко Пеев (Монте-
ки), Тигран Торосян
(Брат Джованни),
Йордан Алексиев (Па-
рис), Албена Колева -
гост (Дойка), и Ека-
терина Стоянова (Ка-
пулета) определят сре-
ща на почитателите си
на сцената на “Армия-
та” в “Ромео и Жулие-
та” под завладяващия

акомпанимент на спе-
циално създадената от
Дони авторска музика

и в пурпура на сцено-
графията на Нина Па-
шова.
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Петото издание на Анкар-
ския хоров фестивал се състоя
този месец в столицата на Ре-
публика Турция. То беше по-
светено на паметта на имени-
тия турски композитор и обще-
ствен деец проф. Музафер Ар-
кан, което имаше силно възпи-
тателно въздействие върху пуб-
ликата и показва наличието на
една благородна традиция по
отношение на креативните тур-
ски граждани.

По традиция осъществяван
под егидата на  Балканския
хоров форум, на фестивала се
изявиха 7 състава от България,
Кипър, Сърбия и Турция (4 на
брой). Българското хорово из-
куство беше представено от
вокалния ансамбъл “Децата на
Орфей”, създаден през 1994 г.
Веднага трябва да се отбеле-
жи, че неговите изпълнения
бяха от трите най-впечатлява-
щи артистични изяви във фес-
тивалната програма. Това се

Проф. Емил ЯНЕВ
дължеше не само на добре
подбрания репертоар, а и на
отличната му интерпретация,
която завладя публиката. Под
ръководството на именитата
българска хорова диригентка
Венеция Караманова е създа-
ден пълнокръвен артистичен
певчески състав, чието изкуст-
во притежава истински профе-
сионални качества. Това най-
ярко пролича при перфектните
изпълнения на “Драгана и сла-
вей” от Филип Кутев, “Дуйни ми,
ветре” от Николай Кауфман,
прочутата композиция на Джу-
зепе Верди “Лауди алла Верд-
жине Мария”, турската народна
песен “Теменужки в градината”,
обработена за хор от Истени-
хан Тавилоглу, и други, създа-
ли празничната атмосфера в
концертната зала на Прези-
дентския симфоничен оркестър.

Висока изпълнителска кла-
са демонстрираха още смесе-
ните хорове “Лицеум” от Кра-
гуевац - Сърбия, под диригент-
ството на проф. Милойе Нико-

лич, и “Резонанс” от Истанбул,
под диригентството на Бурак
Онур Ердем. Специално тряб-
ва да се отбележи изявата на
“Лицеум”, който по много убе-
дителен начин претворява и
осъвременява практиката на
хоровото участие в античните
гръцки театрални спектакли.

При това забележително
представяне на “Децата на Ор-
фей” не може да не се посочи
и един печален факт в българ-
ската реалност - въпреки че
изпълняваше важен компонент
от държавната културна поли-
тика - за разширяване на меж-
дународния артистичен обмен,

хорът не получи никаква финан-
сова подкрепа от държавата и
Столичната община за това -
сякаш участието във фестивала
беше “частна инициатива” на
певците и диригентката!? Така
ли биха постъпили, ако се от-
насяше например за спортно
събитие?...

“Децата на Орфей”

Достойно представяне на „Децата
на Орфей” на Анкарския хоров фестивал
Достойно представяне на „Децата
на Орфей” на Анкарския хоров фестивал
Достойно представяне на „Децата
на Орфей” на Анкарския хоров фестивал
Достойно представяне на „Децата
на Орфей” на Анкарския хоров фестивал
Достойно представяне на „Децата
на Орфей” на Анкарския хоров фестивал

Снимка АРХИВ НА ХОРА

Пътуване в магичното
кралство
с вълшебствата
на Аладин и музиката
на Нино Рота

Снимки Виктор ВИКТОРОВ

Да отидем
на опера, мамо...

Завесата се отваря, а в залата се чува
само едно “А...” - възхищение, почуда от
вълшебството на сцената. Това е голяма-
та сцена на Софийската опера, а вълшеб-
ството е операта на Нино Рота “Аладин
и вълшебната лампа”. Залата е
препълнена с деца и родители, от най-
малка възраст до по-големи. Те любопит-
но оглеждат пространството, което е като
приказка за тях. За първи път заглавие
от детските спектакли на Софийската
опера “влиза” в голямата зала.

Децата и техните родители имат при-
вилегията да изживеят своите незабра-
вими мигове с една от най-хубавите при-
казки на Шехерезада от “Хиляда и една
нощ” с музиката на големия маг Нино
Рота. Премиерата на италианската опе-
ра за деца разтваря малко познати стра-
ници от света на майстора на филмова
музика за първи път у нас. Когато кажем
Фелини, това означава и Нино Рота. По-
знаваме тяхното магично филмово крал-
ство, в което това, което Фелини разказ-
ва на езика на киното, Нино Рота
пресъздава с музиката. Едно органично
цяло, изписало най-значимите страници
в историята на седмото изкуство.

Малко познаваме обаче композитора
Нино Рота - автор на сценични творби и
други опуси. Имах щастието да изживея
на живо Нино Рота в неговия дом в Рим.
Дребен на ръст, с необичайно голяма
глава, той сякаш бе излязъл от някаква
приказка. Седнал на своето пиано, спо-
дели мисли не само за голямата си лю-
бов - филмовата музика, но и за сценич-
ните си творби. Тях познаваме малко, но
ето че след толкова години на сцената
на Софийската опера оживява една от
тях - неговата музикална приказка за

тях веднага и заглавието на филма. Слу-
чаят “Аладин” е различен. Той предлага
богата, трудна партитура, която корес-
пондира с тенденции в музиката от 60-те
години на миналия век, едновременно с
това е рефлексия и на спецификата на
писане на филмова музика. Диригентът
Недялков е успял да направи правилния
избор в съкращенията във варианта “опе-
ра за деца” така, че творбата да запази
характера си. Нещо не така лесно. Успял
е да въвлече в музикалното приключе-

ние оркестъра на Софийската опера,
който едновременно е “потънал” и в
дълбоките води на Вагнер.

Режисьорката Вера Петрова явно до-
бре познава детската психика. Тя, заед-
но с Георги Христов, създава увлекател-
но мултимедийно пътешествие в позна-
тия сюжет. Динамично, с много ефекти,
разиграва в няколко пласта действието,
грабва вниманието на децата, държи ги
в напрежение до края на чудното при-
ключение. Успява да създаде  кинемато-
графичен сюжет, да води от кадър в
кадър действието, като прави незабеле-
жими трудните сценични промени.

Разиграва с певците-актьори сценки-
те толкова естествено и непринудено, че
децата да следят сюжета, като вярват на
всичко случващо се. Всеки герой в тази
приказка е като истински. Това вълшеб-
ство Вера Петрова създава заедно със
сценографката Боряна Ангелова. Двете
са намерили общ език в работата си,
нещо толкова съществено за резултата.
Отличен е изборът на солистичния
състав. Явно създаването на този спек-

такъл е събудило у певците усещането
за детското, за чудесата. Те видимо се
забавляваха и в общуването си с детска-
та публика, която често реагираше спон-
танно. Отлично се вписаха в спектакъла
и децата от Детския радиохор, не само
сценично, но и вокално.

Нещо любопитно: Повечето от участ-
ниците в спектакъла са тези, които едно-
временно работят по проекта Вагнер. Да
пееш Вагнер, да превключиш на Нино
Рота. Не е лесно. Но може би има и нещо
общо. Солистите излъчваха вокално и
игрово толкова естествена енергия, че
децата неведнъж ги аплодираха спон-
танно. Те пееха, както се говори.

Двата състава подариха на най-мла-
дата публика вълнуващо изживяване с
любимата приказка. Явно духът на Ала-
дин е омагьосал певците в сътворяване
на приказните герои - Николай Павлов и
Кирил Шарбанов в ролята на Аладин,
Николай Петров и Илия Илиев като Маг-
ребския магьосник, Милена Гюрова и
Любов Методиева - принцеса Бадр-Ал-
Будур, Румяна Петрова и Юлиана Ивано-
ва - майката на Аладин, Димитър Станчев
- царят, Стоил Георгиев - везирът, и други.

Целият постановъчен екип и изпълни-

Аладин, която той създава в далечната
1965 г. Една партитура, която има голе-
ми музикални предизвикателства.

Проектът явно е събрал творци, които
знаят как да пленят днешния малък чо-
век, свикнал на всякакви технически чу-
деса. Диригентът Стефан Недялков е
този, който е бил пленен от музиката на
Нино Рота, която в случая разкрива едно
по-различно лице на композитора. По-
мним красивите мелодии от филмите с
музика на Нино Рота. Разпознаваме с

телите са вложили нещо повече от про-
фесионализъм - въображение, което е
по-важно от знанието. Въображение,
което стигна до сърцата на децата. А на
тях можем винаги да вярваме, когато така
спонтанно аплодират, когато хващат за
ръка родителите си и искат отново да ги
заведат на опера.

Магдалена МАНОЛОВА
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РЪКОПИСИ НЕ СЕ РЕЦЕНЗИРАТ И НЕ СЕ ВРЪЩАТ

Издател „ДУМА 2008” ЕООД
Николай Малинов
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ревалявания от сняг ще има на много места в
Северна България, в югоизточните райони ва-
лежите ще са от дъжд, който още преди обед
ще преминава в сняг. Временни разкъсвания

на облачността ще има над Югозападна България. По
Черноморието ще духа умерен северен вятър. Сутринта
температурите ще са между минус 3 и 2 градуса, в
София - 0 градуса. Преди пладне облачността от юго-
запад отново ще се вплътнява. Около пладне ще започ-
нат превалявания, в Южна България - от дъжд, в юго-
източните райони - дъжд и сняг, в Северна България -
сняг. Привечер за кратко и по високите полета на За-
падна България ще превали сняг. Вятърът в по-голяма-
та част от страната ще бъде от изток-североизток, но по
Черноморието ще се задържи умерен и силен от север.
Максималните температури ще бъдат между 1 и 6 гра-
дуса, в София - около 5 градуса, само в крайните юго-
западни райони - до 8-10 градуса. По Черноморието ще
се задържи ветровито, със силен северен вятър. Ще
има превалявания, предимно от сняг. Максималните
температури ще бъдат от 0 градуса (по Северното Чер-
номорие) до 4 градуса - по южното. Вълнението на
морето ще е до умерено - 3-4 бала.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.47343

GBP
2.37589

CHF
1.60881

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В четвъртък валежите ще спрат, вятърътВ четвъртък валежите ще спрат, вятърътВ четвъртък валежите ще спрат, вятърътВ четвъртък валежите ще спрат, вятърътВ четвъртък валежите ще спрат, вятърът
ще отслабне. Облачността ще е предимноще отслабне. Облачността ще е предимноще отслабне. Облачността ще е предимноще отслабне. Облачността ще е предимноще отслабне. Облачността ще е предимно
значителна. Минимални температури - междузначителна. Минимални температури - междузначителна. Минимални температури - междузначителна. Минимални температури - междузначителна. Минимални температури - между
минус 2 и 3 градуса, максималните слабо щеминус 2 и 3 градуса, максималните слабо щеминус 2 и 3 градуса, максималните слабо щеминус 2 и 3 градуса, максималните слабо щеминус 2 и 3 градуса, максималните слабо ще
се повишат.се повишат.се повишат.се повишат.се повишат.     В петък ще преобладава облачноВ петък ще преобладава облачноВ петък ще преобладава облачноВ петък ще преобладава облачноВ петък ще преобладава облачно
време, главно в западните райони са възможнивреме, главно в западните райони са възможнивреме, главно в западните райони са възможнивреме, главно в западните райони са възможнивреме, главно в западните райони са възможни
слаби превалявания. В Източна България и послаби превалявания. В Източна България и послаби превалявания. В Източна България и послаби превалявания. В Източна България и послаби превалявания. В Източна България и по
долината на Струма ще духа до умерен вятърдолината на Струма ще духа до умерен вятърдолината на Струма ще духа до умерен вятърдолината на Струма ще духа до умерен вятърдолината на Струма ще духа до умерен вятър
от юг-югоизток. Повишението на температу-от юг-югоизток. Повишението на температу-от юг-югоизток. Повишението на температу-от юг-югоизток. Повишението на температу-от юг-югоизток. Повишението на температу-
рите ще продължи.рите ще продължи.рите ще продължи.рите ще продължи.рите ще продължи.
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10°/15°10°/15°10°/15°10°/15°10°/15°

“≈À≈÷
— ‰Ó·‡ ÏÓÚË‚‡-
ˆËˇ Ë Û·Â‰ËÚÂÎ-
ÌÓ ÔËÒ˙ÒÚ‚ËÂ
˘Â ÒË ÓÒË„ÛËÚÂ

Œ¬≈Õ
 ÓÌÍÂÚËÁË‡ÈÚÂ
ÔÎ‡ÌÓ‚ÂÚÂ ÒË Ë ÌÂ
ÒÂ ÒÛÂÚÂÚÂ, ‡ ‰ÂÈ-
ÒÚ‚‡ÈÚÂ ÔÓ Ò˙˘Â-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ÃÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò ˘Â
ÓÚ·ÂÎÂÊ‡Ú ‰Ó·Ó
ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÌÂ Ì‡
‡·ÓÚÌÓÚÓ ÏˇÒÚÓ,

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ŒÚÌÂÒÂÚÂ ÒÂ Ò
‡Á·Ë‡ÌÂ Í˙Ï
ÌÂÒ˙‚˙¯ÂÌÒÚ‚‡-
Ú‡ Ì‡ Ó·Í˙ÊÂÌË-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
—ÎÛ˜‚‡˘ÓÚÓ ÒÂ
‰ÌÂÒ ˘Â ‚Ë Ò˙Á‰‡-
‚‡ ÛÒÂ˘‡ÌÂ Á‡
ÌÂ˘Ó ÒÔÂˆË‡ÎÌÓ,

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
œÓ‰Â‰ÂÌ‡Ú‡ ‚Ë
ÔÓ„‡Ï‡ Ë Ó„‡-
ÌËÁ‡ˆËˇ ˘Â ÔÓÏÓ„-
Ì‡Ú ‰‡ ÒÂ ÒÔ‡‚ËÚÂ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ƒÂÌˇÚ Â ÔÓ‰ıÓ-
‰ˇ˘ Á‡ ÒÂ˘Ë,
ÔÂ„Ó‚ÓË Ë ÔÓ-
ÒÚË„‡ÌÂ Ì‡ ÒÔÓ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
— ÍÓÌÍÂÚÌË ÔÎ‡-
ÌÓ‚Â Ë ÒÚ˙ÔÍË Á‡
ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂÚÓ ËÏ
˘Â ÛÎÂÒÌËÚÂ ‡-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
œÓÏÂÌËÚÂ ‚ ·ËÁ-
ÌÂÒ‡ ˘Â ÒÂ ÓÚ‡ÁˇÚ
Ì‡ Í‡ÈÌË  ̌ ÂÁÛÎ-
Ú‡Ú, ÌÓ ˘ÓÏ Ó·ÒÚÓ-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
— ÔÓ‰Ó·ÂÌ‡ ‚˙Á-
ÔËÂÏ˜Ë‚ÓÒÚ Ë
ÒÎÛ¯‡ÚÂÎÒÍË ÛÏÂ-
ÌËˇ ˘Â Ì‡Û˜ËÚÂ

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÒÚ‚Ó, ‡ÍÓ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓ ÊÂÎ‡Â-
ÚÂ ‰‡ ÓÚı‚˙ÎËÚÂ Á‡‰‡˜ËÚÂ ÒË.

ÂÚÓ ÒË Ë ÌÂ ÒÂ Ì‡Í‡Á‚‡ÈÚÂ
Á‡‡‰Ë Úˇı.

ÏÓÊÂ ·Ë Á‡˘ÓÚÓ Ë Ó˜‡Í‚‡ÌË-
ˇÚ‡ ‚Ë Ò‡ Ú‡ÍË‚‡.

‡ÁÛÏÂÌËˇ ÓÚ ‰ÂÎÓ‚Ë Ë ÎË-
˜ÂÌ ı‡‡ÍÚÂ.

·ÓÚ‡Ú‡ ÒË Ë Ì‡ ıÓ‡Ú‡, Ò ÍÓËÚÓ
ÒÚÂ Ó·‚˙Á‡ÌË.

‚ Ú‚Ó˜ÂÒÍ‡Ú‡, ÙËÌ‡ÌÒÓ‚‡ ËÎË
‰Û„‡, ËÌÚÂÂÒÛ‚‡˘‡ ‚Ë ÒÙÂ‡.

ÔÓ-ÎÂÒÌÓ Ò Ï‡ÚÂË‡ÎÌÓÚÓ Ë
ÚÂıÌË˜ÂÒÍÓ Ó·ÂÁÔÂ˜‡‚‡ÌÂ.

ˇÚÂÎÒÚ‚‡Ú‡ „Ë Ì‡Î‡„‡Ú, ˘Â ÒÂ
Ò˙Ó·‡ÁËÚÂ Ò Úˇı.

‚‡ÊÌË Á‡ ·ËÁÌÂÒ‡ Ë ÊË‚ÓÚ‡
ÌÂ˘‡, ÍÓËÚÓ Ò‡ ‚Ë Û·ˇ„‚‡ÎË.

¬ŒƒŒÀ≈…
ŸÂ ÓÚ·ÂÎÂÊËÚÂ
Ì‡ÔÂ‰˙Í ‚ Ú˙-
„Ó‚ÒÍ‡Ú‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ,
‚ ÊÛÌ‡ÎËÒÚË˜ÂÒ-

Í‡Ú‡ ‡·ÓÚ‡, ÔË ÔÂ„Ó‚ÓË Ë
Í‡ÚÍÓÒÓ˜ÌË Ô˙ÚÛ‚‡ÌËˇ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË- ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
13.00 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
14.00 —ÂÌ “ÓÔÂ - /250 ÂÔ/
15.10  ÓÌ˙ ÔÓ‰ ÔËÍËÚËÂ -

Ú‚ ÙËÎÏ /6 ÂÔËÁÓ‰/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ìΔË-

‚ÓÚ˙Ú, Ï‡Í‡ Ë Í‡Ú˙Íî -
‰‡Ï‡ÚËÁ‡ˆËˇ ÔÓ ÌÓ‚Â-
Î‡Ú‡ Ì‡ —Ú‡ÌËÒÎ‡‚ —Ú‡-
ÚËÂ‚

17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚
ÙËÎÏ /3145 ÂÔËÁÓ‰/

17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ

18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡- ÂÍÓ

Û·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë
Û Ì‡Òî

18.45 ÿ‡ÚÓ‚‡ÎÓÌ - /15 ÂÔ./
19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - Ú‚ ÙËÎÏ /12
ÂÔËÁÓ‰/

22.00 ÷ÂÂÏÓÌËˇ ÔÓ ‚˙˜‚‡ÌÂ
Ì‡ Ì‡„‡‰ËÚÂ Á‡ ÚÂ‡Ú‡Î-
ÌÓ ËÁÍÛÒÚ‚Ó Ì‡ —˙˛Á‡ Ì‡
‡ÚËÒÚËÚÂ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ
ì»Í‡ 2013î /Á‡ÔËÒ/

06.30 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìƒË‚Ó Ò˙ˆÂî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

22
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 44
16.00 ìœÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ Ë ÒÚ‡ÒÚËî

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 13
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 46

21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂÁÓÌ 5, ÂÔ. 3

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î
- ÒÂË‡Î, Ò. 3, ÂÔ. 13

00.20 ì ÓÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò. 3, ÂÔ.
9

01.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.10 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
03.40 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î /Ô./

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 44

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ‡ÚÓ ‰‚Â Í‡ÔÍË ‚Ó‰‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
23.00 ìœÂÒÚ˙ÔÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇ:

œÓ‚Â‰ÂÌ˜ÂÒÍË ‡Ì‡ÎËÁî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

00.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
00.15 ìŒÒÏÓ ˜Û‚ÒÚ‚Óî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 4 ÒÂÁÓÌ
01.15 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
02.15 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
03.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ /Ô/

 Œ«»–Œ√
 ‡ÚÍÓÒÓ˜ÌËÚÂ
Ô˙ÚÛ‚‡ÌËˇ Ë ÍÓ-
Ï‡Ì‰Ë‡‚ÍË ˘Â
ÔÂÏËÌ‡Ú ÒÔÓÂ‰

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÙËÌ‡ÌÒÓ‚‡ Ë ÏÓ‡ÎÌ‡ ÔÓ‰-
ÍÂÔ‡.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 ìƒÓÍ‡ÚÓ  ‚ÒË˜ÍË Ò‡

‚Í˙˘Ëî
14.05 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî  Ò

√ÂÌ‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.10 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯.  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
16.40 —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
17.25 ìƒÓÍ‡ÚÓ  Ó˘Â ÌÂ  Â

Í˙ÒÌÓî
18.10 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯.  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ìΔÛÓ‚î
00.15 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.50 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.05 ì’‡·ËÚ‡Úî
02.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.55 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
03.45 ìƒÓÍ‡ÚÓ  Ó˘Â ÌÂ  Â

Í˙ÒÌÓî
04.25 —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
05.10 —ÂË‡Î: ìΔÛÓ‚î
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ìΔÛÓ‚î

�����

�����
�����

�����
����������

�����
�����

Ó˜‡Í‚‡ÌËˇÚ‡ ‚Ë. Œ„‡ÌËÁË-
‡ÈÚÂ ÒÂÏÂÈÌ‡ ‚Â˜Âˇ.
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Четирима луди тръгнали да бя-
гат от психиатричното заведение,
в което били настанени. Първият
бил глух, вторият - сляп, третият -
плешив, а последният - без дрехи.
Вървели през коридора и...

- Чувам стъпки! - спрял се глу-
хият.

- Виждам сянка! - добавил сле-
пият.

- Настръхва ми косата! - про-
шепнал плешивият.

- Не се бойте, братя, в задния си
джоб имам пистолет! - успокоил ги
голият...

АСЕН МИЛЧЕВ, художник
ДЕЛЯН ДАМЯНОВСКИ,
член на НC на БСП
ДИМИТЪР ЗОРОВ, председател
на Асоциацията на
млекопреработвателите в България
ДИМИТЪР ЛУДЖЕВ,
икономист и политик
ИВАЙЛО ЦВЕТКОВ, карикатурист
ХИЛДА КАЗАСЯН, джаз певица
ЮКСЕЛ КАДРИЕВ, тв водещ
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27
Св. мъченица Матро-

на Солунска (III-IV)
Св. Матрона като момиче-сираче била

слугиня в Солун, в къщата на един евре-
ин. Жена му постоянно хулела девойката
заради нейната вяра в Христа, принужда-
вала я да се отрече от Господа и да отиде
в синагогата. Но кротката Матрона вярно
служела на своята господарка, без да й
възразява, и тайно се молела на Бога.
Един ден еврейката узнала, че Матрона
скришом от нея отишла в църква. Ядоса-
на, запитала момичето защо не е в сина-
гогата. Матрона кротко й отговорила: “За-
щото живият Бог е в християнската
Църква, а от еврейската синагога Той е
отстъпил”. Побесняла от тоя смел отговор,
еврейката жестоко я била и затворила в
мрачна стая, като при това и вързала
Матрона. На другия ден тя намерила де-
войката развързана чрез Божията сила.
Матрона на колене се молела Богу. Гос-
подарката повторила няколко дни това
наказание, докато чрез глад и побой
уморила девойката. Тогава еврейката
взела тялото на светата мъченица и от
горния етаж на къщата си го хвърлила на
улицата. Християните с чест погребали
Матрона. Епископ Александър пък, като
узнал за чудесата, които се извършват
при гроба на светата мъченица, издигнал
там църква в нейна чест. А злата еврейка
скоро получила заслуженото: от същото
място на къщата, откъдето хвърлила тяло-
то на св. Матрона, тя паднала на камъните
на улицата и се убила.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

одерна интерпре-
тация на стила,
дължините, цвето-
вете и формите на
50-те и 60-те е ос-
новният акцент в

Æåíè Æèâêîâà èíòåðïðåòèðà
ñòèëà íà 50-òå è 60-òå
Колекция пролет-лято 2013 на известната
българска дизайнерка е провокирана от силата
на новата генерация работещи дами
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вани са комбинации на раз-
лични материи като букле и
коприна, памук и дантела.
Същото важи и за съчетава-
нето на десените и цветовете
- черно-бежови райета се ком-
бинират с дантела в екрю и
черно.

Друга тенденция е на раз-
кроените рокли с разголени
рамене и гърбове. Дължината
на тези тоалети е около коля-
ното. Някои са асиметрични:
отпред - по-къси, отзад - по-
дълги.

При саката също има раз-
нообразие. Отново триумф на
блейзерите, но този път в
райе: бяло и синьо и черно и
бежово, които се съчетават с
панталони. Тяхната дължина
е около ханша.

Късите джемпъри са изра-
ботени от дантела и букле и
са подходящи за комбинира-

не както с рокли, така и с
прави тесни поли.

Някои модели сака са
срязани в талията, като по
този начин я подчертават.
Плохи отпред и отзад им
придават екстравагантен и
модерен силует.

Блузите са свободно пада-
щи, с много чупки и набори.

Официалните рокли след-
ват двете тенденции: къси
прави, подчертаващи фигура-
та, и къси или асиметрични,
разкроени, с разголени раме-
не и голи гърбове. Понякога
презрамките преминават от-
зад, преплитат се на гърба и
завършват с панделка.

Най-използваните от Жени
Живкова цветове в тази колек-
ция са оранжево, червено,
бежово, черно, екрю, синьо,
бяло и коралово. Сред мате-
риите дизайнерката залага на

сурова коприна, памук, копри-
на, тафта, букле, дантела, три-
ко и батиста. При десените
предпочита райе, пепит, ри-
бена кост, флорални мотиви
и точки. Ресни, изработени
ръчно върху облеклата, как-
то и камъни Сваровски са
оригинални акценти в най-
новата колекция на Евгения
Живкова.

М
най-актуалната колекция на
Евгения Живкова. Новата ге-
нерация жени - силни и рабо-
тещи, провокира известната
българска дизайнерка за
създаването на облеклата от
линията пролет-лято 2013.
Този стил със своята семплост
и чистота на линиите позволя-
ва на дамите да изявят себе си
и вдъхновява за креативност.

Силуетът на тоалетите от
модната колекция на “Жени
стил” е доста разнообразен.
При роклите са застъпени две
тенденции - изчистен “Н”- или
“А”-образен силует, с деколте
около шията, дължината е
малко над коляното. Използ-

Актрисата Бианка Илич представи
новата колекция пролет/лято

пълна сила заблестяват върху обувките, ак-
туални за сезона пролет/лято 2013, новите
неонови цветове. Така, както щъркелът е
предвестник на пролетта, тази тенденция
като истинска терапия - шарена и ярка -
прогонва зимната сивота. Дизайнерите
твърдят, че на всеки 20 години неонът на-
мира ново приложение в модата. Сега той
завладява любимите аксесоари на всяка
дама - чантите и обувките.

При тенденциите “Капси, блясък и
глеймър” и “Отворени и затворени обувки
на ток” е важно всичко да блести и да
искри. “Новите равни обувки”, “Спортни мо-
дели” и “Лято” са обединени от лекотата
на движение, която осигуряват на дамите.
“Масивните токове” са за онези, които ис-
кат обувки с послание. В Deichmann те
може да се намерят под формата на екст-
равагантни квадратни токове и интересна
горна част на моделите.

Предложенията от тенденцията “Корк и
лико” са изключително женствени и неж-
ни, което се подчертава от подбора на ню-
ансите и естествените материи. Тук преоб-
ладават пастелните тонове и  разтапящите
сорбе цветове. “Клиновидният ток” е на
почит и този сезон при летните боти с
връзки, елегантните ярки или пастелни
обувки и спортните сникъри със скрит ток.

Според експертите определено това са
обувките, които трябва да имат жените, за
да са модерни през предстоящия сезон.

Альона НЕЙКОВА

С

Снимка DЕIСHMANN

жнокорейският техноло-
гичен гигант Самсунг
представи нови ултра хай
дефинишън телевизори,

Любимият на мнозина певец и китарист на групата “Джанго Зе”
събира на една сцена всички музиканти, които са влизали в нейния
състав през годините. Автентичният и винаги изненадващ Мирослав
Морски ще бъде в центъра на най-купонджийския концерт. Той ще се
състои в “Студио 5” на 28 март от 22.00 ч. и ще преведе публиката през
различните етапи на групата - от най-ранните хитове
като “Грешка” и “Луди жаби”, през непознатия за пове-
чето лондонски период на Морски, чак до послед-
ните му песни като “Два лимона” и “Двама”.

Интересното е, че на българска сцена групата
може да бъде видяна в два състава. В този, в който
са записани някогашните хитове на “Джанго Зе”,
влизат Миро Морски, Мирослав Данов (бас) и Георги
Варамезов (барабани). И онзи, в чиято компания
през последните години виждахме усмихна-
тия синеок певец Иво Николов (бас), Пламен
Пеев (барабани) и Галин Горски (акордеон).
Вторият състав на “Джанго Зе” прави и най-
новите им песни, които радват публиката по
клубните им участия.

Рекламно пано про-
извежда кристално чи-
ста питейна вода, като
извлича влагата от
въздуха, кондензира я,
пречиства я и я пред-
лага безплатно на
жадните в селище край
Лима, столицата на
Перу. На ден инстала-
цията осигурява 96 л
живителна течност,
предаде Би Би Си.

Идеята дошла на
учените от инженерно-
технологичния универ-
ситет в Лима (UTEC) и
рекламната агенция
Mayo Peru DraftFCB. Те

НАЙ-СКЪПИЯТ ТЕЛЕВИЗОР
СЕ ПРОДАВА ЗА $40 000

хай дефинишън съдържание и да го
усъвършенства без проблеми до ул-
тра хай дефинишън, за да запълва
широкия екран. Той може да излъчва
120-ватов звук, предлагайки прежи-
вяване като на кино. Телевизорът
показва картини с 4 пъти по-висока
резолюция, измерена хоризонтално,
от съществуващите хай дефинишън
модели.

Въпреки цената от $40 000 дола-
ра новото предложение на компани-
ята вероятно ще породи голям инте-
рес сред клиентите.

Билборд в Перу произвежда
кристална вода от въздуха

решили да обединят
усилията си, за да
превърнат в действи-
телност възможността
за решаване на про-
блемите на хората чрез
нововъведения.

На рекламното па-
но пише “Билборд про-
извежда вода от възду-
ха”. И е истина. Поста-
вено е на входа на се-
лище, южно от Лима,
намиращо се в почти
пустинен район, къде-
то някои хора нямат
достъп до чиста питей-
на вода. Парадоксът е,
че въпреки редките

валежи, влажността на
въздуха в района е
98%, посочват от UTEC.

Чудото се състои от
5 устройства, които ула-
вят влагата от въздуха,
кондензират я и я фил-
трират. След това жад-
ните могат просто да
врътнат кранчето долу
и да пият безплатно
чиста вода. Цялата сис-
тема струва около 1200
долара.

“Мократа” реклама
вече е местна забеле-
жителност и хората в
околността я благо-
славят.

ЧОВЕКЪТ Е
СЪЩЕСТВО
НА НАВИЦИТЕ
Мнозина от нас вярват, че разнообразието
е солта на живота - нещото, което осмисля
битието ни, но в действителност обаче
експертите открили, че хората са същества
на навиците. Обикновеният човек предпочи-
та неща, които са му познати. Този фено-
мен обяснява защо хладилникът е пълен
все с една и съща храна, която обикновено
не се и доизяжда. Рафтовете с книги
изобилстват от творчеството на един и
същи автор, а често гледаме и филми само
заради любимия ни актьор. След серия от
експерименти изследователите установили,
че жените са склонни да купуват продукти
от изпитани марки. Трудно се доверяват на
нещо ново, защото не са сигурни дали ще
са също толкова доволни. Това се отнася
за продукти за хигиената на дома, храна
или козметика. В ресторант често си
поръчваме това, което веднъж вече ни е
било вкусно, и много по-рядко експеримен-
тираме с менюто.

Морски събира на една сцена
музикантите от „Джанго Зе”

които ще се продават за 40 000 до-
лара. Огромният 85-инчов екран оп-
равдава високата цена, но от компа-
нията съобщиха, че скоро ще пуснат
два още по-големи модела - 96-ин-
чов и 110-инчов, които ще бъдат
доста по-скъпи.

UN85S9 е пълен с нови револю-
ционни характеристики, основната
от които е способността му да взема

ЮЮЮЮЮ

100 Кила легна в ковчег за
снимките на видеоклипа си
100 Кила легна в ковчег за
снимките на видеоклипа си
100 Кила легна в ковчег за
снимките на видеоклипа си
100 Кила легна в ковчег за
снимките на видеоклипа си
100 Кила легна в ковчег за
снимките на видеоклипа си

Неонът пак
е на мода
Неонът пак
е на мода
Неонът пак
е на мода
Неонът пак
е на мода
Неонът пак
е на мода
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Памет

70 ГОДИНИ ХОЛОКОСТ -
не може да се забрави!
Благодаря ви, добри българи, че ме спасихте от преждевременна смърт

е само за мен, но и
за всички мои братя
и сестри (мои съна-
родници) е мъчител-
но да се връщам в

детските и юношеските мрач-
ни години, изживени с много
тревоги, напрежение, безсъ-
ние, недоимък, тормоз, побо-
ища, а защо не и неописуем
страх от бясно преследване.

Днес в чест на 70-годиш-
нината от Холокоста оценя-
вам своята отговорност и ре-
ших да разкажа изживяното,
за да насоча вниманието ви
към поуките от миналото ни.
Оценявам, че сред вас има
млади, будни, културни хора,
които в бъдеще могат да за-
емат властови позиции и уро-
ците от миналото (надявам

Берта Нисим ЛЕВИ -
ВЛАДИМИРОВА
по мъж

ганизации “Български легио-
ни”, “Бранник”, “Ратник” и др.
Техни екзалтирани хайки мар-
шируваха, пеейки “Рим, Бер-
лин и Токио - верни в борбата
ще изградим нов ред на зе-
мята.” Издигаха лозунги:
“България за българите - чуж-
денците вън!!!” А чужденците
в този период бяха евреите...

На 21.I.1941 г. фашисткото
правителство на Богдан Фи-
лов не остана назад - издаде
Закон за защита на нацията.
За стриктното изпълнение на
този закон бе създадено Ко-
мисарство по еврейските
въпроси, оглавено от Алек-
сандър Белев, обучен тогава
от Гестапо.

С този закон започна
и нашият ад

- преследвания, гонения, по-
боища, хвърляне на камъни

по стъклата ни и какви ли не
още злини можеха да измис-
лят главите им.

Ще изброя само някои от
тормозещите им мерки:

- Бяха ни отнети всички
граждански права - хора
извън закона.

- Бяхме белязани с жълти
значки, които носехме на ре-
верите си.

- На 24 часа имахме право
да излизаме само 2 часа за:

а) купуване (с купони) по-
лагаемата ни се дажба хляб
или други хранителни стоки;

б) да си налеем вода от
една улична чешма, изграде-
на за всички еврейски семей-
ства; оставахме без вода и
провизии, ако не можехме да
се сместим в двучасовия гра-
фик;

в) евреите, които притежа-
ваха ценни предмети, бижута,
накити, бяха задължени да ги
предадат на властите;

г) затворени бяха еврей-
ските магазини (особено в го-
лемите градове);

д) конфискуваха се радио-
апаратите;

е) разформироваха се ев-
рейските организации “Ашо-

мер Ацеир”, Микаб”, “Вицо”;
ж) в нашия град затвориха

единственото еврейско учи-
лище;

з) затворени бяха синаго-
гата и читалището.

Всяка вечер легионери се
разхождаха по улицата ни, на-
блюдаваха всяко наше движе-
ние, търсеха повод да ни
обиждат (дори тогава, когато
искахме да ползваме тоалет-
ните, които бяха изградени по
дворовете) - веднага свиреха
със свирки, подвикваха ни:
“Чифутин, прибирай се! Ходе-
те си в Палестина!”. Бяхме
лишени от гимназиално обра-
зование (властите наложиха
норматив - на 5000 български
ученици се приемаше само 1
евреин), затова аз завърших
гимназия едва след 9 септем-
ври 1949 г., когато работех,
за да се издържам, а вечер
ходех на училище.

През 1943 г. в Карнобат
беше изселена голяма група
евреи от София. Към нашето
семейство бяха разпределени
още 3 изселнически семейст-
ва, едното бяха немски евреи.
Всички 14 души бяхме прину-
дени да спим само в 2 малки
стаи, без дюшеме и под наем.
Заради теснотията,

всички спяхме на
голата земя

Бяхме задължени да спим
облечени и обути. Всеки от
нас беше задължен до глава-
та си да има заредена рани-
ца с най-необходимите вещи.

Изпълнението на тези раз-
пореждания се контролираше
с внезапни среднощни про-
верки от полицаи и легионе-
ри. Те безчинстваха и безна-
казано си присвояваха всич-
ко, което си харесваха, без
никакви обяснения. Проверки-
те се правеха през нощта с
цел за тиха, бърза депорта-
ция (щом се получи команда)
за нашето унижение. Всички
мъже от 18 до 45-годишна
възраст бяха мобилизирани и
пратени в еврейски трудови

лагери - за робски
труд, продължите-
лен, над 10-часов,
при неимоверен
труд и условия.

М о б и л и з и р а н
беше и моят брат
Мони Леви, който
работи 3 години на
остров Атия, Бурга-
ско, на гара Пирин
и в с. Смядово, Шу-
менско.

От друга страна,
и аз едва 14-15-го-
дишна ведно с още

беше трудът ни, когато с боси
до колене крака тъпчехме
кал, глина и др. докато се
получи еднородна маса, сла-
гахме я в калъпи и ги носехме
на далечни разстояния, за да
изпръхнат и опекат в специ-
ални пещи.

За нашите крехки детски
организми тези тежести бяха
непосилни и това доведе до
здравословни проблеми и
ранното ни пожизнено инва-
лидизиране. Работният ден
беше над 10 часа. Сутрин
полицаи идваха да ни взе-
мат в 3,30-4 ч., а вечер ни
връщаха в 21 ч. А ако поли-
цаите ги отклоняваха по дру-
ги задачи, ние се принужда-
вахме да нощуваме на поле-
то - без завивки, без вода,
без храна - до следващия ни
трудов ден.

Бяхме деца, нямахме пра-
во да се движим сами, за да
се приберем по домовете, а и
нямахме право на открити ли-
стове.

Не мога да завърша, ако
не се спра на отношението
на българската държава и
народ през този период на
репресии.

Не малко бяха трезвомис-
лещите българи, които разби-
раха откъде идва нещастието
на евреите, съчувстваха ни,
оказваха съпротива с протес-
ти, позиви, писма, обръщения
до ръководните органи. Вяр-
вам, че на всички е известна
ролята на Димитър Пешев, на
патриарсите Стефан и Кирил,

Н

се) да бъдат най-
мощното оръжие в
борбата против анти-
семитизма!

Родена съм и жи-
вяла в град Карно-
бат. Всички евреи
живеехме само в
една - еврейската
махала. Единствено-
то българско семей-
ство беше на бай
Христо, сладкаря.
Многодетно семейст-
во. Всички те бяха
евангелисти. Децата
им бяха изключител-
но скромни, възпита-
ни, трудолюбиви -
всички участваха ак-
тивно и допринасяха
за препитанието на
семейството. В тех-
ния дом се събираха
много евангелисти от
града - молеха се,
често чувахме в мо-
литвите да спомена-
ват и наши, еврейски
имена.

Те всички се
молеха за
нашето
спасение

На нашата улица
си имахме еврейско
училище, малка, но хубава,
спретната синагога и еврей-
ско читалище. Тези три инсти-
туции се посещаваха най-ре-
довно от всички евреи. Те бяха
нашето културно средище -
слушахме беседи, реферати,
запознаваха ни с еврейските
традиции, свързани с празни-
ците, молехме се, обменяхме
мисли за нашата действител-
ност и нашето бъдещо съще-
ствуване. С една дума, живе-
ехме си скромно, мирно и
тихо - в братска солидарност
и взаимопомощ.

Но нашите мирни и спокой-
ни дни се помрачиха, след
като през 1939 г. Хитлер обя-
ви Втората световна война. В
устрема си да “въведе нов ред”
на земята, в началото той по-
стигна големи победи - бързо
с неговите “Фау 1” и “Фау 2”
прегази Франция, Полша,
Унгария. Но най-голямата му
цел беше да ликвидира евре-
ите. Най-напред се разправи
с германските евреи - изсели
ги, прати ги по концлагери.

Българското фашистко
правителство, по примера на
Хитлер, успя да организира
младежи във фашистките ор-

на църквата, на
с ъ п р о т и в и т е л н о т о
движение и усилията
им най-накрая се
увенчаха с успех и
България опази от
депортация своите
евреи и тя получи
признание за тези
заслуги от много
страни. Световни ли-
дери и най-вече тези
от Израел до ден-
днешен по най-раз-
лични поводи не про-
пускат да изкажат
гласно благодарнос-
тите си към българ-
ския народ.

За съжаление Бе-
ломорска Тракия в
конски вагони изво-
зи над 11 300 евреи,
отправи ги към лаге-
рите на смъртта,
откъдето не се
върнаха -  всички
бяха осмъртени.

Аз имах възмож-
ност да посетя Изра-
ел. Там посетих му-
зея на Холокоста в
Ядвашем.

Там видях купища
от скелети, раз-
хвърляни глави, кра-
ка, ръце.

Там видях изтъка-
ни от косите на жертвите ки-
лими, платчета...

Там видях сапуни от пре-
топените им в камерите тела.

Там видях документални
снимки с настръхнали от ужас
лица.

Този музей е доказателст-
во до какво води варварство-
то, произвола и омразата на
антисемитизма. Този музей
дълго ще напомня на идните
поколения за ужасите, изжи-
вени от нас през ХХ век.

Искам да завърша разказа
си така: днес и аз се присъе-
динявам към всички мои бра-
тя и сестри с моето скромно
благодаря ви, добри българи,
че ме спасихте от преждевре-
менна смърт!!!

Не допускайте антисеми-
тизма - прочут с издевателст-
вата и омразата си.

Благодарна съм на моята -
еврейска организация “Ша-
лом”, че подпомага евреите,
преживели Холокоста и най-
вече, че е верен страж и сво-
евременно реагира и сигна-
лизира властите за всички
прояви на антисемитизъм, в
който и град да се проявят в
България.

7-8 еврейски младежи (изсел-
ници) бяхме мобилизирани от
полицейския околийски упра-
вител Пеню Караманов (осъ-
ден на смърт) и неговия по-
мощник - Коста (Кучето му
викаха в нашия край).

 Обработвахме ниви, копа-
ехме зеленчукови градини,
правехме тухли. Непосилен
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гледайте

ФУТБОЛ

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ
12.45 Уелс -

Хърватия (п)
19.00 Малта -

Италия (п)
19.45 Холандия - Румъния (п)
20.30 Франция - Испания (п)

Григор Димитров (№32 в света) загу-
би за 3-ти пореден път от олимпийския
шампион Анди Мъри (Шотл, №3). Този
път първата ни ракета отстъпи злощаст-
но с 6:7 (3), 3:6 в III кръг на “Мастърс”
турнира в Маями ($4 160 090). Нашият
не издържа психически в ключови мо-
менти срещу именития си противник.
Това бе негова 18-а загуба срещу тени-
сист от топ 10. 21-годишният хасковлия
има само една победа срещу най-елит-

Гришо губи от Мъри

Григор Димитров връща топката от бекхенд срещу Анди Мъри (Вбр, щ3) при
загубата с 6:7, 3:6 в III кръг на “Мастърс” турнира в Маями

Хасковлията няма да играе срещу Естония
за Купа „Дейвис” в Пловдив през април

ригор Димитров няма да играе в
плейофа за оставане във 2-ра
група на зона Европа/Африка за
Купа “Дейвис” срещу Естония.

ните играчи и тя е пак в Маями през
2012 г. срещу тогавашния №7 Томаш
Бердих (Чех, №6 в момента).

Иначе Димитров стартира отлично
мача срещу Мъри и го проби за 3:1.
Веднага след това той поведе с 40:0
при собственото си подаване в 5-ия
гейм, но допусна обрат и го загуби.
После отново проби за 4:2, а при 5:2 и
сервис на Мъри пропусна 2 сетбола.
Това го разколеба и сервирайки за сета,
при 30:30 направи 3 поредни двойни
грешки и така сам върна Мъри в играта.
Стигна се до тайбрек, в който Димитров
поведе с 3:2, но Мъри наниза 5 поредни
точки и спечели сета. В началото на 2-

ата част британецът, който е шампион в
турнира през 2009 г., се възползва по-
добре от шансовете си и поведе с 3:0.
До края двамата печелеха подаванията
си и така Гришо не можа да вземе ре-
ванш за загубения финал в Бризбейн
през януари. Българинът заслужи $25
300 от наградния фонд и 45 т. за ранг-
листата. Той обаче имаше да защитава
още 45 т., за достигането на 1/8 финал
миналата година и ще регресира поне
с 2 места в следващата ранглиста.

На двойки Гришо и партньорът му
Фредерик Нилсен (Дан) излизат тази нощ
срещу Томи Хаас (Гер) и Ксавие Малис
(Бел) за място на 1/2-финалите.

Г
Мачът е от 5 до 7 април на червените
кортове на ТК Локомотив в Пловдив.
Капитанът на тима Димитър Господи-
нов, който е баща на Гришо, не
обясни каква е причината първата ни
ракета да не участва във важния
сблъсък. Вероятно той иска да му
даде почивка от тура в САЩ,
продължил над месец. Следващият
турнир, на който Гришо е заявил
участие, е на “Мастърс”-а в Монте
Карло от 14 април, с който се открива
сезонът на червени кортове в Европа.
Вместо Димитров в състава попадна
Валентин Димов (№955 в света). Той
има 3 участия в турнира, като за
последно игра в двубоя на двойки
срещу Беларус през март 2011 г.
Тогава в Минск нашите паднаха с 1:4
срещи. В отбора ни са още Алек-
сандър Лазов (№490), Димитър Кузма-
нов (№555) и Тихомир Грозданов
(№729). Тримата бяха в тима и при
загубата от Финландия с 2:3 в среща-
та от I кръг през февруари. За Есто-
ния пък няма да играе най-добрият
им тенисист Юрген Цоп, който се
възстановява от контузия на гърба.
Заради травмата той не е участвал в
турнири от средата на октомври
миналата година и падна от 71-во на
126-о място. В негово отсъствие
първа ракета на естонците ще бъде
Владимир Иванов (№427).

Шотландският шампион Селтик следи изявите на
българския национал Александър Тонев, твърди шот-
ландското издание на в. “Сън”. “Детелините” наблюда-
ват юношата на ЦСКА от началото на сезона в Полша.
Счита се, че халфът е оценен на 3 милиона паунда. За
първи път съгледвачи на “зелено-белите” са гледали
23-годишния българин по време на равенството 1:1 с
Дания през есента. Представител на шотландския
гранд е имало и на мача с Малта, завършил 6:0 в
четвъртък. Тогава Тонев се отличи и вкара хеттрик.

 Селтик е само един от 31 клуба, които имапа свои
скаути на стадион “Паркен” в Копенхаген снощи на
световната квалификация Дания - България. Интерес
към Александър Тонев имат още холандският Витес,
италианските Лацио и Фиорентина, турски и герман-
ски клубове.

До снощи България и Дания бяха изиграли 14 дву-
боя (4 победи за нашите, 3 загуби и 7 равни). В офици-
ален двубой обаче “лъвовете” нямат победа от 1979 г.,
когато ги сразихме с 3:0 в европейска квалификация.

Етър (Велико Търново) ще
трябва да заплати на бившия тре-
ньор от щаба на отбора Калоян
Чакъров сумата от 14 234,81 лв.
неизплатени възнаграждения.
Това постанови първи състав на
Великотърновския районен съд.
Решението не подлежи на об-
жалване.

 Ръководството на ПФК Етър
също така ще трябва да покрие
и направените от Чакъров раз-
носки по делото в размер на 240
лв., както и 595,09 лв. съдебни
разходи.

 Чакъров осъди клуба за не-
получено трудово възнагражде-
ние за периода август - ноември
2012 г. (6071,91 лв.), обезщете-

Старши треньорът на Барселона Тито Виланова
се завърна в Испания след 2-месечно лечение в
САЩ. На летище “Ел Прат” в Барселона той беше
посрещнат от помощника си Жорди Роура, който
водеше отбора в негово отсъствие. Виланова се
лекуваше с радио- и химиотепария след повторна
операция за отстраняване на тумор на слюнчената
жлеза в специализирана клиника в Ню Йорк от
края на януари. 44-годишният специалист в момен-
та е в ремисия и ще може да се върне към задълже-
нията си в клуба. Виланова претърпя операция на
гърлото на 20 декември миналата година.

Етър плати на Лечков

Етър остава в Сливен, след
като турските собственици на
клуба се издължиха на Йордан Леч-
ков за престоя на тима в ком-
плекс “Хаджи Димитър”. Първият
вицепрезидент на БФС заплаши
да изхвърли “виолетовите”, защо-
то турските босове го лъжеха за
пари. Лечков дори остави футбо-
листите без закуска преди 2 дни.
След ултиматума обаче прези-
дентът Фейзи Илханлъ е превел
на Лечков дължимите 30 000 евро.
Новаците в “А” група използват
базата на “воеводите” под Сини-
те камъни, като са настанени в
хотела на бившия кмет и играят
домакинските си мачове в “А”
група именно на стопанисвания
от него ст. “Хаджи Димитър”.

Славия взе
38-годишен вратар

Славия ще картотекира 38-
годишния вратар Иво Иванов. Той
ще бъде резерва на Георги Пет-
ков (37 г.) до края на сезона,
защото Стефано Кунчев и Емил
Петров са с тежки контузии.
Иванов направи вчера първа
тренировка на “Овча купел”. Бив-
шият страж на Ботев Вр, ЦСКА,
Миньор и Берое ще получи карто-
тека най-късно до петък, за да
може да бъде включен в групата
за мача от XIX кръг на “А” група
със заралии в събота.

Ботев Пд и
Раковски играят
благотворително

Приятелската среща между
Ботев Пд и Раковски ще има бла-
готворителен характер. Двубоят
ще се играе днес от 14.00 часа на
ст. “Беркут” и ще бъде използван,
за да се помогне за лечението на
35-годишния Иван Серафимов За-
мярски, който страда от левке-
мия. На трибуните на стадиона в
Брестник ще бъдат разположени
специални кутии, в които всеки
желаещ ще може да направи да-
рение. Помощ може да се окаже и
чрез дарителски SMS с текст DMS
IVAN на номер 17 777. Семейство-
то на Иван вече е открило донор
на стволови клетки в Германия,
но за да бъде извършена сложна-
та трансплантация са необходи-
ми 128 000 евро. Дарителската
банкова сметка: IBAN
B G 4 1 S T S A 9 3 0 0 0 0 2 0 6 3 8 0 4 2
BIC:STSABGSF.

Сакалиев с
2 гола в Малта

С 2 гола на Стойко Сакалиев
отборът на Керчем Аякс победи
Шаукия Тайгърс с 4:3 и си гаран-
тира предсрочно 2-ото място в
крайното класиране на първенст-
вото на остров Гозо, Малта. 2
кръга преди края тимът на бълга-
рина е с 31 точки, с 11 пред 3-ия
Шаукия. Начело е сигурният шам-
пион Надур Йънгстърс с 41 т. и
мач по-малко. Сакалиев се разписа
в 18-ата мин., когато изравни за
1:1, както и в 28-ата, отново
възстановявайки равенството за
2:2. След него ветеранът Сабри
Райс и Малкълм Вела направиха
4:2, с което предрешиха срещата.
Цял мач за Керчем игра и другият
българин Петър Кюмюрджиев.

окомотив Сф излезе с официално становище до СТК на БФС във
връзка с възникналия проблем около дербито с шампиона Лудо-
горец тази неделя. Наскоро от БНТ изразиха несъгласие да пре-
дават срещата от стадиона в Своге, тъй като нямало необходими-
те условия за това. Все още от БФС не са дали зелена светлина
дали мачът Локо Сф - Лудогорец ще се играе в Своге по програ-
ма. Очаква се официалното решение на СТК по случая.

“Градският стадион в Своге отдавна е получил лиценз за сре-
щи от “А” група. Само преди година Спортист Своге като член на
“А” ПФГ изигра всички свои домакински срещи на същия стадион.
Тогава много от срещите бяха предавани както от БНТ, така и от
други телевизии. Само преди няколко месеца поради наказание
Миньор изигра 3 домакински мача в Своге, а двубоят им с ЦСКА
бе предаван от БНТ. Преди няколко дни дори срещата между
нашия отбор и ЦСКА за Купата на България отново бе предавана
от БНТ. Тук идва въпросът предстоящият ни мач с Лудогорец дали
е толкова проблемен и важен, за да се създава това огромно
напрежение. Искрено се надяваме, че срещата отново ще бъде
предавана от БНТ”, отбелязаха от Локо Сф в официално станови-
ще. Клубът пак заяви намерението следващите си домакински
мачове да изиграе в град София до получаването на лиценз на
своя стадион в квартал “Надежда”, но поради краткото време до
мача с Лудогорец не е възможно да уредят столичен стадион,
въпреки че са влезли в преговори със собствениците на 2 от
столичните тимове да домакинстват на стадионите им.

СЕЛТИК ГЛЕДА ТОНЕВ,
31 КЛУБА ПРАТИХА
ШПИОНИ НА „ПАРКЕН”

Бивш треньор осъди
„виолетовите” за 14 000 лв.

ние за неизползван платен годи-
шен отпуск за 2012 г. (732,50 лв.)
и обезщетение по чл. 221 КТ за
периода от 08.11.2012 до
18.02.2013 г. заедно със закон-
ната лихва от 19.12.2012 година
до окончателното изплащане на
сумите (7430,40 лв.).

 През есента Чакъров беше
помощник-треньор на представи-
телния отбор на великотърновци,
но напусна в средата на ноември.
Преди това той беше директор на
ДЮШ на Етър, а след уволнение-
то на старши треньора Цанко Цве-
танов през октомври води “виоле-
товите” като временен наставник
в мач от “А” група при гостуването
на Миньор Пк в Своге.

Снимка БГНЕС ЛОКО СФ ИСКА ДА СРЕЩНЕ
И ЛУДОГОРЕЦ В СВОГЕ

Л
Виланова се върна
в Барселона
Виланова се върна
в Барселона
Виланова се върна
в Барселона
Виланова се върна
в Барселона
Виланова се върна
в Барселона

Снимка ПРЕСФОТО/БТА
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Стр. 23

 31 клуба
пратиха
шпиони на
„Паркен” снощи

гледайте

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ
СНУКЪР

09.30 и 13.30
Чайна оупън

ПО ЕВРОСПОРТ 2
СНОУБОРД

15.00 СК в Сиера
Невада

0.00 Билбао баскет - Будивелник
ПО ФИЛМ +

ТЕНИС
21.00 “Мастърс” в Маями (мъже)

Президентът на Левски
Тодор Батков се закани да
направи сериозна чистка в
отбора, ако “сините” не триум-
фират с титлата. При четвърти
пореден сезон без златни
медали от “А” група адвокатът
ще започне изграждането на
нов отбор от юноши по моде-
ла на Литекс. Според него в
Левски не се дава достатъчно
шанс на кадрите от собстве-
ната школа. “Недопустимо е
да се губят точки срещу тимо-
ве с десетократно по-ниски
бюджети като Монтана”, заяви
Батков и отрече, че в клуба
има забавяне на заплатите.
Той очаква до края на април
да получи разрешение за
строежа на сектор “А” на “Ге-
рена”, а до 24 май проектът да
бъде реализиран. Адвокат
Батков бе формален домакин
на среща на членове на Евро-
пейската клубна асоциация от
Изтока. На нея пристигнаха

Младежкият национален отбор на България загуби с 0:2 от
връстниците си от Сърбия в контролна футболна среща в Ловеч.
Нападателят на шампиона Партизан Александър Митрович
(28 и 56) донесе победата на сърбите. Селекционерът на
България Михаил Мадански пусна експериментален състав
заради отсъствието на 8 основни играчи. Поради различни
причини мача пропуснаха Антон  Карачанаков, Симеон Слав-
чев, Тодор Неделев, Радослав Кирилов, Румен Руменов, Геор-
ги Терзиев, Илия Миланов и Божидар Васев. Сръбският отбор
доминираше през по-голямата част от мача и създаде по-
чисти голови положения. Митрович откри с глава след центри-
ране от корнер от дясно. В 42-та минута при единоборство
много тежко се контузи левият защитник Тодор Гочев от ама-
тьорския Мастер Бс, който е със съмнение за скъсани връзки
на коляното. 10 мин. след паузата Ангел Грънчов позволи на
Митрович да му открадне топката и да удвои. Живко Петков
(66) пък нацели гредата след удар с глава.

Без 8 титуляри
младежите падат с 0:2
от Сърбия в Ловеч

хора от Динамо Загреб, Спар-
та Прага, Цървена звезда, от-
бори от Полша, както и прези-
дентът на Литекс Трифон По-
пов. Водещи теми бяха фор-
матът на европейските клубни
турнири, медицинският прото-
кол, трансферните “прозорци”,
развитието на детско-юноше-
ския футбол. Босовете обсъди-
ха отново идеята за Балкан-
ска футболна лига, в която клу-
бовете от региона да играят
след отпадането им от евро-
турнирите.

Батков плаши
с чистка в Левски
Батков плаши
с чистка в Левски
Батков плаши
с чистка в Левски
Батков плаши
с чистка в Левски
Батков плаши
с чистка в Левски
Мони ГЕОРГИЕВ

5-кратният световен шампион Бра-
зилия направи второ равенство в евро-
пейското си минитурне и завърши 1:1 с
Русия на “Стамфорд Бридж” в Лондон. В
четвъртък “Селесао” направи 2:2 в Же-
нева с 4-кратния носител на Световната
купа Италия.

На стадиона на Челси възпитаниците
на Луиш Фелипе Сколари стигнаха до
щастливо 1:1. Тимът на Фабио Капело бе
по-добрият на терена почти през целия
мач, като до последната минута на дву-
боя футболистите на Бразилия не успяха

България: Димитър Евтимов (46-Георги Китанов),
Ангел Грънчов (58-Мартин Василев), Антон Недял-
ков, Тодор Гочев (42-Иван Горанов), Александър
Колев (64-Емануил Манев), Ивайло Чочев, Валентин
Веселинов (46-Атанас Димитров), Ерик Почански (67-
Димитър Благов), Живко Петков, Мартин Райнов (77-
Любослав Войнов), Асен Георгиев.

Бразилия измъкна 1:1
с Русия в Лондонс Русия в Лондонс Русия в Лондонс Русия в Лондонс Русия в Лондон

Фред изравнява
в 90-ата мин., Сколари
похвали „Сборная”

Виктор Файзулин (№20) успява да вкара гол на Бразилия през куп от играчи
в приятелския мач, завършил 1:1 на стадион “Стамфорд Бридж” в Лондон

да затруднят сериозно руския страж.
“Сборная” имаше куп възможности да
отбележи, но Жулио Сезар отново бе на
висота, а този път и късметът не бе на
страната на нападателите в червено.
Руснаците откриха чак в 73-тата мин. след
изключително меле пред бразилската
врата и 3 удара към нея, които Сезар и
Марсело успяха да блокират, но в крайна
сметка Виктор Файзулин успя да прокара
коженото кълбо между краката на врата-
ря и дебнещия зад него Давид Луис.

Едва тогава бразилците показаха
зъбите си и успяха да изравнят в добаве-
ното време. Те пробваха няколко бързи
атаки и при последната Фред засече

топката на 2 м пред голлинията след пас
отляво и я прати в мрежата на руснаците.
Така Бразилия продължава без победа
под ръководството на Луиш Фелипе Ско-
лари, а Русия пропусна отлична възмож-
ност да запише първи успех над автори-
тетния съперник.

“Руският отбор е много добре органи-
зиран. Това е единственият тим, не допус-
нал гол до момента в квалификационната
кампания за СП 2014. Руснаците играха
по-добре, отколкото италианците, с които
направихме 2:2 на 21 март. Във футбола
по-силният не винаги побеждава. Добре,
че успяхме да изравним”, заяви “Големи-
ят Фил” след мача.

Шефовете на 13 федерации
искат среща със спортния ми-
нистър Петър Стойчев заради
постоянните проверки на Аген-
ция Държавна и финансова ин-
спекция (АДФИ) и Сметната па-
лата. Държавниците упражняват
пълен контрол върху дейността
на спортните централи. Те сле-
дят най-вече дали федерациите
откриват процедури за общест-
вени поръчки, което в повечето
случаи било невъзможно, и им
съставят актове.

Сред участващите в сбирка-

Организаторите на Олимпийските игри
в Сочи започват да складират сняг като
застраховка срещу евентуална топла зима

Снимки БГНЕС

В Сочи вече складират сняг
за Олимпиадата

следващата година. Докато в Москва се борят със снежните бури, в
черноморския курорт времето е пролетно и организаторите на игрите
се опитват да си гарантират независимост от изненадите на времето.
“Имахме много странна зима”, заяви директорът на ски курорта “Ро-
зовият хутор” край село Красная поляна Сергей Башин. Около 450
000 куб. м сняг ще бъдат покрити със “специално термопокривало”, за
да не се стопят през лятото. “Искам да уверя всички състезатели, че
няма да има никакви проблеми с липсата на сняг през февруари
догодина, дори ако имаме по-високи температури”, добави той. Башин
очаква около 150 000 куб. м от запасния сняг да се стопи, но да
останат поне 300 000, които да гарантират наличието му при всякакви
условия. Операцията по складирането ще струва около $11 000.

БОК и 13 федерации искат среща
със спортния и финансовия министри

та бяха федерациите по волей-
бол, баскетбол, борба, плуване,
ски, вдигане на тежести, спорт-
на гимнастика, художествена
гимнастика и др. На продължи-
лата близо час дискусия пред-
ставителите на федерациите се
обединиха около мнението, че
искат да спазват закона, но за-
напред МФВС, като възложител
по смисъла на чл.7 от ЗОП, при
предоставяне средствата за це-
лите на спортните федерации да
извършва процедура по чл.16,
ал.7 т.2 от ЗОП - договаряне без

обявление. От федерациите са
категорични, че те нямат нито
задължението, нито администра-
тивния капацитет и финансова
обезпеченост да провеждат про-
цедури по обществени поръчки.
Присъствалите на срещата фе-
дерации излъчиха 5-има пред-
ставители, които да се срещнат
със Стойчев, както и с финансо-
вия министър Калин Христов, за
разрешаване на проблема. Ис-
канията на федерациите са под-
крепени и от Българския олим-
пийски комитет.

Тайгър Ууудс прегръща легендата в
голфа Арнолд Палмър, след като спечели
турнира, носещ неговото име в Орландо,

Флорида. Победата го върна като №1 в
света след 2 години и половина

Тайгър Уудс пак
е №1 в голфа

Тайгър Уудс отново оглави све-
товната ранглиста в голфа. Най-
богатият спортист в света се
изкачи на върха, след като спечели
турнира “Арнолд Палмър” в Орлан-
до. Американецът измести север-
ноирландеца Рори Макилрой и се
завърна на върха след 2 години и 6
месеца. В Орландо Тигъра записа
резултат от 2 удара под пара (70)
в решаващия кръг. Така с общо 13
удара под пара (275) той оглави
генералното подреждане. 2-ри ос-
тана Джъстин Роуз с 11 удара под
пара (277). Успехът е 77-и в кари-
ерата на Уудс, а трофеят му бе
връчен от домакина на турнира и
легенда в голфа Арнолд Палмър.
Новата любов на ски звездата
Линдзи Вон става №1 в света за
първи път от октомври 2010 г.
Носителят на 14 Мейджър титли
има зад гърба си престой от общо
623 седмици на върха в ранглиста-
та, но след като отстъпи място-
то си, там за кратко се бяха на-
станили Лий Уестууд, Люк Доналд,
Мартин Каймер и Рори Макилрой.

Габрово и Марек
на победа от финала

Габрово е на победа от истори-
чески първи финал в Суперлигата
по волейбол. Момчетата, водени
от треньора Любомир Герасимов,
записаха категорична домакинска
победа над Левски Волей с 3:0 гей-
ма (22, 20, 16) в първия 1/2-финален
плейоф, изгледан от около 1000
зрители в зала “Орловец”. Играе се
до 2 успеха от 3 мача. Вторият
двубой е утре от 17.30 часа в зала
“Сиконко” в София и ще бъде пре-
даван пряко по БНТ 2 и БНТ Свят.
В другия 1/2-финал шампионът Ма-
рек Юнион Ивкони съкруши в Дуп-
ница бургаския Нефтохимик 2010 с
3:1 (21, -23, 20, 12). Следващият мач
е също утре от 18.00 ч. в добрич-
ката зала “Добротица”.


